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Vsako leto v zimski sezoni francosko 
mesto Nimes gosti veËino najboljπih 
svetovnih lokostrelcev na velikem med-
narodnem lokostrelskem turnirju, za 
katerega lahko reËemo, da po obsegu, 
πtevilËnosti in kakovosti sodi v sam vrh 
svetovnih lokostrelskih tekem. Letos so 
se turnirja udeleæili tudi kamniπki loko-
strelci in med 1227 tekmovalci iz 270 
klubov dosegli izredne uspehe. Klemen 

Martina ©raj se je s pesmijo z naslovom Dovolj lju-
bezni, za katero je aranæma in glasbo napisal Kam-
niËan Simon Skalar, uvrstila na letoπnji predizbor za 
Emo.

17-letna Martina ©raj iz Radomelj, dijakinja 3. letni-
ka gimnazije ©CRM Kamnik, je najmlajπa vokalistka, 
ki se ji je uspelo uvrstiti med izvajalce za predizbor 
Slovenske pesmi za Evrovizijo (EMA). Skladbo z na-
slovom Dovolj ljubezni, ki je bila izbrana med 111 
prijavljenimi skladbami, je zanjo napisal KamniËan 
Simon Skalar, producent in odliËen pianist, ki prihaja 
iz glasbene druæine violinista in izdelovalca violin 
Maksimiljana Skalarja.

VeË na 8. strani.
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Dragi bralci, naslednja πtevilka Kamniπkega obËana bo iz-
πla v Ëetrtek, 11. februarja. Rok za oddajo gradiva, oglasov in 
zahval je zaradi praznika v petek, 5. februarja, v uredniπtvu v 
Kamniku, Glavni trg 23 (stavba med obËino in sodiπËem), tel.: 
01/83 91 311, 041/662-450, e-naslov: sasa.mejac@siol.net

Zeleni svet v naroËju Kamniπkih Alp 
na sejmu Turizem in prosti Ëas

Na razstavnem prostoru Srca Slovenije je v petek, 22. januarja, potekal dogodek, poimenovan ≈Dobrote duha 
so v Srcu doma«. Pozornost je pritegnila modna revija slamnikov in nastop skupine Kontrabant v organizaciji 
ObËine Domæale. Zanimive slamnike - izdelke nekdaj znaËilne domæalske rokodelske dejavnosti so nosile 
manekenke (med njimi Nina Gazibara) in maneken, obleËeni v znamenite meπËanske obleke. Dogodek je 
pomenil priloænost za druæenje æupanov in razvajanje s kulinariËnimi dobrotami iz Srca Slovenije. Med gosti 
so bili æupani, podæupani in predstavniki sodelujoËih obËin Srca Slovenije: Litija, Trzin, Dol pri Ljubljani, 
Domæale, Kamnik, Lukovica in IvanËna Gorica, prisotne pa je pozdravil tudi Drago Bulc. 

Razstavni prostor kamniπke obËine, ki je turistiËno ponudbo s poudarkom na Termah Snovik in Veliki 
planini predstavila pod skupnim sloganom Zeleni svet v naroËju Kamniπkih Alp, je v Ëetrtek, 21. januarja, 
odprl kamniπki æupan. Na sliki z leve: v narodne noπe odeti Ëlani Druπtva upokojencev Kamnik, æupan 
Anton Tone Smolnikar, direktorica Agencije za turizem in podjetniπtvo dr. Andreja Eræen, direktorica 
Term Snovik Petra Zlatoper in Zvone Gosar, direktor podjetja Velika planina.

V Ljubljani je od 21. do 24. januarja potekal naj-
veËji slovenski turistiËni sejem Turizem in prosti 
Ëas. Na njem so se predstavili tudi ponudniki tu-
ristiËnih storitev iz kamniπke obËine in obmoËje 
Srce Slovenije, kjer so pod skupno blagovno znam-
ko turistiËno ponudbo, kulturno in naravno dedi-
πËino ter kulinariko predstavile obËine Kamnik, 
Domæale, Lukovica, MoravËe, Litija, ©martno pri 
Litiji in Dol pri Ljubljani. 

Na Agenciji za turizem in podjetniπtvo Kamnik so 
v sodelovanju s turistiËnimi ponudniki poskrbeli za 
nov razstavni prostor. Kamniπko turistiËno ponud-
bo s poudarkom na Termah Snovik in Veliki planini 
so predstavili pod skupnim sloganom Zeleni svet 
v naroËju Kamniπkih Alp, pod katerim se bodo po 
novem predstavljali tako doma kot v tujini.

VeË na 3. strani. 
VERA MEJA»

KAMNI©KI LOKOSTRELCI  
ODLI»NI NA TURNIRJU V FRANCIJI

Uspeh mladih 
glasbenikov 
Martine ©raj in 
Simona Skalarja

Naπi odliËni lokostrelci so bili ponovno deleæni Ëestitk za odliËne uvrstitve, v klubu pa so 
jim minuli torek pripravili topel sprejem - na sliki z leve: predsednica Lokostrelskega 
kluba Kamnik Darinka Zore, podæupan Brane GoluboviË in kamniπki lokostrelci, ki so se 
udeleæili lokostrelskega turnirja v Nimesu v Franciji: Mateja Andrejka, Maja Fiderπek, 
Matej Fiderπek, Gaπper ©trajhar, Klemen ©trajhar in klubski trener Matej Zupanc.

©trajhar je veliki zmagovalec v moπki 
konkurenci do 21 let z ukrivljenim 
lokom, kar predstavlja velik uspeh 
tako za Lokostrelski klub Kamnik 
kot tudi za slovenski πport. OdliËna 
sta tudi njegov mlajπi brat Gaπper s 
5. mestom v kategoriji deËki do 15 let 
in Mateja Andrejka z 9. mestom med 
Ëlanicami. 

VeË na 11. strani.



Æupan Anton Tone Smolnikar 
je v sredo, 20. januarja, s pod-
jetjema Hofer trgovina d.o.o. in 
HTC Ena d.o.o. podpisal pogod-
bo o opremljanju zemljiπËa OPPN 
B20 STOL juæni del s komunalno 
opremo.

Investitor (podjetji Hofer in HTC 
Ena) naËrtuje na obmoËju bivπega 
Stola izgradnjo trgovskega centra, 
ki bo vkljuËeval objekt trgovine 

Podpis pogodbe s podjetjema Hofer in HTC Ena

V prihodnjih mesecih zaËetek gradnje 
trgovskega centra Qlandia in Hofer

Ob podpisu pogodbe o opremljanju zemljiπËa OPPN B20 STOL juæni 
del s komunalno opremo (od leve proti desni): Marko Mravljak za pod-
jetje Hofer d.o.o., æupan Anton Tone Smolnikar, Robert Herzog za Hypo  
Leasing, ki vstopa v projekt izgradnje trgovskega centra Qlandia v Kamniku, ter 
Aleπ ©korjanc, podsekretar - vodja oddelka za gospodarske javne sluæbe ObËine 
Kamnik.

Hofer (v neposredni bliæini nove-
ga kroæiπËa) ter objekt trgovskega 
centra Qlandia (v smeri proti Kam-
niπki Bistrici). ZaËetek gradnje je 
predviden v prihodnjih mesecih, 
saj sta obe podjetji trenutno v 
fazi pridobivanja gradbenega 
dovoljenja. 

S podpisom pogodbe se inve-
stitor zavezuje, da bo pred pri-
dobitvijo uporabnega dovoljenja 

zgradil vso potrebno komunalno 
infrastrukturo, ki med drugim 
vkljuËuje izgradnjo kroæiπËa na 
regionalni cesti pri Stolu, re-
konstrukcijo kraka ceste v smeri 
vzhod (obvoznica) in zavijalnih 
pasov, izgradnjo dvosmerne ko-
lesarske steze, hodnika za peπce 
ter podhoda pod regionalno ce-
sto. Pogodba vkljuËuje tudi posta-
vitev protihrupne ograje, izvedbo 

meteorne in komunalne 
kanalizacije, izvedbo re-
konstrukcije vodovoda in 
javne razsvetljave. 

Ob tem bo investitor 
poskrbel za ureditev 
zunanjih povrπin, saj bo 
vzdolæ vodotoka Kam-
niπke Bistrice izvedena 
peπpot in dvosmerna 
kolesarska steza ter ob 
tem na novo zasajena 
vegetacija. 

ZakljuËek investicije 
je za podroËje izgradnje 
komunalne infrastruktu-
re predviden do konca 
leta 2010. Skrajni rok za 
dokonËanje celotne in-
vesticije je do konca leta 
2012, Ëeprav investitor 
naËrtuje odprtje trgovi-
ne Hofer æe v sredini le-
toπnjega leta, odprtje tr-
govskega centra Qlandia 
pa do konca leta 2010. 

Vrednost investicije, ki 
jo opredeljuje urbanisti-
Ëna pogodba, znaπa do-
bra 2 milijona evrov. 

Z 8. 8. 2009 je stopil v veljavo 
republiπki Pravilnik o metodolo-
giji za oblikovanje cen storitev 
obveznih obËinskih gospodar-
skih javnih sluæb varstva okolja 
(Uradni list RS, πt. 63/2009), ki 
doloËa, da je cena storitve ob-
veznih gospodarskih javnih sluæb 
oskrbe s pitno vodo in odvajanje 
in ËiπËenje komunalnih odpadnih 
in padavinskih voda sestavljena iz 
omreænine, stroπkov izvajanja sto-
ritev (≈vodarine« skupaj s prispev-
kom za vzdræevanje vodomerov 
oz. ≈kanalπËine«) in dajatev, ki se 
v kalkulaciji cene in na raËunu pri-
kazujejo loËeno.

O VI©INI OMREÆNIN PRI VODOOSKRBI
ObËinski svet bo na redni obËinski seji, 3. februarja, obravnaval tudi 

sklepa o viπini omreænin pri vodooskrbi in odvajanju ter ËiπËenju od-
padnih in padavinskih voda na obmoËju kamniπke obËine

Omreænina je tisti del cene, ki 
pokriva letne stroπke javne in-
frastrukture in vkljuËuje stroπke 
amortizacije ali najemnine infra-
strukture, stroπke zavarovanja 
infrastrukture, stroπke povezane 
z odπkodninami za infrastrukturo 
in finanËne odhodke (obresti), po-
vezane s financiranjem izgradnje 
infrastrukture. Uporabnikom se 
omreænina obraËunava v dvanaj-
stinah glede na zmogljivost pri-
kljuËkov, doloËenih z moËjo vodo-
mera in pretokom v m3/h, skladno 
s preglednico iz prvega odstavka 
15. Ëlena tega pravilnika.

Cene storitev izvajanja gospo-

darskih javnih sluæb oskrbe s pit-
no vodo in odvajanje in ËiπËenje 
komunalnih odpadnih in padavin-
skih voda ostajajo nespremenjene. 
≈Vodarina« je bila nazadnje spre-
menjena 1. 7. 2003 in znaπa za go-
spodinjstva 0,5028 ¤/m3 in 0,8970  
¤/m3. ≈KanalπËina« je bila naza-
dnje spremenjena 17. 6. 2005 in 
znaπa za gospodinjstva 0,3923 ¤/
m3 in 0,5965 ¤/m3 za gospodar-
stvo. Cene storitev so prihodek 
koncesionarja KPK d.d. in pokri-
vajo proizvajalne stroπke, sploπne 
stroπke izvajanja javne sluæbe in 
donos na vloæena sredstva izva-
jalca.

Z uvedbo t.i. omreænine se bo 
bruto meseËni izdatek za povpre-
Ëno gospodinjstvo (pri porabi 16m3) 
poveËal za 8,65 evra meseËno (iz 
sedanjih 23,85 na 32,49 evra), za 
povpreËno gospodarstvo z majh-
nim prikljuËnim vodomerom pa iz 
sedanjih 34,23 na 42,88 evra. 

  ZaraËunavanje omreænine, ki 
jo opredeljuje æe prej omenjeni 
pravilnik, uvajajo s 1. 1. 2010 tudi 
RaËunovodski standardi (SRS 35). 
Letni stroπek omreænine za jav-
no vodovodno omreæje v obËini 
Kamnik znaπa 172.617,26 evrov, 
za javno kanalizacijsko omreæje 
pa 349.770,70 evrov in sta pri-
hodka obËinskega proraËuna. 
Zbrana sredstva obËina lahko 
uporabi izkljuËno za investicije v 
infrastrukturo. 

Po besedah Aleπa ©korjanca, 
vodje oddelka za gospodarske 
javne sluæbe ObËine Kamnik, je 
osnovni cilj uskladitev sedanjega 
stanja zaraËunavanja stroπkov za 
oskrbo s pitno vodo z zahtevami 
Pravilnika o metodologiji za ob-
likovanje cen storitev obveznih 
obËinskih gospodarskih javnih 
sluæb varstva okolja ter z zahtevo 
raËunovodskih standardov.

Leto 2010 je sicer po pravilniku 
prehodno obdobje. Nekatere slo-
venske obËine æe najavljajo prav- 
ni spor z dræavo, saj menijo, da v 
tem trenutku takπno prelaganje 
obveznosti na obËane ni primer-
no. Æupan Anton Tone Smolnikar 
poudarja, da se tudi sam zaveda 
pomembnosti tega predloga, saj 
bodo zbrana sredstva namenjena 
izkljuËno za izgradnjo vodovod-
nih in kanalizacijskih sistemov. 
Potreben bo predvsem razmislek, 
ali s tem odstotkom obremeniti 
prav tiste, ki so æe doslej varËno 
ravnali z vodo. 

OB»INA KAMNIK
Odnosi z javnostmi

Æupan Anton Tone Smolnikar 
je v torek, 19. januarja, v obËinski 
hiπi skupaj s sodelavci predstavil 
delovni osnutek zazidalnega na-
Ërta B-5 Perovo, kamor je povabil 
predstavnike krajevnih skupnosti 
Perovo in Zaprice. Kot pravi æu-
pan Smolnikar, so se na ObËini 
Kamnik odloËili najprej posvetova-
ti z obema krajevnima skupnostima 
glede razliËnih moænosti izgradnje 
druæbenega centra na zazidalnem 
obmoËju B5 Perovo, v neposredni 
bliæini Mercator centra. Sicer je na 
tem obmoËju po zazidalnem naËrtu 
iz leta 1997 predvidena preteæno 
stanovanjska gradnja, ki posega 
tudi v urejena asfaltirana parkiriπËa, 
a je æupan zagotovil, da se z more-
bitnim naËrtom za druæbeni center 
in gradnjo nivojskih parkiriπË ne bo 
posegalo v obmoËje urejenih par-
kiriπË, niti se za to obmoËje ne bo 
delalo naËrtov. 

ObmoËje B-5 Perovo, ki leæi 
med Ljubljansko in Steletovo 
cesto, se ureja z zazidalnimi naËrti 
na podlagi urbanistiËne zasnove 
Kamnika iz leta 2002, ki predvide-
va preteæno stanovanjsko gradnjo 
na celotnem obmoËju vse do dana-
πnjega Mercatorja. Gre za naËrtovan 
in deloma æe izveden srediπËni del 
urbanega obmoËja naselja (Ljub-
ljanska cesta kot osrednja mestna 
poteza ali mestna magistrala) in s 
tem za razvoj Kamnika seveda po-
memben in obËutljiv prostor tako 
v funkcionalnem kot oblikovnem 
smislu.

Predstavitev delovnega osnutka zazidalnega naËrta B-5 Perovo

Cilj je gradnja garaæne hiπe  
in druæbenega centra

Vsi prisotni so bili enotnega 
mnenja, da tako veliko obstojeËe 
stanovanjsko naselje potrebuje 
poleg novih parkirnih mest tudi 
druæbeno infrastrukturo, nikakor 
pa se ne sme dopustiti, da bi se na 
obmoËju urejenih parkiriπË ob Ste-
letovi ulici gradilo karkoli.

Æupan Tone Smolnikar je prisot- 
nim predstavil osnutek naËrta na juæ- 
nem delu (ob Mercator centru, kjer 
so danes makadamska parkiriπËa), 
kjer se predvideva druæbeni objekt 
z garaæno hiπo v treh nivojih, kjer bi 
bilo na razpolago skupno 320 par-
kirnih mest, od tega pa bi bilo naj-
manj 115 parkirnih mest name-
njenih zunanjim uporabnikom, 
πtevilo pa se lahko poveËa glede na 
programe v centru. Kapaciteta juæ- 
nega objekta bi znaπala 15.500 m2, 
od tega bi bilo za parkirne povrπine 
namenjenih dobrih 10.000 m2. 

Objekt nad garaæami bi vsebo-
val veËnamensko dvorano, ki bi 
sluæila druæenju razliËnih generacij, 
dnevni center za starostnike in 
mladostnike, prostore za obe 
krajevni skupnosti, predviden 
je tudi prostor za 5 oddelËni 
vrtec, lekarno, kulturne pro-
grame, del povrπin bi lahko 
namenili spodbujanju prvih 
korakov za inovativno podjet-
niπtvo. V zadnjem nadstropju so 
prostori namenjeni stanovanjskim 
enotam, kar pa ne bi presegalo veË 
kot 16 stanovanji. Urejene zunanje 
povrπine bi vkljuËevale otroπko 
igriπËe za potrebe vrtca in zunanjo 

uporabo v popoldanskem Ëasu in 
med vikendi ter urejene zelene po-
vrπine, tlakovane ploπËadi, manjπi 
prireditveni prostori ter kavarno ali 
slaπËiËarno.

Po besedah podæupana Brane-
ta GoluboviËa, ki je sodeloval na 
sestanku, smo na ObËini æeleli pri-
dobiti mnenje krajevnih skupnosti 
o potrebi po takπnem objektu ter 
informacije glede vsebin, ki naj bi 
bile v druæbenem centru, Ëe bo do 
realizacije priπlo. Zato podæupan 
meni, da je bil sestanek koristen 
in pomeni nov pristop k urejanju 
prostora, saj je æupan povabil k 
pripravi reπitev poleg stroke tudi 
Ëlane svetov krajevnih skupnosti, 
ki so predstavili svoja staliπËa in po-
dali predloge. Se pa tudi podæupan 
strinja, da se v obmoËje urejenih 
parkiriπË ne sme posegati. ≈ObmoË- 
je makadamskega parkiriπËa je 
priloænost za to naπo stanovanjsko 
sosesko, da se na tem mestu s pre-
miπljenim naËrtovanjem, ki bo te-
meljilo na stroki in dialogu, zgradi 
garaæno hiπo s prostori, v katerih 
bodo druæbene vsebine ter urejeni 
in zanimivi zunanji veËnamenski-
mi prostori s ciljem dviga kvalitete 
bivanja v tej soseski. Verjamem, da 
bomo o tem projektu πe govorili in 
da smo danes storili prvi korak k 
razumevanju dejstva, da stanoval-
ci veËstanovanjskih naselij potre-
bujejo tudi druæbene programe,« 
je zakljuËil GoluboviË.

Nika Vrhovnik,
ObËina Kamnik

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 15.000 izvodov in ga prejemajo gospodinjstva obËine 
Kamnik brezplaËno. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glavni trg 23 (zgrad-
ba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 041/662-450, fax: 
01/83-19-860,  e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne ure: ponedeljek in 
petek od 8.30 do 15. ure, sreda od 8. do 12. in od 13. do 17. ure. NenaroËenih 
Ëlankov in fotografij ne honoriramo. Tisk Set d.d., 28. 1. 2010.

Lovska druæina Kamnik

obveπËa vse lastnike kmetijskih zemljiπË, da

πkodo od divjadi v letu 2010
javijo na naslov:
LD Kamnik, Marjan Schnabl,
Koroπka cesta 6, 1241 Kamnik.

Nadzor nad izvajanjem del ter pobude, sklepi 
in predlogi ObËine Kamnik koncesionarju KPK za 
izboljπanje uËinkovitosti zimske sluæbe

Pristojni z oddelka za gospodarske javne sluæbe Ob-
Ëine Kamnik so v zaËetku januarja izvedli nadzor nad 
delom koncesionarja Komunalnega podjetja Kamnik 
pri izvajanju zimske sluæbe na obmoËju obËine Kam-
nik. Nadzor, ki je potekal v noËi, ko je bilo na obmoËju 
Kamnika prisotno moËno sneæenje, sta s strani ObËine 
Kamnik izvedla mag. Matjaæ Srπa in Sandi Borec.

Na delovnem sestanku pred priËetkom izvajanja 
zimske sluæbe so bili prisotni seznanjeni z namenom 
nadzora s strani ObËine ter z nalogami, ki so bile pred-
hodno doloËene s strani deæurnega oziroma vodje 
zimske sluæbe. Sledila je priprava vozil, ki jih je bilo 
potrebno opremiti za priËetek zimske akcije, hkrati 
pa so podrobneje doloËili naloge posameznih skupin. 
Okoli druge ure ponoËi so priËeli z delom. Predstav-
nika ObËine sta nadzor izvedla nad pluænimi in posi-
palnimi skupinami v mestnem jedru in bliænji okolici, 
nad delom preglednika, dejanskim izvajanjem zimske 
akcije ter stanjem prevoznosti obËinskih cest na celo-
tnem obmoËju obËine.

Izvedeno zimsko akcijo 6.1. 2010 sta ocenila kot 
zelo uspeπno, uËinkovito in smot rno. Ob zakljuËku 
nadzora sta podala ugotovitev, da so bile vse glavne in 
pomembnejπe cestne povezave v obËini do 5:45 ustrez-
no spluæene in posipane. Ob tem je potrebno posebej 
poudariti, da so bile v najveËji moæni meri spluæene 
tudi povrπine namenjene peπcem na obmoËju mesta 
in v okolici, kjer potekajo varne πolske poti.

Po besedah mag. Matjaæa Srπe je glavni namen iz-
vajanja nadzora pri zimskih akcijah ta, da skuπajo delo 
na podroËju zimske sluæbe πe izboljπati zaradi veËje 
uËinkovitosti ter boljπe organiziranosti. Predstavnika 
ObËine, mag. Srπa in Borec, sta zato vodstvo Komu-
nalnega podjetja Kamnik seznanila z ugotovitvami, 
predlogi in pobudami, ki bi lahko pripomogle k dodat-
nemu izboljπanju uËinkovitosti zimske sluæbe. Dala sta 
pobudo za ureditev zaËasne poskusne deponije za sol 
in drobljenec v Krajevni skupnosti Motnik ali ©pitaliË, 
ki bo lahko prispevala k hitrejπem in uËinkovitejπem 
posipavanju na najbolj oddaljenih lokacijah v obËini. 
Predlagala sta veËje πtevilo deæurnih in preglednikov 
na terenu ter vzpostavitev sistema obveπËanja pogod-
benih izvajalcev o pluæenju in uporabo CB oz. UKV 
postaj v vozilih.

Æupan Anton Tone Smolnikar ob tem dodaja, da 
bodo z nadzorom zimskih akcij nadaljevali tudi v pri-
hodnje, saj se tako ObËina kot koncesionar trudita in 
zavzemata za Ëim bolj uËinkovito izvajanje zimske slu-
æbe. ≈Sodelavci ObËine Kamnik in tudi sam sem prejel 
πtevilne klice, ki so izrazili pohvalo in poudarili, da 
tokratno moËno sneæenje upravljavca cest ni presene-
tilo. Pojavili so se sicer nekateri predlogi, kaj vse bi bilo 
potrebno πe postoriti. Potrebno pa je poudariti, da je 
vrstni red pluæenja in posipavanja opredeljen v okviru 
programa, in da dodatne zahteve obËanov pomenijo 
tudi dodatna sredstva« je mnenja æupan Smolnikar. 
Razveseljivo pa je, poudarja æupan, da so tudi sami 
KamniËani krepko prijeli za lopate, po opravljenem 
delu pa so se marsikje sosedje ponovno sreËali na ≈de-
lovni veselici«.

Uspeπna zimska akcija v okviru zimske sluæbe

O B V E ST I L O 
ObËina Kamnik obveπËa, da je na spletni strani 

www.kamnik.si

objavljen 

javni poziv za sofinanciranje 
sakralnih objektov 

za leto 2010, 
ki jih ObËina Kamnik sofinancira iz obËinskega 

proraËuna.

Anton Tone Smolnikar
ÆUPAN
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Vi spraπujete, æupan odgovarja

G.K. iz Vrhpolj spraπuje, kdo izvaja zim-
sko sluæbo na obmoËju obËine Kamnik ter, 
ali pristojni na ObËini izvajajo nadzor nad 
izvajanjem te sluæbe?

ObËina Kamnik preko koncesionarja, Ko-
munalnega podjetja Kamnik d.d., zagotavlja 
ustrezno prevoznost obËinskih cest v zimskih 
razmerah. 

V okviru zimske sluæbe poteka tako ËiπËenje 
cest kot tudi ËiπËenje povrπin za peπce (ploËni-
kov), pri Ëemer je prioriteta ËiπËenje ploËnikov, 
kjer potekajo ≈varne πolske poti«. Glede na izred-
no veliko koliËino snega v mesecu januarju letos 
je bilo ËiπËenje ploËnikov zelo zahtevno, zato je 
bila na posameznih odsekih uporabljena ≈freza«, 
ki omogoËa temeljitejπe ËiπËenje. Na ObËini Kam-
nik smo mnenja, da so ploËniki v obËini solidno 
oËiπËeni in omogoËajo peπcem varno udeleæbo v 
cestnem prometu. Dejstvo je, da velika koliËina 
snega povzroËa nekatere nevπeËnosti, t.j. oteæko-
Ëen prehod za starπe z otroπkimi voziËki. Ne glede 
na vse lahko zakljuËimo, da so ploËniki in ceste v 
obËini dobro oËiπËene in prevozne. Prav tako si 
bomo πe naprej prizadevali, da bo zimska akci-
ja πe uspeπnejπa, zato smo poostrili nadzor nad 
izvajalcem zimske sluæbe (KPK d.d.), pri Ëemer 
skuπamo zagotavljati Ëim hitrejπe in uËinkovite-
jπe odstranjevanje snega.

Koncesijsko pogodbo za urejanje in vzdræe-
vanje obËinskih cest na obmoËju obËine smo s 
Komunalnim podjetjem Kamnik podpisali ko-

nec preteklega leta za 
obdobje 15 let. Pogod-
ba, ki med drugim za-
jema tudi izvajanje 
zimske sluæbe, vklju-
Ëuje redno vzdræeva-
nje prometnih povrπ-
in, bankin, odvodnjavanja, redno vzdræevanje 
breæin, cestnih naprav in objektov, zagotavljanje 
preglednosti, vzdræevanje trænic in sejmiπË, kra-
sitev mesta, ËiπËenje in vzdræevanje javnih povr- 
πin, itd. S podelitvijo koncesije je ObËina uredila 
izvajanje gospodarske javne sluæbe urejanja in 
vzdræevanja obËinskih cest v skladu z Odlokom 
o naËinu izvajanja gospodarske javne sluæbe  
≈Urejanje in vzdræevanje obËinskih cest« (Uradni 
list RS, πt. 07/2000, 82/2001).

Glede na specifiËnost naπih cest (hribovita 
naselja, viπinske razlike, razprπenost cestnega 
omreæja) je izvajanje gospodarskih javnih sluæ- 
be ter ob tem zimske sluæbe zelo zahtevno in od-
govorno. Na ObËini se trudimo, da zimska akcija 
poteka Ëim hitreje v okviru programa, ki ga je 
sprejel obËinski svet. Kot primer naj omenim, 
da smo za pluæenja in posipavanje cest v minuli 
zimi namenili dobrih 842.000 evrov, kar je po-
memben deleæ vsakoletnega proraËuna. Samo 
v decembru 2009 so nas ta dela veljala 200.000 
evrov.

ANTON TONE SMOLNIKAR
ÆUPAN

 O IZVAJANJU ZIMSKE SLUÆBE IN NADZORU



Na Agenciji za turizem in pod-
jetniπtvo Kamnik so v sodelova-
nju πe z nekaterimi turistiËnimi 
ponudniki poskrbeli za povsem 
nov razstavni prostor in kam-
niπko turistiËno ponudbo s 
poudarkom na Termah Sno-
vik in Veliki planini predsta-
vili pod skupnim sloganom 

Zeleni svet v naroËju Kamniπkih 
Alp na sejmu Turizem in prosti Ëas

V Ljubljani je od 21. do 24. januarja potekal najveËji slovenski 
turistiËni sejem Turizem in prosti Ëas, ki ga vsako leto obiπËe 
okoli 15.000 obiskovalcev in poslovnih gostov. Na njem so se 
predstavili tudi ponudniki turistiËnih storitev iz kamniπke ob-
Ëine in obmoËje Srce Slovenije, kjer so pod skupno blagovno 
znamko turistiËno ponudbo, kulturno in naravno dediπËino 
ter kulinariko predstavile obËine Kamnik, Domæale, Lukovica, 
MoravËe, Litija, ©martno pri Litiji in Dol pri Ljubljani. 

Anton Tone Smolnikar. Kam-
niπko turistiËno ponudbo so si 
v druæbi æupana ogledali tudi 
direktor direktorata za turizem 
Marjan Hribar, direktor Slo-
venske turistiËne organizacije 
Dimitrij Piciga ter sedanji in 
bivπi predsednik TuristiËne zveze 
Slovenije Dominik S. »ernjak 

in Marjan RoæiË. Joæe Jagodic 
je s svojo harmoniko poskrbel za 
dobro razpoloæenje, Bernarda 
Hribar s kmetije Pr Kajet pa 
je pripravila domaËe dobrote za 
okusno pogostitev.

Vse dni sejma so na razstav-
nem prostoru informatorke in 
informatorji prijazno posredo-
vali obiskovalcem promocijsko 
gradivo in informacije o turistiË-
ni ponudbi in znamenitostih 
naπe obËine. Agencija za turizem 
in podjetniπtvo, Velika planina in 
Terme Snovik so predstavile svo-
je programe, novosti, prireditve, 
pozornost pa so pritegnili tudi z 
delavnicami, prikazom obiËajev, 
glasbo in domaËimi dobrotami.

Kot smo izvedeli, so obiskoval-
ci najpogosteje povpraπevali po 
ponudbi najmlajπih slovenskih 
term v Snoviku, cenah vstopnic za 
bazenski kompleks in apartmaj-
ske noËitve, zanimali so se glede 
moænosti smuËanja in noËnega 
sankanja na Veliki planini. Po 
odzivih sodeË, veËino turistiËnih 
toËk v Kamniku in okolici sicer 
dobro poznajo (Naravni zdravil-
ni gaj, Arboretum VoljËi Potok), 
pozdravljajo pa tudi novi hotel 
Malograjski dvor v centru mesta, 
ki ga je Kamnik, glede na vedno 
veËje πtevilo tujih in domaËih ob-
iskovalcev, zares potreboval.

Srce Slovenije je 
æivahno utripalo  
vse sejemske dni

Na sejmu Turizem in prosti Ëas 
pa je precej pozornosti priteg-
nila predstavitev obmoËja Srce 
Slovenije v koordinaciji Centra 
za razvoj Litija in zadruge Jarina. 
Na razstavnem prostoru, ki je bil 
zasnovan kot atelje z velikimi 
slikarskimi stojali, na njih pa na 

platnu upodobljene 
znamenitosti sode-
lujoËih obËin, se je v 
πtirih dneh pod skup-
no blagovno znamko 
predstavilo preko 
240 nastopajoËih ozi-
roma predstavnikov 
druπtev, organizacij 
in institucij. Centru 
za razvoj Litija je tako 
uspelo povezati 25 
razliËnih organizacij, 
ki so na razstavnem 
prostoru prikazali 
utrip kulturne in 
naravne dediπËine, 
kulinarike in zdrave-
ga naËina æivljenja. 
Pri predstavitvi na 
sejmu so sodelovali 
turistiËni ponudniki 
iz  sedmih obËin 
Srca Slovenije: Kam-
nik, Domæale, Luko-
vica, MoravËe, Litija, 
©martno pri Litiji in 

Dol pri Ljubljani. Iz 
kamniπke obËine 
so sodelovali Agen-
cija za razvoj turiz-
ma in podjetniπtva 
v obËini Kamnik, 
Budnarjeva doma-
Ëija, Naravni zdra-

vilni gaj Tunjice, TuristiËno 
druπtvo Tuhinjska dolina in 
Velika planina. 

Obiskovalci razstavnega pros-
tora so bili navduπeni nad doga-
janjem v Srcu Slovenije, saj jih je 
priËakal sam Valvazor iz gradu 
Bogenπperk, udeleæili so se etno-
loπkih delavnic pletenja iz slame 
in rokodelstva, odvila se je prava 
rokovnjaπka poroka, diπalo je po 
sveæem, tam peËenem pecivu, 
ogledali smo si lahko posnetke 
lastne avre Zdravilnega gaja Tu-
njice, spoznali ultramaratonske-
ga kolesarja Radovana Skubica 
Hilarija, ki je na sejmu predstavil 
svoj najnovejπi podvig, se slikali 
z umetniki, poklepetali s staros-
vetnimi smuËarji in s pastirjem z 
Velike planine ... 

Besedilo in fotografije: 
VERA MEJA»

Razstavni prostor Srca Slovenije je bil zasnovan kot atelje z velikimi slikarskimi stojali, kjer se rojevata nav-
dih in ustvarjalnost. Na platnih so bile upodobljene znamenitosti obËin, vkljuËenih v Srce Slovenije: Mali grad, 
grad Krumperk, graπËinski paviljoni v Dolu pri Ljubljani, Limbarska gora, oglarska deæela Dole pri Litiji, 
Vaπka situla, Terme Snovik, Gradiπko jezero pri Lukovici, grad Bogenπperk, Velika planina - pastirska bajta 
in bajtarji. Na Veliko planino pa so obiskovalce sejma ≈v æivo« na odru Srca Slovenije spomnili starosvetni 
smuËarji iz kamniπke obËine, ki se z ljubitelji smuËanja po starem iz vse Slovenije tradicionalno vsako zimo 
sreËajo v Kamniku, na Veliki planini pa se pomerijo v starih tehnikah smuËanja. 

Da so dobrote duha v Srcu doma 
so potrdile prizadevne Ëlanice Ak-
tiva æena Plamen iz Dolskega (ob-
Ëina Dol pri Ljubljani). Poskrbele 
so za odliËne kulinariËne dobrote, 
ki so jih zamesile, oblikovale in 
spekle kar na razstavnem prosto-
ru. Prava kulinariËna posebnost je 
njihov pleteni kruh v obliki srca, 

spleten iz 24 trakov kvaπenega testa. Zlato rumeno zapeËenega so vzele 
iz peËi in ga gostoljubno ponudile obiskovalcem. Obiskovalci sejma Turizem in prosti Ëas so okuπali kulinariËne dobrote Tuhinjske doline, ki so jih pripravile 

in ponudile v pokuπino prizadevne Ëlanice TuristiËnega druπtva Tuhinjska dolina - spredaj na fotografiji 
Dragica Jagodic, podpredsednica druπtva. Vabile so na etnoloπke prireditve, ki jih pripravlja druπtvo, prva 
pred nami je tradicionalni velikonoËni sejem. Manja Æebaljec (na desni) je v sklopu predstavitev tradicio-
nalnih obiËajev spletala velikonoËne butarice iz razliËnega zelenja.

Sadjarsko tradicijo ene najlepπih vasi v naπi obËini sta predstavila Lado Do-
brovoljc in Valentin Zabavnik iz Sadjarsko-vrtnarskega druπtva Tunjice.

Na razstavnem prostoru kamniπke obËine, poimenovanem ZELENI SVET V NARO»JU KAMNI©KIH ALP, 
so prijazne informatorke obiskovalce seznanjale z naravnimi, kulturnimi in turistiËnimi zanimivostmi naπe 
obËine, s poudarkom na pestri zimski in poletni turistiËni ponudbi Velike planine in Term Snovik. Razstavni 
prostor je obiskal tudi pastir z Male planine Stane Erjavπek, do nedavnega oskrbnik Planinskega doma v 
Kamniπki Bistrici. Nadaljeval je veË kot 80-letno tradicijo Erjavπkovih oskrbnikov, po domaËe JerinËkovih 
iz doline Kamniπke Bistrice.

Veliko zanimanja je bil deleæen razstavni in delovni 
prostor TuristiËnega druπtva Kanja Trzin, πe zlasti 
mentor rezbarjev 70-letni Marjan Vodnik iz Domæal, 
ki je vso svojo delovno dobo posvetil delu na Upravni 
enoti naπe obËine, na oddelku za prostor. Vse πtiri 
sejemske dni  je pridno klesal sedemdeset let staro 
drevo (mirabela oz. ringlo). Po mesecu dni vloæenega 
dela bo predstavljalo ≈brezteænost«. Prijazno je od-
govarjal na πtevilna vpraπanja, eden od odgovorov je 
bil: ≈Tole nimam za delo, zame je poËitek, Ëe kleπem 
...«. Desno na fotografiji je skulptura iz jesenovega 
lesa, ki predstavlja ≈razliËna razmiπljanja«, nastala 
je iz 4 metre visokega in 300 kilogramov teækega 
debla, skulptura pa tehta pribliæno 70 kilogramov. 
Poleg je cvetoËe Ëeπnjevo drevo s simboliko rodov 
≈od pradeda do razcveta rodov«. Deblo Ëeπnje je 
tehtalo 150 kg, skulptura pa tehta 50 kg. 
Marjan Vodnik je πe posebej ponosen, da bo njihov 
Ëlan Aleπ Sluga z Æal pri Kamniku v teh dneh preko 
njihovega druπtva prvi pridobil rezbarski certifikat, 
ki bo veljal dokler v Sloveniji ne bo rezbarske πole. 
©irec Zdravko, Ëlan turistiËnega druπtva Kanja Tr-
zin, je ob klesanju orehove skulpture sveta druæina 
ponosno povedal, da je uËenec Marjan Vodnika ≈πe-
le« eno leto, prej se je veË let ukvarjal s slikarstvom, 
in da mu je zelo æal, da se s klesanjem v druπtvu 
ni zaËel ukvarjati prej, saj kot pravi: ≈Naπ mentor 
Marjan je dobroduπen, preprost, potrpeæljiv in ne-
sebiËen Ëlovek. Veselje je ustvarjati z njim«.

Drago Vrhovnik je ob nazorno izdelani maketi 
Naravnega zdravilnega gaja Tunjice razlagal 
o znaËilnostih gaja, kjer na povrπje privre veË 
energijskih vrelcev, ki ugodno vplivajo na 
zdravje in poËutje. Prav tako naj bi ugodne 
uËinke imela tudi Æiva voda, ki jo polnijo v 
gaju. Obiskovalcem sejma so naredili posnetek 
njihove avre.

Zeleni svet v naroËju Kamni-
πkih Alp, pod katerim se bodo po 
novem predstavljali tako doma 
kot v tujini. Prva priloænost bo 
v zaËetku februarja, ko se bodo 
predstavili na mednarodnem sej-
mu Vakantie Salon 2010 v Brus-
lju, kjer so KamniËani, v okviru 
Slovenske turistiËne organizacije, 
nosilci tokratnega dogodka.

Na sejmu Turizem in prosti Ëas 
je Agencija za turizem in pod-
jetniπtvo predstavila novo bro-
πuro s programi dnevnih in veË-
dnevnih izletov po Kamniku in 
okolici, v katere so vkljuËene tu-
ristiËne zanimivosti, prenoËiπËa, 
kulinariËna ponudba, itd. Eko 
Terme Snovik, ki zadnja leta 
svojo ponudbo gradijo na okolju 
prijaznih standardih, so v okviru 
sejemske predstavitve izpostavile 
spomladanske veËdnevne pakete 
in posebno valentinovo ponud-
bo, v druæbi Velika planina pa 
so pozornost namenili smuËanju, 
noËnem sankanju ter programom 
za πolske in ostale skupine.

Razstavni prostor kamni-
πke obËine je v Ëetrtek, 21. 
januarja, dopoldne po uvod-
nem pozdravu direktorice 
Agencije za razvoj turizma 
in podjetniπtva dr. Andreje 
Eræen odprl kamniπki æupan 
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UËenci O© Toma Brejca postavili ≈Naj sneæaka«
Pred dnevi so uËenci O© Toma Brejca (1. do 5. razredi) skupaj z uËitelji na πolskem dvoriπËu postavili velikega 

sneæaka v sklopu akcije Skupnosti obËin Slovenije z naslovom ≈Naj sneæak«. V akciji sodelujejo zaposleni v ob-
Ëinskih upravah, πole, vrtci, kulturni zavodi, zimske sluæbe in obËani, ki so pripravljeni postaviti oz. pomagati 
pri postavitvi sneæaka. 

Pravila igre so preprosta. Potrebno je narediti sneæaka, ga fotografirati skupaj z æupanom ali æupanjo in po-
slati fotografijo. Prispele fotografije bodo objavili na spletni strani www.skupnostobcin.si, kjer bodo obiskovalci 
omenjene spletne strani lahko glasovali za ≈naj sneæaka«. Avtorjem zmagovalnega sneæaka je obljubljena lepa 
nagrada. Kot pravijo na SOS-u, æelijo z akcijo ustvariti prijeten dogodek in druæenje, kajti zima ne predstavlja 
le stresov in teæav, povezanih z zapadlim snegom, ampak je lahko prijetna in zabavna.

Kamniπkega æupana Antona Toneta Smolnikarja so prijetno presenetili uËenci O© Toma Brejca iz Kamnika, 
ki so v Ëetrtek, 14. januarja, postavili pravega ≈eko sneæaka«. Ker πola æe nekaj let aktivno sodeluje v projektu 
Eko πola, so svojega sneæaka opremili s plastiËnimi zamaπki, ki jih v okviru aktivnosti na podroËju eko πole æe 
nekaj let zbirajo v razliËne dobrodelne namene.

SA©A MEJA»

Æupan Anton Tone Smolnikar z manjπo skupino uËencev O© Toma Brejca, ki je sodelovala pri postavitvi 
sneæaka, ravnateljico Mojco Rode ©krjanc ter profesorjema Rokom Hribarjem in Sonjo Æagar.

Ena najbolj pereËih proble-
matik, vezanih na vaπe delo, 
je bila v zadnjem letu zagoto-
vo predπolska vzgoja. Mladi 
starπi, ki so se organizirali v 
civilno iniciativo, od vas pri-
Ëakujejo konkretne reπitve. 
Kako se spopadate s proble-
mom?

Na obËini se intenzivno ukvar-
jamo s postopki za zagotovitev 
dodatnih prostih mest na podro-
Ëju predπolske vzgoje z ureditvijo 
4- do 6-oddelËnega vrtca in 8- do 
10-oddelËnega koncesijskega 
vrtca. Pismo o nameri s koncesi-
onarjem, ki bo gradil vrtec na Pe-
rovem, smo æe podpisali, v nasled-
njih tednih pa bomo objavili tudi 
razpis za koncesijo. S tem bomo 

Pogovor z Liljano Juhart Mastikosa, vodjo oddelka za druæbene dejavnosti ObËine Kamnik

Kamnik je staro zgodovinsko mesto, ki ga je 
vredno ohranjati in mu dajati veËjo teæo
ProraËun za letoπnje leto je æe sprejet, skoraj polovica javnih 
sredstev pa je namenjena oddelku za druæbene dejavnosti, ki 
ga æe leto dni vodi Liljana Juhart Mastikosa. PodroËja sociale, 
zdravstva, predπolske vzgoje, πolstva, kulture, mladih, πporta, 
javnih del in vseh investicij, povezanih s tem, potrebujejo odlo-
Ënega vodjo, zmoænega soËutja in razumevanja pa tudi trdnih 
pogajanj, kjer pa se je Juhartova, kot kaæe, zelo dobro znaπla. 
≈Sem kreativna oseba, optimist in dober posluπalec. Svoje delo, 
pri katerem res uæivam, jemljem zelo odgovorno, v prvi vrsti 
zaradi sebe in okolja v katerem delujem. S prevzemom dela na 
oddelku za druæbene dejavnosti nikakor nisem priËakovala 
lahkega dela, a s sodelavci, ki jih cenim in spoπtujem, delamo 
dobro,« najin pogovor zaËne zgovorna akademska glasbenica 
po izobrazbi, ki s svojo druæino, moæem - domæalskim pod-
æupanom Vinkom Juhartom in tremi otroki 9-letno Manjo, 3-
letno Pijo in dveletnim Majem æivi v Domæalah. Prav s tem, ko 
se v Kamnik vsakodnevno vozi od drugod, naπe mesto gleda 
z drugaËnimi, morda πe bolj navduπenimi oËmi, na oddelku 
ObËine pa se je z desetletnimi izkuπnjami iz profesure in iskre-
no ljubeznijo do kulture v najπirπem pomen besede naπla iz-
jemno hitro, kar ji priznavajo tudi sodelavci. Prav slednji so 
pri njenem delu med najpomembnejπimi, priznava, rezultate 
trdega dela, naËrte v letoπnjem letu in vizijo v prihodnje, pa 
nam je predstavila v tokratnem, njenem prvem pogovoru za 
Kamniπki obËan.

æe v jesenskem Ëasu zagotovili 
lepo πtevilo novih mest.

V minulem letu smo del pro-
blematike na tem podroËju re-
πili s prenovo dveh oddelkov v 
enoti SonËek in Pestrna ter od-
prtjem dveh novih oddelkov v 
Tinkari (poldnevni program) in 
v O© Marija Vera. S tem smo za-
gotovili 32 dodatnih mest, smo 
pa vseskozi iskali tudi moæne 
lokacije za gradnjo vrtca, ki smo 
jih svetnikom æe predstavili. Po-
leg tega, da intenzivno peljemo 
projekte za poveËanje kapacitet, 
smo v letoπnjem letu priËeli s so-
financiranjem varstva kamniπkih 
otrok pri varuhih predπolskih 
otrok. V teh dneh smo podpisali 
pogodbe, zagotovljena sredstva 

pa bodo zaenkrat zadostovala za 
sofinanciranje varstva dvanajstih 
otrok. Na otroka bo obËina pri-
spevala znesek v viπini 20 odstot-
kov ekonomske cene programa 
za prvo starostno skupino, ki ve-
lja za kamniπke vrtce, to pa znaπa 
103,10 evrov. Prav tako smo na 
æeljo starπev oz. civilne iniciative 
zaËeli stoodstotno financirati pro-
grame za otroke (Cicibanove uri-
ce in Montessori program), ki so 
ostali brez tako æelenega mesta v 
vrtcu. Kljub pereËi problematiki 
nas veseli, da je naπih najmlajπih 
obËanov vsako leto veË - v letu 
2009 so se rodili 403 otroci, leto 
poprej pa 378.

ProraËun v viπini pribliæno 
25 milijonov evrov za leto 
2010 je sprejet, vaπ oddelek pa 
razpolaga s skoraj polovico 
tega denarja. Kakπne socialne 
ukrepe pripravljate, glede na 
to, da nam strokovnjaki napo-
vedujejo πe eno teæko leto?

Na oddelku se dnevno sreËuje-
mo s stisko ljudi, ki ostajajo brez 
sluæbe, iπËejo denarno ali kakrπ-
nokoli pomoË. Na koncu se zaveπ, 
da v danaπnjih teækih Ëasih ni do-
volj samo topla, prijazna beseda, 
da so se nekateri ljudje znaπli v 
trpki æivljenjski preizkuπnji, zato 
je tudi letoπnji proraËun zelo soci-
alno naravnan in tem podroËjem 
res namenjamo ogromno denarja. 
Poleg vsem zakonskim obvezno-
stim so sredstva tudi letos name-
njena obveznemu zdravstvenemu 
zavarovanju, enkratnim denarnim 
pomoËem, skrbi za brezdomce in 
sofinanciranju dejavnosti RdeËe-
ga kriæa in Karitasa. PoveËana so 
sredstva na podroËju javnih del, 

letovanja otrok, sofinanciranja 
dnevov dejavnosti v osnovnih 
πolah in sofinanciranja zimske 
πole v naravi. Za slednjo je obËi-
na namenila kar 31 tisoË evrov 
oz. 110 evrov za posameznega 
otroka. Novi sta dve postavki: so-
financiranje skupine starejπih za 
samopomoË Jesenski cvet in raz-
voj podpornih sistemov - varstvo 
starejπih obËanov.

Katere pa bodo glavne inve-
sticije na druæbenem podro-
Ëju v letoπnjem letu?

V prvi vrsti zagotovo gradnja 
vrtca in s tem zagotovitev prostih 
mest za naπe malËke ter priprava 
vse potrebne dokumentacije za 
gradnjo obeh mestnih πol. Velika 
investicija je tudi ureditev Ple-
Ënikove postaje in z njo poveza-
na ureditev Parka Evropa. Med 
veËjimi investicijami, ki jih na-
Ërtujemo na podroËju πporta sta 
ureditev πportnih povrπin pri O© 
©martno v Tuhinju ter adaptacija 
in sanacija nogometnega stadio-
na v Mekinjah. Nadaljevali bomo 
tudi z obnovo kulturnih domov, 
in sicer bomo letos obnovili do-
move v ©martem, ©pitaliËu, Mot-
niku in na Lazah.

Letos se bo zaËela gradnja 
O© Frana Albrehta in O© Toma 
Brejca, a naleteli ste na teæa-
ve.

Idejni projekt za nadomestno 
gradnjo O© Frana Albrehta je po-
trjen, za O© Toma Brejca πe ne, saj 
se πe usklajujemo z zavodom za 
varstvo kulture. Problem je nastal 
z zakloniπËi, saj nas je pri pripra-
vi OPPN presenetilo negativno 
mnenje Ministrstva za obrambo, 
kljub temu, da so nam v svojih 
smernicah pred dvema letoma 
jasno zagotovili, da zakloniπË v 
πoli ne potrebujemo. Vztrajanje 
ministrstva bi pomenilo pripra-
vo novih projektov, podraæitev 
za vsaj milijon in pol in Ëasovni 
zamik projekta, zato resniËno 
raËunamo na dogovor. OPPN in 
Dokumenta identifikacije inve-
sticije projekta za obe πoli bomo 
tako predvidoma dali na sejo ob-
Ëinskega sveta æe marca.

Nekaj razburjenja so prines-
le spremembe pravilnikov s 
podroËja druæbenih dejavno-
sti. Kakπne so novosti?

Na podroËju sofinanciranja kul-
turnih programov, programov za 
mlade, domoljubnih druπtev in na 
podroËju πporta prihaja do veËjih 
sprememb zaradi priporoËil oz. 
zahtev RaËunskega sodiπËa. Gre 
za merila in kriterije, ki so bili v 

pravilnikih æe zajeti, vendar niso 
bili πtevilËno ali lahko temu re-
Ëeva matematiËno ovrednoteni. 
Rada bi poudarila, da so bili pra-
vilniki, sploh za podroËje kulture, 
æe zdaj zelo dobri in da meril res 
ni bilo enostavno ovrednotiti. Se-
daj so pripravljeni za obravnavo 
in potrditev na februarski seji ob-
Ëinskega sveta. V letu 2009 smo 
javne razpise za tovrstna financi-
ranja objavili æe v januarju, letos 
pa bodo zaradi omenjenih spre-
memb objavljeni konec februarja 
ali v zaËetku marca.

Kako pa kaæe z kamniπko 
majoliko v PleËnikovi æelez-
niπki postaji. ObËina je stav-
bo kupila, kako daleË pa ste s 
programom?

V PleËnikovi æelezniπki postaji 
æelimo urediti æiv muzej majolik 
s prikazom njihove izdelave, pro-
dajno galerijo ter multimedijski in 
reprezentanËni prostor. ObËina je 
v lanskem letu stavbo odkupila, za 
projekt smo æe izdelali Dokument 
identifikacije investicije projekta 
in pridobili gradbeno dovoljenje 
za njegovo obnovo ter v proraËu-
nu 2010 namenili za to sredstva 
v viπini 365 tisoË evrov, vendar 
æelimo pridobiti nepovratna ev-
ropska sredstva. Zato smo projekt 
prijavili na javni razpisu za sofi-
nanciranje operacij javne kultur-
ne infrastrukture, vendar nismo 
bili uspeπni, Ëeprav je bil projekt 
zelo dobro ocenjen. Ministrstvo 
za kulturo nam je zato samo pred-
lagalo, da ponovno kandidiramo 
na javnem razpisu, ki bo objav-
ljen predvidoma februarja 2010. 
Namenjen bo sofinanciranju ob-
jektov, ki so kulturni spomenik 
v lasti obËin, zato bodo svetniki 
februarja obravnavali tudi pred-
log Odloka o razglasitvi æelezni-
πke postaje v Kamniku za kultur-
ni spomenik lokalnega pomena. 
Kar zadeva programa majolike, se 
prav tako dogovarjamo z osebo, 
ki je izrazila interes za nadaljeva-

nje tradicije izdelovanja majolike. 
Upajmo, da bo priπlo do sreËnega 
zakljuËka.

Lani sta novo streho dobili 
Preskarjeva in Budnarjeva 
hiπa, za kar ste prejeli ne-
povratna evropska sredstva. 
Uspeπni ste bili tudi na raz-
pisu za sofinanciranje knji-
ænice v ©marci. Kako je sicer 
z nepovratnimi sredstvi za 
druæbene dejavnosti? Katere 
projekte ste prijavili letos? 

Za nepovratna sredstva si na 
oddelku od mojega prihoda dalje 
zelo prizadevamo, tako smo tudi 
letos prijavili tri projekte na po-
droËju kulture, in sicer zamenjava 
oken v MatiËni knjiænici Kamnik, 
za kar smo æe prejeli pozitivno 
odloËbo, ureditev klimatizacije v 
Domu kulture Kamnik ter uredi-
tev PleËnikove æelezniπke postaje. 
Prijavili pa smo tudi dva projekta 
na Fundacijo za πport za ureditev 
πportnega igriπËa pri O© ©martno 
v Tuhinju in za pridobitev potreb-
ne dokumentacije za ureditev 
πportnega igriπËa Vrhpolje pri 
Kamniku. Tudi v bodoËe bomo 
sledili vsem razpisom in poskuπali 
v maksimalni meri biti uspeπni.

Kakπna pa je vaπa vizija raz-
voja druæbenih dejavnosti v 
obËini Kamnik?

Mesto Kamnik ima velik po-
tencial; je mesto, ki ga je vredno 
ohranjati in mu dajati vse veËjo 
teæo. Ima prekrasno staro mest-
no jedro, na katerega ste Kamni-
Ëani lahko upraviËeno ponosni. 
Potrebno ga bo πe bolj urediti in 
mu hkrati dati dobre, kvalitetne 
vsebine, ki ga bodo krasile nav-
znoter in navzven. Seveda pa je v 
tem trenutku prvi cilj zagotoviti 
dovolj prostih mest za malËke, 
jim na ta naËin omogoËiti lepo 
otroπtvo in razvoj, starπem pa 
mirno sluæbovanje. 

Besedilo in foto:
JASNA PALADIN

≈Naπe prioritete so πole in vrtci, a poleg tega πtevilni projekti vzporedno 
potekajo tudi na vseh ostalih podroËjih druæbenih dejavnosti,« pravi 
Liljana Juhart Mastikosa, vodja oddelka za druæbene dejavnosti Ob-
Ëine Kamnik.

Zbrane goste in prijatelje najviπje 
leæeËih slovenskih term je s prijet-
nimi melodijami na flavti navduπila 
Andreja MarËun iz Radomelj, pro-
gram pa je povezovala Senta Av-
belj iz Term Snovik. 
Doseæke in doseda-
nja prizadevanja na 
podroËju ekoloπkega 
turizma ter naËrte 
za prihodnje leto sta 
predstavila direktori-
ca Term Snovik Petra 
Zlatoper in prokurist 
Ivan Hribar. 

≈Preteklo leto je 
bilo za nas znova 
uspeπno. Dokaz, da 
smo na pravi poti, so 
razliËna priznanja, ki 
smo jih prejeli v mi-
nulih letih in v letu 
2009. V ponos nam 
je ekoloπki znak EU 
Marjetica in prizna-
nje za okolju pri-
jazne in energijsko 
uËinkovite Terme od 
Mednarodne komi-
sije za varstvo Alp 
- CIPRA. Pred dve-
ma mesecema smo 
na 12. Slovenskem 
turistiËnem forumu 
v Radencih prejeli 
nagrado za Zeleni 
zgled slovenskega 
tur izma.  Ob tem 
smo dobili tudi ekoloπko kolo, ki 
nas lahko na okolju prijazen naËin 
popelje v prelepo naravno okoli-
co Term«je poudarila direktorica 
Petra Zlatoper in dodala, da vse v 
preteklem letu pridobljene nagra-
de s skupnim imenovalcem ≈okolju 
prijazno delovanje in energetska 
uËinkovitost« pomenijo dodatno 

8 LET EKO TERM SNOVIK

spodbudo za razvoj term in stori-
tev v tej smeri. 

Da si v ekotermah Snovik pri-
zadevajo πiriti zavest o pomemb-
nosti zdravega naËina æivljenja in 

razil zadovoljstvo nad dosedanjim 
razvojem okolju prijaznih snoviπkih 
term ter dobrem sodelovanju z 
druπtvi in prebivalci v Tuhinjski do-
lini: ≈V prihajajoËem letu se bomo 
usmerili predvsem v nadgradnjo 
obstojeËih storitev, razvoj ekolo-
πkih produktov ter programov za 
zdravje in dobro poËutje telesa. 
Seveda bomo spodbujali razvoj 
trajnostnega turizma in nadaljevali 
sodelovanje z okoliπkimi druπtvi oz. 

V torto ob 8. rojstnem dnevu Eko Term Snovik je prvi zarezal druæbenik in vaπËan 
Snovika SreËko Vrankar v druæbi direktorice Term Snovik Petre Zlatoper in pro-
kurista Ivana Hribarja.

V Termah Snovik so minulo soboto, 23. januarja, praznovali osmo ob-
letnico delovanja. Vodstvo in kolektiv so se skupaj z lepim πtevilom pri-
jateljev Term Snovik ob tej priloænosti spomnili prehojene poti, nazdravili 
in zarezali v slavnostno torto. 
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ohranjanja zdravja ljudi in okolja 
potrjuje tudi s tem namenom usta-
novljen Klub zdravja Term Snovik. 
Z vrsto aktivnosti zdruæujejo πtiri 
vsebine: gibanje, duπevno ravno-
vesje, zdravo prehrano in dobro 
poËutje.

Tudi Ivan Hribar, prokurist Term 
Snovik, je v svojem nagovoru iz-

organizacijami. Le-ti vsekakor po-
menijo dodano vrednost za gosta 
in pripomorejo k veËji prepoznav-
nosti naπe blagovne znamke«. 

Zbrane je nagovoril podæupan 
obËine Kamnik Brane GoluboviË, 
slovesnosti se je udeleæil tudi Mirko 
Kepic, podæupan sosednje obËine 
Komenda. 

SreËko Vrankar iz Snovika, 
druæbenik in eden izmed ustano-
viteljev snoviπkih term, pa se je 
spomnil prvih zaËetkov nastajanja 
danes priljubljenih term v Snoviku: 
≈©estnajst let je, kar smo zaËeli s pr-
vim korakom in postavili plastiËni 
poskusni bazen, ki je stal dobrih 
sedem let. Leta 2000 smo πe odlo-
Ëneje stopili skupaj in nadaljevali s 
projektom - naredili betonski okvir, 
na katerem smo pred osmimi leti 
zgradili zaprti bazen«. 

VERA MEJA»
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Ljubitelji petja in glasbe smo 
bili v prazniËnem decembru poËa-
πËeni πe z enim prijetnim dogod-
kom. Meπani pevski zbor Odmev 
Kamnik je 20. decembra v dvorani 
nad kavarno Veronika v Kamniku 

V dvorani nad Veroniko je odmevalo
pripravil letni koncert. 
Obseæen program 
sta povezovala Ëlana 
zbora Vesna Potokar 
in Aleπ Seduπak. Na 
koncertu smo se sku-

paj s pevkami 
in pevci spre-
hodili po raz-
liËnih deæe-
lah sveta in 
pristali doma 
s slovenskimi 
narodnimi in 
u m e t n i m i 
pesmimi. De-
vetnajst pevk 
in osemnajst 
p e v c e v  j e 
vodila zbo-
rovodkinja 
p r o f .  A n a 
Smrtnik, ki 
jih uspeπno vodi æe 19 
let. Hvaleæni posluπalci 
so jih nagrajevali z aplav-
zi, zato so obπirnemu 
programu ob zakljuËku 
prijetnega veËera dodali 
πe dve: Avsenikovo Lepe 
ste ve Karavanke in Sepe-
tovo Poletna noË, katero 
je na klavirju pospremil 
Ëlan zbora Rok Juhant. 

Meπani pevski zbor 
Odmev sestavlja povpre-
Ëno tridesetih pevk in 
pevcev, ki jih zdruæuje 
pesem, pa naj bo klasi-

Pevke in pevci skrbijo za podmladek, zato 
njihove koncerte spremljajo tudi njihovi 
otroci. Tokrat je prepevanje navduπilo tudi 
15-meseËno Tjaπo Berlec in æelela je k ma-
mici Barbari v naroËje. V zboru prepevata 
tudi oËi Marko in dedi Joæe Berlec mlajπi, 
medtem ko je pradedek Joæe Berlec, Ëastni 
obËan Kamnika, kljub Ëastitljivim devetde-
setim letom dogajanje pozorno spremljal. 
V njegovih oËeh smo opazili solze sreËe in 
upraviËenega ponosa, saj sta pesem in glas-
ba tudi njegovi dolgoletni sopotnici.

Program letnega koncerta Meπanega pevskega zbora Odmev Kamnik sta povezovala 
Ëlana zbora Vesna Potokar in Aleπ Seduπak.

Ëna, Ërnska duhovna ali lepa slo-
venska narodna. PovpreËna sta-
rost v zboru se æe nekaj let giblje 
okoli 26 let, pa Ëeprav zbor deluje 
æe od daljnega leta 1981, ko je bil 
ustanovljen kot prvi tovarniπki 
zbor v Kamniku (MePZ Titan). 
Med uspehi zbora omenimo za-
dnja dva. Od 16. do 18. oktobra 
2009 so sodelovali na 5. medna-
rodnem festivalu Gaude Cantem 
na Poljskem, kjer so dosegli najve-
Ëji uspeh v zgodovini zbora, saj so 
v kategoriji meπani zbori osvojili 
zlato plaketo in prvo mesto med 
nastopajoËimi zbori. Prejeli so 

tudi posebno nagrado za najboljπi 
tuji zbor na tekmovanju.

Uspeh s Poljske so mesec dni 
pozneje potrdili na Gorenjski re-
viji pevskih zborov v ©kofji Loki, 
kjer so osvojili zlato plaketo in po-
sebno priznanje za najboljπi meπa-
ni zbor in najboljπo izvedbo pes-
mi, napisano po letu 1980 - Chri-
stus est natus (Damijan MoËnik); 
zborovodkinja prof. Ana Smrtnik 
pa je prejela posebno priznanje za 
najboljπo zborovodkinjo meπanih 
zborov.

Besedilo in fotografije: 
VERA MEJA»

KOLEDAR PRIREDITEV

Tu ri stiË no-in for ma cij ski
cen ter Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

MATI»NA KNJIÆNICA KAMNIK
http://www.kam.sik.si
28. januar ob 19. uri, O© Toma Brejca
SreËanja: pogovori o knjigah
Breda Smolnikar: Ko se tam gori olistajo breze, balada o divjem mleku
»as je, da spoznamo pisateljico Bredo Smolnikar, ki se nam utegne 
pridruæiti. Prvi roman je zanimiva æivljenjska zgodba moËne in iznajdljive 
æenske. 
SreËanje bo pripravila Ivanka UËakar.

4. februar ob 19. uri, Malograjski dvor
SreËanja: pogovori o knjigah
Feri LainπËek, LoËil bom peno od valov: o enem najlepπih slovenskih 
ljubezenskih romanov z Murinih bregov, o Elici Sreπ in njenem zakonu z 
Ivanom, reËnim nadzornikom ob Muri. SreËanje bo pripravila Irena Kotnik.

10. februar ob 17. uri, O© Motnik
SreËanja: pogovori o knjigah
Druæinske zgodbe: od MilËinskega Butalcev do Jeækovih pesmi in hu-
moresk. SreËanje bo pripravila Ivanka UËakar

Kje: MatiËna knjiænica Kamnik
Kdaj: sreda, 10. februar, ob 19.30
Kdo: Uroπ Æajdela
Kaj: OD DAKARJA DO MARAKE©A Z JAVNIM PREVOZOM - poto-
pisno predavanje

 ß

MEDOB»INSKI MUZEJ KAMNIK
GALERIJA MIHA MALE©
www.muzej-kamnik-on.net
Torek, 9. februar, ob 18. uri
Otvoritev razstave IZ ZBIRKE MIHE MALE©A: Preπeren v slikarskih 
oËeh. 
Avtor razstave Marko Lesar, muzejski svetovalec.
V otvoritvenem programu bosta nastopila Matej Hribar na flavti in Matjaæ 
BalantiË na kitari.
Razstava bo odprta do 15. maja 2010. 

ß

DOM KULTURE KAMNIK
www.domkulture.org
sobota, 30. 1. 2010 ob 19.  uri
NOSTALGIJA: PERO DIMITRIJEVI∆ Z GOSTI 
koncert starogradske glasbe
za izven
vstopnina: 9/6 ¤
sobota, 6. 2. 2010 ob 20. uri
ANJA BUKOVEC 
koncert
za Glasbeni abonma in izven
vstopnina: 15/13 ¤
ponedeljek, 8. 2. 2010 ob 19. uri
Javni sklad RS za kulturne dejavnosti, OI Kamnik
31. REVIJA ODRASLIH PEVSKIH ZBOROV OB»IN KAMNIK IN KO-
MENDA
revija pevskih zborov
za izven
vstop prost

sreda in Ëetrtek 10. in 11. 2 . 2010 od 7. do 13. ure
RK Kamnik
KRVODAJALSKA AKCIJA

Ëetrtek, 11. 2. 2010 ob 18. uri
Zavod Sploh
SONCE IN SON»ICE
koncert za otroke
za abonma Kam‘nËek in izven
vstopnina: 5 ¤
petek, 12. 2. 2010 ob 19. uri
Foto klub Kamnik, FKVK Mavrica, FK Anton Aæbe ©kofja Loka
MAK
otvoritev meddruπtvene fotografske razstave
za izven
vstop prost

ß

©ola Idej
©utna 35, Kamnik, tel.: 031 616 400
Petek, 5. 2. 2010 ob 18. uri
Otvoritev mozaiËne razstave akad. slikarke Barbare Ravnikar z 
naslovom ≈V
kamen ujet spomin«.
Prireditev bo obogatila talentirana osemletna ruska violinistka Sofija
Agnesa Yakuntsov.
Razstava bo na ogled v februarju in marcu. Vabljeni!

V Ëasu zimskih poËitnic nudimo:
- 20% popust na otroπko smuËarsko karto 

(otroci od 6. do 14. leta)
- brezplaËen vrtec na snegu
- posebna ugodnost za otroke s stalnim 

prebivaliπËem v obËini Kamnik (do 10. leta 
starosti brezplaËna smuËarska vozovnica)

VeË informacij: www.velikaplanina.si

528. januar 2010KULTURA

Ob odprtju razstave, 22. januar-
ja, je delo druπtva strokovno pred-
stavil prof. dr. Mirko Juterπek, 
tudi Ëlan druπtva in Ëastni obËan 
obËine Kamnik. Duπan ©traj-
har, pobudnik ustanovitve KUD 
Tone Kranjc, je ponosno govoril 
o Kamniku kot mestu slikarjev - 
kot ga mnogi znani umetnostni 
zgodovinarji in likovni kritiki 
upraviËeno imenujejo. To mu je 
bila popotnica, da so s slikarskimi 
prijatelji, ki so æe pred tem slikali 
in razstavljali, pred desetimi leti 
ustanovili likovno druπtvo, ki 
so ga poimenovali po besedno 
pronicljivem in krajinskem kam-
niπkem slikarju Tonetu Kranjcu. 
Likovno govorico umetnikov 

Ob 10-letnici delovanja KUD TONE KRANJC

Bienale Velika planina ostaja med 
mnogimi projekti

Marija Sneæna, Robi UraniË - novi predsednik 
KUD Tone Kranjc. 

Kamnik in V gozdu, Lojze Drolc

V Galeriji Veronika Kamnik je do 15. februarja odprta raz-
stava likovnih del ob 10-letnici uspeπnega delovanja KUD Tone 
Kranjc. Petintrideset zanimivih del petnajstih kamniπkih sli-
karjev si lahko ogledate vsak dan od 10. do 12. in od 17. do 19. 
ure, ob nedeljah od 10. do 12. ure.

usmerja akademski slikar in peda-
gog Alojz Berlec. UpraviËeno po-
nosni so na uspeπen mednarodni 
projekt Bienale Velika planina, ki 
bo letos æe πestiË. Predstavljajo se 
z mnogimi skupinskimi in samo-
stojnimi razstavami, sodelujejo 
tudi na likovni koloniji Zlata 
paleta v okviru Zveze likovnih 
druπtev Slovenije. Dvajset Ëlanov 
se danes z veliko vnemo in pri-
padnostjo loteva dejavnosti ljubi-
teljske likovne umetnosti.

Razstavo v Galeriji Veronika je 
uradno odprl kamniπki podæu-
pan Rudolf Pfajfar. Podelili so 
posebna priznanja za zasluge 
pri delovanju druπtva, preje-
li so jih: akademski slikar in 

mentor Alojz 
Berlec, nekda-
nji predsednik 
druπtva Andrej 
Potokar, prof. 
dr. Mirko Juter-
πek in Duπan 
©trajhar. Likov-
niki  so se spo-
πtljivo spomnili 
pokojnega kam-
niπkega akadem-
skega slikarja in 
publicista Duπana 
Lipovca.

Na razstavi 
se s svojimi deli 
predstavljajo: 

Alojz Berlec, Alojz in Marjan 
Burja, Drago Bizjak, Lojze 
Drolc, Iryna Nograπek, An-
drej Potokar, Irena Redja, 

Jure Rejc, Mira Resnik, Alen-
ka Suπnik, Duπan ©trajhar, 
Mojca ©ikonja, Robert in Lara 
UraniË.                   

VERA MEJA»

December je mesec dobrodelnosti - podjetja in posamezniki se 
spomnijo na druæine v stiski in jim priËarajo pravo decembrsko 
vzduπje.

V Leo klubu Kamnik se trudimo celo leto osreËevati posameznike 
in druæine iz kamniπke obËine, decembra pa imamo πe posebej ve-
liko akcij. Kot vsako leto smo tudi v letu 2009 pripravili novoletne 
voπËilnice in Ëeprav je bila letos prodaja slabπa kot prejπnja leta, smo 
izkupiËek namenili druæini iz okolice Kamnika, ki potrebuje naπo 
pomoË. Prijetno nas je presenetil Atrium Caffe, ki se je odloËil, da 
ne bo podarjal poslovnih daril, ampak je denar raje namenil druæini 
Fujan iz Kamnika. Z donacijo smo druæini poplaËali poloænice in jih 
tako odreπili velikega bremena.

Decembra se vedno odpravimo na podruæniËno πolo v Kamniku 
in obdarujemo njihove uËence. Letos smo izbrali O© Vranja PeË in 
pred boæiËem uËencem prinesli vreËke, polne dobrot, oni pa so nam 
pripravili Ëudovito predstavo in zapeli pesmice.

Lions klub Kamnik v decembru pripravi novoletno stojnico v 
starem mestnem jedru in mi se jim obiËajno pridruæimo. Tudi letos 
smo jih obiskali in nazdravili na uspeπno dobrodelno leto 2010.

Iz Leo kluba Kamnik

V novo leto z novimi idejami



Iz poslanske pisarne
Zadnjo nedeljo v lanskem letu je bilo te-

æko uskladiti vse aktivnosti. Najprej sem se 
udeleæila partizanske spominske slovesno-
sti pred spomenikom v Zgornjem Tuhinju, 
nato pa smo se z ministrico za obrambo dr. 
Ljubico JeluπiË, kamniπkim æupanom, pred-
stavniki ameriπke vojske in z nekaterimi 
drugimi udeleæenci slovesnosti poklonili 
πe spominu na padle borce pri spomeniku 
v »eπnjicah. Ministrica je v svojem govoru 
pred spomenikom 192 padlim borcem v 
Zgornjem Tuhinju zadolæila KamniËane, 
da ugotovijo imena πe preostalih borcev, 
pokopanih v Zgornjem Tuhinju. Na spo-
meniku je namreË zapisanih le 47 imen borcev. 

Predsednik ZB Kamnik mi je zaupal, da je takπna naloga verjetno pre-
veË zahtevna. Morda pa se bodo naπli tisti, ki bi se te zahtevne naloge 
znali uspeπno lotiti.

Drsamo z znanimi KamniËani
Popoldne istega dne sem se odzvala povabilu direktorice Agencije za 

razvoj turizma in podjetniπtva Kamnik dr. Andreje Eræen na javni klepet 
z nazivom ≈Drsamo z znanimi KamniËani«. Povedala mi je, da sem bila 
edina æenska izmed vabljenih gostov, s katerimi so v lanskem letu drsali. 
Ura z direktorico ob prijetnem klepetu je hitro minila. Direktorica Agen-
cije se je na razgovor zelo dobro pripravila, saj je poznala vse bistvene 
podatke iz moje mladosti in æivljenja. Kamniπko drsaliπËe se je v obËini 
dobro prijelo. Zagotovo tudi zaradi zaposlenih na Agenciji, ki se trudijo 
druæenje obËanov in obËank na drsaliπËu πe bolj popestriti. 

Peticija Gibanja za ohranitev in izboljπanje javnega 
zdravstva 

December lanskega leta in letoπnji januar sta potekala v prizadevanjih 
po spremembi zdravstvene zakonodaje, ker ta ni dobra za zdravje pre-
bivalstva. Gibanje za ohranitev in izboljπanje javnega zdravstva, ki zdru-
æuje preko 74.000 prebivalcev in prebivalk Slovenije in deluje tudi preko 
spletnih strani www.ohranimo-javno.si, je premierju in ministru izroËilo 
Peticijo z zahtevami po spremembah predlogov zdravstvene zakonodaje. 
Posebej naporna so bila pogajanja z ministrom za zdravje, ki se je pokazal 
kot zelo aroganten in nekulturen sogovornik. 

Pogajanja z ministrom za zdravje in s koalicijo
Podobne aktivnosti so potekale tudi znotraj Dræavnega zbora. Dvema 

poslancema SD, ki si prizadevava za spremembo predloga zakona o zdrav-
stveni dejavnosti, so se pridruæili πe poslanci koalicijskih strank. S tem smo 
ustvarili moænost, da se priËne zakon spreminjati v æeleni smeri. Minister 
za zdravje namreË doslej ni bil pripravljen prisluhniti zdravstvenim po-
trebam prebivalstva, zato se je zakon oblikoval po meri zdravniπkega 
lobija in kapitala. 

Okrogla miza ≈Kam pluje naπe zdravstvo?«
V Ëetrtek, 22. januarja 2010 smo na okrogli mizi, kjer sta bila poleg 

mene uvodniËarja πe dr. Spomenka Hribar in Andrej Pitako (odvetnik 
druæine umrlega deËka Bora Nekrepa) odgovorili na vpraπanje, v kakπ-
no zdravstvo nas peljejo predlogi zakonov, ki jih je pripravil minister za 
zdravje. Okroglo mizo je organiziralo Gibanje za ohranitev in izboljπanje 
javnega zdravstva. Ker smer v zakonih ministra za zdravje ni dobra, smo 
jo v Gibanju odloËeni spremeniti. 

PriËakovati je, da bodo prvi meseci letoπnjega leta potekali v iskanju 
strategij, ki nas bi popeljale iz gospodarske in socialne krize. Upam, da 
bodo zakoni, ki jih bo vlada v naslednjih mesecih poslala v Dræavni zbor, 
izraæali potrebe prebivalstva.

URNIK - POSLANSKI PISARNI 
Ker me obËani in obËanke spet pogosteje spraπujete, kdaj je odprta 

moja poslanska pisarna, vas o tem obveπËam. 
•  Vsak ponedeljek me od 11. do 12. ure najdete v poslanski pisarni na 

obËini Kamnik, Glavni trg 24. 
•  V stavbi obËine Komenda, ZajËeva cesta 23, je poslanska pisarna odprta 

vsak prvi ponedeljek v mesecu, in sicer od 9. do 10. ure. 
V primeru odsotnosti zaradi obveznosti v Dræavnem zboru se boste v 

poslanski pisarni lahko pogovorili z mojo asistentko go. Mojco JonËesko 
Malovrh, jaz pa vas bom poklicala kasneje.

mag. Julijana Bizjak Mlakar, poslanka DZ RS

ZAPRTA PE©POT OB KAMNI©KI 
BISTRICI — z druge plati

Ko prebiraπ Ëasopis Kamniπki obËan lahko reËeπ, da si obveπËen o do-
gajanjih in sklepih obËinskega sveta in uprave, dogodkih po vaseh okoli 
Kamnika, πportu in tudi kakπnih nepreverjenih cvetkah. Le te æe drugiË v 
tem Ëasopisu opisuje gospa Ivanka Humar skupaj s prizadetimi krajani, Ëe 
jih sploh kaj je. NamreË prizadevajo si vzpostaviti peπpot ≈stezo« ob Kam-
niπki Bistrici, za katero se omenjata krivca za zaporo le zakonca PogaËnik, 
kar pa sploh ni res. Nikoli nismo zaustavili peπca ali ga obrnili na stezi, to 
dobro vedo pod Ëlankom, objavljenim v prejπnji πtevilki, podpisani priza-
deti krajani. Pred leti sta sedanja stanovalca kupila stanovanjsko hiπo v 
GodiËu 43 skupaj s pripadajoËim zemljiπËem, preko katerega je potekala 
ta steza. Glede na objestnost πtirikolesnikov, motoristov in rekreacijskih 
kolesarjev sta stanovalca svoje zemljiπËe ogradila in s tem zaprla stezo. 
Seveda kolesarjev in peπcev to ni ustavilo in so pot ubrali 100 metrov 
okoli po sredini naπega travnika, zato smo bili prisiljeni pred vhodom na 
travnik dostop zapreti z leseno pregado. Ta pa je stala le nekaj dni, saj 
nekaterih vztrajnih ne bi zadræal niti betonski zid.

V zemljiπki knjigi nikoli ni bila vrisana oz. vpisana sluænostna pravica za 
hojo ali voænjo po tem delu travnika. O vseh zadevah so dobro seznanjeni 
tudi predstavniki KS GodiË in ObËine Kamnik, ki so si zadevo tudi ogledali. 
Menim, da ni nihËe v vasi tako oddaljen, πe manj pa prizadet, da iz GodiËa 
do Stranj ne bi mogel priti po urejenem cestiπËu in osvetljenem ploËniku, 
za katerega smo PogaËnikovi v javno dobro brezplaËno odstopili 921 m2 
zemlje. Na koncu pa le πe to, nihËe od prizadetih krajanov si verjetno ne 
æeli, da bi se sprehajali po njihovih vrtiËkih. Travniki kmetov pa so kot 
nalaπË, ne glede na viπino trave, poligon za sprehode, v zadnjem Ëasu pa 
predvsem za hiπne ljubljenËke - pse, ki æe v zgodnjih jutranjih urah puπËajo 
kupe iztrebkov, za katere so jim najbolj hvaleæne krave.

»as je, da spoπtujemo lastnino in se zavemo, da tistih zlatih Ëasov, ko 
je bilo vse ≈NA©E«, ni veË.

Franc PogaËnik

R. K. iz Kamnika spraπuje æupana: Kje so πole?
PoËasi se πtiriletni mandat obËinskega sveta in πestnajstletni man-

dat æupana bliæata koncu. Zato bo kmalu priπel Ëas, ko bomo pre-
gledali bilanco storjenega v zadnjem mandatu. Opozicijski svetniki 
se bomo seveda hvalili, kako smo uspeli prepreËiti πe kakπne veliko 
veËje æupanove neumnosti (beri nove brezumne blokovske pozida-
ve), koalicija in na njenem Ëelu æupan pa vas bodo poskuπali pre-
priËati, kako uspeπen mandat je za nami (beri povezovalka in novo 
odprti vrtci). 

Æe iz naslova lahko razberete, da bo danaπnja tema gradnja kam-
niπkih osnovnih πol. Morda se spomnite, kako je g. æupan pred volit-
vami na veliko obljubljal izgradnjo ene velike mestne πole æe v tem 
mandatu. V vseh govorih je g. æupan poudarjal, kako je predlagana 
reπitev najboljπa moæna strokovna reπitev. Kakrπna koli druga reπitev 
je lahko samo nasprotovanje napredku Kamnika. Ko se je taki reπitvi 
poleg opozicije uprla tudi uËiteljska srenja, je g. æupan takoj zamenjal 
ploπËo. Iz najbolj strokovnega predloga je postal drug najbolj stroko-
ven predlog. Tako smo iz ene velike πole dobili dve manjπi. »eprav 
smo opozicijski svetniki opozarjali, da je na obmoËju sedanjih osnov-
nih πol premalo prostora za dve novi, razπirjeni πoli - seveda s prepo-
trebnimi zunanjimi igriπËi in pripadajoËo prometno ureditvijo - smo 
naleteli na hudo zasmehovanje v smislu: pojdite na ©pico in videli 
boste, da je prostora dovolj. Kot bivπemu πportniku mi tek na ©pico 
ne predstavlja nobene ovire. Ko sem tako pritekel na omenjeni hrib, 
nisem videl niË takega, kar bi lokalnemu politiku ali πolniku lahko 
dalo vedeti, da je tam prostora dovolj ali premalo. OdloËitev o tem, 
ali bo prostora dovolj ali ne, je seveda edino na stroki. Ta stroka tudi 
niso navadni arhitekti, ampak izkljuËno URBANISTI. Tu pa naletimo 
na glavni problem, znaËilen za Kamnik. Urbanist bi bil rad vsak, ki 
ima kakπno minuto prostega Ëasa, da nas prepriËuje, kako pozidati 
naπe mesto. Ker kasneje vidimo, da nimamo dovolj prostora, pride 
Ëas, ko je potrebno najti krivca. »e je le moæno, naj bo opozicija. 

Tudi v primeru neizgradnje kamniπkih mestnih πol imam vedno veËji 
obËutek, da g. æupan iπËe krivca izven sebe. Pa ne samo zato, da ni 
naredil ene velike ali vsaj ene manjπe πole, ampak celo za to, da mu 
ni uspelo v skoraj πtirih letih lahkotnega vladanja spacati skupaj tudi 
kolikor toliko uporabnih naËrtov, ki bi bili seveda ponovno najboljπe 
moæne strokovne reπitve. Primer takih strokovnih reπitev je nova 
Ljubljanska cesta, ki v smeri proti Ljubljani nima kolesarske steze. 
Prav tako pri trgovini Lidl ni veË avtobusne postaje. Zato se lahko 
samo bojimo, da bodo predlagane najboljπe strokovne reπitve pri-
merljive s pravkar opisanimi. 

Kdor hodi na kakπne prireditve, kjer posluπa æupanove govore, je 
gotovo æe zasledil, kako opozicija nagaja æupanu. Povedati je treba, 
da opozicija ne nagaja æupanu, saj v demokraciji veËina vedno zmaga. 
VeËino pa ima g. æupan zagotovljeno. Koalicijsko pogodbo je pod-
pisalo toliko svetnikov, da bi s preglasovanjem lahko spremenili celo 
noË v dan, Ëe bi tako moænost omogoËala fizika. »e torej g. æupan 
ne dobi veËinske podpore, mu je niso zagotovili njegovi, koalicijski 
svetniki. Tak dogodek pa je v naπem obËinskem svetu prava redkost. 
Sicer se vËasih zgodi, da kak æupanov svetnik verbalno zelo nasprotu-
je predlaganim odlokom. Ko pa grem pregledovati izpiske glasovanj, 
na veliko preseneËenje vidim, da so najveËji kritiki iz æupanovih vrst 
po vojaπko glasovali za predlagani odlok. 

Opozicija pa samo poudarja, da bi bilo potrebno razpoloæljiv denar 
drugaËe porabiti. To je seveda naπa pravica in dolænost in kadar g. 
æupan vali krivdo za svoje neuspehe na opozicijo, samo kaæe svojo 
nedemokratiËnost in demagoπkost. 

Kakor koli æe, g. æupan se v predvolilni boj za svoj peti mandat 
ne bo mogel podati z veË svojimi predvolilnimi obljubami, ki jih ni 
izpolnil: asfaltiranje vseh cest v obËini, reπitev problema otroπkega 
varstva in seveda izgradnja kamniπkih osnovnih πol. 

Robert Kokotec, SDS Kamnik

6 28. januar 2010 POGLEDI

V Kamniku obËasno oæivi in nato æal ugasne misel, da bi oæivili staro 
mesto. Zdi se, da je najteæe odgovoriti na vpraπanje, kako se tega lotiti. 
Urejenost in æivahni utrip nekaterih starodobnih mest vzbuja vtis, da 
jim to uspeva. Tudi pri nas imamo dobre zglede, na primer v starem 
Mariboru, kar so posnemali za oæivljanje svojih mest tudi drugi. Proces 
revitalizacije se zaËne na mrtvih razpadajoËih hiπah in zakljuËi, ko v 
njih zaæivijo ljudje in dejavnosti. Dobri primeri kaæejo, da lahko poteka 
gladko in, kar je tudi pomembno, nekonfliktno. Ni lahko povezati javni 
in zasebni interes, a Ëe vzpostavimo zaupanje, se postavita na isti breg. 
»as je v πtajerskem primeru pokazal, da je v osmih letih revitalizacija 
uspela pri πtirih petinah hiπ, Ëeprav πe ni bilo na voljo evropskih sredstev. 
Preostala petina je oËitno povsod nikoli dokonËana zgodba. Revitaliza-
cija mesta je obËinski projekt, kamniπko odlaπanje, med katerim nismo 
priπli dlje od sanjarjenja, pa pravzaprav nenavadno. 

Za izpeljavo te naloge obËina potrebuje komisijo, sestavljeno iz stro-
kovnjakov, ki izpeljejo revitalizacijo v celoti, ne iz politikov, ki bi o njej 
le razpravljali. V naπih primerih so kot strokovna podlaga sluæila avstrij-
ska mesta, pri arhitekturnih reπitvah pa na Danskem odkrita ideja, ki 
danes za arhitekte ni niti edina moæna niti posebnost: kadar ustrezne 
funkcionalnosti v okviru starodobne arhitekture ni moæno zagotoviti, 
uporabijo steklo za predelne stene, zapore vhodov, zniæanje stropov 
ali za pokritje notranjih dvoriπË. Vsakemu objektu mora opredeliti vlo-
go v ulici in mestu (ta popis je bil v Kamniku pred dvajsetimi leti æe 
narejen). Razen ohranjanja kulturne dediπËine je bil cilj revitalizacije 
Maribora v treh letih napolniti hiπe s stanovanji in dejavnostmi, da bi 
se ≈same preæivljale«. Komisija je v ta namen izdelala katalog dejavno-
sti in njihovo mreæo, da bi se medsebojno dopolnjevale, ne ovirale. Pri 
izbiri dejavnosti so pomembni vhodi, stopniπËa, podstreπja in statika, 
s katero so povezane obremenitve stropov, notranje predelave streh in 
morebitne frËade. 

Z lastniki, ki so bili nad priËakovanji kooperativni, se je komisija po-
govorila in jim ponudila roko. Izkazalo se je, da lastnike razpadajoËa 
stara hiπa, ki ≈ni za æivljenje, najeti pa je nihËe noËe« bremeni, da so 
nanjo Ëustveno navezani, radi bi nadaljevali druæinsko tradicijo, za-
vedajo se njene kulturne vrednosti, hkrati pa so nemoËni in uæaljeni, 
ker jih grajajo, da njihova ≈podrtija kazi mesto«. Komisija se mora od-
likovati s potrpeæljivostjo in vztrajnostjo pri delu z ljudmi. Namembnost 
je namreË potrebno uskladiti z lastniki, prav tako posege na objektu. Pri 
nekaterih objektih ne gre drugaËe, kot da ostane le Ëelna stena, ostalo pa 
zgradijo na novo. Lahko je veËje in bolj funkcionalno, a stilno usklajeno 
z okoljem, kot je primer hiπe nasproti kamniπke obËine. 

Po moænosti je potrebno hiπe naseliti. V opazovanem primeru so bile 
nekatere stanovanjske najemnine prva leta neprofitne, vendar je ob-
Ëina nekaj Ëasa prispevala lastnikom razliko do profitne najemnine, s 
katero so nekateri poravnavali banËne kredite. Prostore za dejavnosti 
pa je obËina najprej ponudila domaËinom, ko je njihovega zanimanja 
zmanjkalo, je objavila vseslovenski razpis, a ni πlo brez snubljenja. Po-
membno je, da si obËina prizadeva za æivljenje v hiπi in da se ne zaustavi 
ob dokonËanju obnove, potem pa jo spet prepusti zobu Ëasa. 

Ne dræi, da je v obmoËjih brez prometa moæno prodajati samo tisto, 

Kako oËarljivo preteklost investirati v lepπo prihodnost?
kar lahko odnesemo v vreËki. Z dostavo na dom, ki postaja standard, 
je moæno prodajati tudi belo tehniko, pohiπtvo in drugo ≈veliko blago«. 
Prav tako ni nujno, da so tam le butiki za oblaËila, biæuterijo, sirarstvo 
ali Ëokoladnice, ki samevajo brez kupcev. Podstreπja in manj funkcional-
ni prostori v pritliËju so uporabni za dejavnosti, ki imajo manjπi priliv 
strank, na primer arhitekti, umetniki, odvetniki, zasebni uËitelji, zdra-
vilci in razliËni svetovalci, zeliπËarji ter raËunovodski servisi in πiviljstva. 
Kjer so razmere dopuπËale, so uredili turistiËne sobe, mala razstaviπËa, 
predavalnice, vinoteko, restavratorstvo, karitativne dejavnosti in ti-
skarstvo. Prostore, ki niso bili primerni za obiskovalce, so namenili za 
arhive in skladiπËa. Manjπi prostor lahko dobijo dejavnosti iz nekdanjih 
Ëasov, kot je v kamniπkem primeru lahko Mesnerjeva knjigoveznica, ki 
je deponirana na Zapricah. Æe profesor Jaro Dolar, ki je prihajal urejat 
franËiπkansko knjiænico, je æelel, da bi postavili delavnico za obnovo 
knjig, ki bi jo skupaj z ogledom knjiænice ponudili turizmu, izdelovala 
pa bi tudi sodobne spominke z zlatotiski in drugo. Podobno bi lahko 
manjπe prostore namenili za druge tipiËno kamniπke stare obrti, na 
primer pasarstvo, usnjarstvo, podobarstvo ali kot spominske sobe na 
znane KamniËane.

Najemnike lokalov je potrebno zavezati k uliËni ponudbi. Na ploËnik 
morajo postavljati pomladno, jesensko in boæiËno-novoletno ponudbo, 
arhitekti, advokati, uËitelji pa skladno s svojo dejavnostjo trikrat letno 
zamenjati podobo izloæbe v sklopu njihovih prostorov. Na trgu je smi-
selno spodbujati postavljanje paviljonov ob hiπah kot razπiritev lokala, 
sicer pa mora biti trg, razen kadar zaradi prireditve postavijo stojnice 
ali oder, prazen, da skupaj s hiπami sije v starodavni lepoti. Poti za pro-
met nariπemo, niË ne sme πtrleti, razen morda domiπljeno postavljen 
stolp za plakatiranje, vodnjak in klopi. Sofinanciranja iz proraËuna 
naj bodo deleæni tisti, ki vsaj enkrat letno poskrbijo za æivo glasbo ali 
ponudijo dogodek, ki pritegne ljudi. Vzpostaviti in gojiti je potrebno 
soæitje s stanovalci, saj po pravilih ekonomije uspevajo le tisti, ki jih 
okolje sprejema. VeËji zaspanci med prebivalci se bodo manj jezili, Ëe 
jih bodo vabili na kozarËek k izvoru ≈hrupa«. Tako mesto oæivi, ne da 
bi si bilo za to potrebno posebej prizadevati. Za dostavo je potrebno 
omogoËiti tovorni promet od 23. do 10. ure naslednjega dne, stanovalci 
pa dobijo po dve parkirni mesti na stanovanje na najbliæjem javnem 
parkiriπËu. Neodloæljive vmesne voænje, razen urgentnih, proti plaËilu 
omogoËi mestni redar. 

Revitalizacije neizogibno spremljajo tudi teæave. Lastniki so lahko 
neznani ali sprti, objekti zelo zahtevni, neveπËi podjetniki propadejo 
in zapustijo πkodo. Vsako okolje je posebno, zato ni prenosljiva vsaka 
reπitev. Za Kamnik je znaËilna zgodovinsko pogojena neuravnoteæenost 
med javnimi in zasebnimi interesi, kar se vËasih izrazi v grobi pose-
sivnosti. To lahko ovira razvoj mesta, kar velja tudi za revitalizacijo. 
A teæko verjamemo, da ne bi naπli skupnega interesa z veËino, Ëe bi se 
revitalizacije lotili sistematiËno z obËinskim pogonom in materialnimi 
spodbudami. 

Ko bo v obdobju po krizi priπlo do selitve in prerazporejanja kapitala 
je morda priloænost, da Kamnik pripravi program, nato pa kapitalu Ëim 
prej nastavi klobuk.                                              VANDA REBOLJ

Kljub vsej samohvali obËinske oblasti, kako sproti reπuje veËno kam-
niπko problematiko, zgornje besede æal ne veljajo za obËino Kamnik, 
ampak za obËino Kranj. Ne dolgo tega mi je strankarski kolega, kranj-
ski podæupan Igor Velov, povedal, da so v celoti reπili problematiko 
prostih mest v kranjskih vrtcih in razmiπljajo, kako se lotiti potrebnega 
dviga cen otroπkega varstva. Seveda sem ga vpraπal, kako jim je uspelo 
zagotoviti dovolj prostih mest, saj so tudi v Kranju v zadnjih letih zgra-
dili kar nekaj veËstanovanjskih objektov, in kakπna je cena otroπkega 
varstva. Odgovor me ni presenetil, ker poznam njihov naËin dela, na-
Ërtno so se leta 2006 lotili urejanja problematike otroπkega varstva 
s poudarkom na novih oddelkih za 1. starostno obdobje. Septembra 
2009 so bili brez zavrnjenih otrok, razlika je tudi v polni ceni za 1. 
starostno obdobje v korist kranjskih starπev (441,93 EUR), medtem 
ko je v Kamniku 472,20 EUR.

Reπitev zveni enostavno, ima en osnovni pogoj: obËinsko oblast 
mora zanimati, kaj obËanke in obËani zares potrebujejo, potem lahko 
v sodelovanju z njimi doloËi prioritete in ima osnovo za pripravo Stra-
tegije trajnostnega razvoja obËine. V Kranju jo imajo. V Kamniku bodo 
obËinske svetnice in svetniki na februarski seji, namesto o strategiji 
razvoja, razpravljali o spremembi Pravilnika o sprejemu otrok v pred-
πolsko varstvo. Dokler v kamniπkih vrtcih ne bo dovolj prostora za vse 
otroke, bo vsak pravilnik do zavrnjenih kamniπkih otrok kriviËen!

Seveda Kranj ni osamljen primer dobre prakse, naj omenim novo-
zgrajeni vrtec v Idriji. Sama stavba resda ni kakπna arhitekturna po-
sebnost, opazil sem jo, ker mi pozornost pritegnejo objekti, ki æe na 
daleË kaæejo πirπo druæbeno korist. Zato verjetno tudi hitreje opazim 
novozgrajene vrtce, πole, πportne, kulturne, gasilske ipd. domove, kot 

Zares o otroπkem varstvu
V πtirih letih brez zavrnjenih otrok

kakπne mostove Ëez bregove. Na vrtcu v Idriji v oËi pade tabla, na 
kateri so zapisani investitorji in med njimi je tudi Norveπki finanËni 
mehanizem, dokaz, da je moæno tudi na podroËju druæbenih dejavno-
sti pripraviti projekt, ki je zanimiv za tuje vire finanËnih sredstev. V 
Idriji je bila sicer sanacija sevanja radona glavni razlog, da so pridobili 
1,343.327 EUR, vendar, Ëe pogledamo ostale izbrane projekte vidimo, 
da so tudi v Gornji Radgoni pridobili 672.466 EUR s postavke za var-
stvo okolja, ker so se odloËili za gradnjo energetsko varËnega vrtca. 
Ni potrebno pogledati daleË, da vidimo primer hitrega reπevanja pro-
blematike otroπkega varstva, v Komendi so junija lansko leto sprejeli 
odloËitev, da prosta mesta pridobijo z montaænim vrtcem, v novembru 
so odprli vrata πtirih oddelkov in πe vedno so obËina brez zavrnjenih 
otrok, stroπek najema montaænih enot je slabih 30.000 EUR letno.

V Kamniku oblast ravna varËno z denarjem davkoplaËevalcev in ne 
naËrtuje gradnje novega vrtca, s katero bi lahko kandidirala za nepov-
ratna sredstva. Namesto vlaganja energije v pripravo dokumentacije 
za evropske razpise æupan razpiπe koncesijo za zasebni vrtec in mimo 
razpisa podeli 250.376 EUR izbranemu investitorju za opremo vrtca. 
Le kje je bil objavljen razpis, da ga nismo opazili in kdo je dal æupanu 
pooblastilo, da to poËne sam? Objava je bila seveda samo v Uradnem 
listu, da koncesijo razpiπe æupan je zasluga obËinskih svetnic in svet-
nikov, saj so mu podelili pooblastila. RaËunsko sodiπËe je imelo na 
takπno poËetje pripombe in mogoËe so tudi zato na obËini za letoπnje 
leto naπli novo reπitev: pri izbranem zasebniku bodo za dobo dvajsetih 
let najeli prostore za vrtec po ceni 100.000 EUR letno, temu bo po-
trebno priπteti πe sredstva za opremo.

Zakaj bi se torej zgledovali po drugih obËinah (Kranj, Idrija, Komen-
da,...), Ëe zna kamniπki finanËni mehanizem poskrbeti za izbrane, ki v 
primeru tujega nadzora mogoËe to ne bi bili!

SANDI UR©I»

PISMA - MNENJA

RA»UNOVODSKE STORITVE
za druæbe, s.p. in druπtva

PRVI MESEC BREZPLA»NO
MIBOS d.o.o.
Zikova ul. 4, Kamnik

e-mail: mibos@volja.net
tel.: 01/831-45-15, 031/305-451



Pobuda za postavitev naprave za 
merjenje kakovosti zraka na Duplici 

V lanskem letu so v Domæalah v sodelovanju z Agencijo RS za 
okolje, Sektor za kakovost zraka, na dvoriπËu stavbe obËine postavili 
merilno postajo za merjenje kakovosti zraka.

Takπna naprava meri urne koncentracije trdnih delcev (PM10, po-
sledica kurjenja fosilih goriv, vplivajo na dihala in kot kondenzacijska 
jedra na pojav megle), æveplov dioksid (SO2, posledica predvsem 
kurjenja premoga in lesa, manjπi vpliv prometa), ogljikov monoksid 
(CO, strupen plin brez vonja, posledica prometa), ozon (O3, nastaja v 
toplem in sonËnem vremenu, v topli polovici leta, vpliva na kemiËne 
procese v telesu), duπikov dioksid (NO2, strupen in tudi posledica 
prometa). 

Rezultati meritev so prikazani na spletni strani Agencije za okolje 
RS, tako obËani lahko redno spremljajo kakovost zraka, ki ga vdiha-
vajo.

Glede na to, da imajo prebivalci juænega predela obËine Kamnik 
(Perovo, Bakovnik, ©marca, VolËji Potok, Duplica) redne pomisleke 
o kakovosti zraka, ki ga dihajo in je del njihovega vsakdana, je Ëas, 
da se tudi v tem delu postavi mobilna merilna naprava za merjenje 

kakovosti zraka. Dejstvo je, da je omenjeni predel gosto poseljen in 
je v neposredni bliæini industrijskih obratov, ki obremenjujejo zrak z 
izpusti iz naslova svoje dejavnosti. Seveda so to podjetja, ki tu delujejo 
æe veË let in jih ni moË preseliti drugam, vendar je potrebno storiti 
vse za zmanjπanje izpustov v zrak. Ne gre samo za zdravje najbolj 
ogroæenih skupin, kot so to otroci in ostareli, gre tudi za zmanjπanje 
vrednosti premiËnin in nepremiËnin na tem obmoËju.

Verjetno obstaja najboljπa ali vsaj povpreËna tehnologija za filtrira-
nje izpustov, æalostno je, da se vedno zadosti le minimalnim normam. 
»e bi razmiπljali tako na ostalih podroËjih, potem ne potrebujemo 
POVEZOVALNIH CEST, NOVIH MEGALOMANSKIH STANOVANJ-
SKIH OBJEKTOV IN PODOBNO ! 

Da, napredek je v preseænikih in ne v zadovoljevanju mi-
nimalnih potreb.

Zato zagotovite postavitev mobilne merilne naprave za ka-
kovost zraka na Duplici !

BOGDAN POGA»AR

Od konca decembra do sredine 
januarja je bilo srediπËe Kamnika 
æe tretje leto zapored v znamenju 
drsanja na prostem. Tudi v letoπnji 
sezoni se je pokazalo, da je bila 
odloËitev obËinske uprave in ob-
Ëinskega sveta ObËine Kamnik za 
nakup drsaliπËa pravilna. V skoraj 
dveh mesecih je kamniπko drsali-
πËe na prostem postalo priljublje-
no zbiraliπËe mlajπih in malo stare-
jπih obiskovalcev, drsalcev iz Kam-

DrsaliπËe na Glavnem trgu - zimska 
poæivitev starega mestnega jedra

vremenskim pogojem so na odru 
ob drsaliπËu nastopila pevska dru-
πtva, kamniπka godba na pihala, 
maæoretke, gledaliπke in plesne 
skupine, v sodelovanju z mladimi 
iz Mladinskega sveta Kotlovnica 
smo organizirali disko veËere  
na ledu. Vsem sodelujoËim se 
iskreno zahvaljujemo za sodelo-
vanje, s katerim ste pokazali, da 
smo vsi skupaj drsaliπËe sprejeli 
za svoje.

Ponosni smo, da smo v okviru 
skupnega letnega programa k so-
delovanju v projektu drsaliπËa na 
prostem lahko vkljuËili tudi dva 
najveËja nosilca razvoja turizma v 
Kamniku, Terme Snovik in Veliko 
planino: ob drsaliπËu je najmlajπe 
zabaval PalËek SnoviËek, drsali 
ste lahko s planπarjem z Velike 
planine. 

V skoraj dveh mesecih drsali-
πËa na prostem smo v primerjavi 

s preteklima letoma zabeleæili 
velik porast obiskovalcev. Zago-
tovo je to tudi posledica sploπne 
gospodarske krize, ki marsikomu 
ne dovoljuje dragih smuËarskih 
poËitnic. In iz tega dejstva sledi 
vpraπanje, ki so ga mnogi obis-
kovalci drsaliπËa postavljali, ko 
je nastopil dan zaprtja drsaliπËa. 
Zakaj torej ne podaljπati pri-
ljubljene toËke do konca febru-
arja? Odgovor je, æal, ponovno 
povezan s finanËno krizo: kljub 
temu, da je ObËina Kamnik drsa-
liπËe kupila, so stroπki njegovega 
obratovanja precej visoki. Samo 
elektriËna energija je za mesec 
december znaπala 1.800 evrov. 
Ob tem pa se pojavljajo πe πte-
vilni ostali stroπki (zavarovanje, 
fiziËno varovanje, najem ozvoËe-
nja, luËi, πotora, stroπki delavcev). 
Ker namen ObËine Kamnik ni, da 
bi za obisk drsaliπËa zaraËunavala 
vstopnino, smo projekt izpeljali 
v okviru odobrenih finanËnih 
sredstev. 

Organizatorji drsaliπËa na pro-
stem se vsako leto nekaj novega 
nauËimo, tudi s pomoËjo obisko-
valcev, ki nam s svojimi idejami 
in predlogi omogoËijo, da pro-
jekt raste iz leta v leto. In tako bo 
verjamem tudi letos, ko bomo 
ob koncu novembra na Glavnem 
trgu ponovno postavili drsaliπËe 
na prostem. Do takrat pa vas va-
bimo, da se udeleæite katere od 
πtevilnih prireditev, ki jih pri-
pravljajo razliËni organizatorji.

Dr. Andreja Eræen,
direktorica Agencije 

 za turizem in podjetniπtvo 
Kamnik 

Priljubljenega drsaliπËa v srediπËu Kamnika, ki je do sredine januarja privabilo izredno veliko πtevilo ljubi-
teljev drsanja in zimskih radosti ter oæivljalo mestno jedro, ni veË. Vrata je zaprlo zaradi visokih stroπkov 
obratovanja in gospodarske krize, ki nas pesti na vsakem koraku.

Skozi 
foto objektiv

Kako dolgo πe?
To ≈novoletno okrasje« je nastalo æe kar precej pred iztekom starega 

leta in vse kaæe, da bo πe nekaj Ëasa tako.
Nerodno je le to, da ≈krasi« okolico gosto naseljenih blokov na Steleto-

vi cesti. Nevestni stanovalec je samo nekaj dni po tem, ko so na tem koncu 
konËali z odvozom kosovnih odpadkov, pred zabojnike s smetmi odvrgel 
kramo, ki mu je ostala po selitvi in kup nesnage se je zaËel kmalu veËati. 
Mimo pa hodi marsikdo - morda tudi kdo od tistih, ki naj bi mu bilo kaj 
mar, kako zgleda naπe mesto, vendar se v treh mesecih ni zgodilo niË.

Ali naj Ëakamo na 17. april, ko naj bi se v velikem zamahu oËistila vsa 
Slovenija, morda bo pa kaj pomagala zamenjava na Ministrstvu za okolje 
in prostor, ki se obeta, ali pa naj zapade πe toliko snega, da bo tudi naπe 
mesto lepo belo. Dokler bo naπ odnos do okolja takπen kot je, bodo za-
man vse lepe besede o dediπËini, ki jo zapuπËamo naπim vnukom. Sicer pa 
je tudi zadnji Ëas, da uredimo ≈otoke s smetnjaki«, ki naj dobijo podobo 
urejenega kosa zemljiπËa, mimo katerih ne bo potrebno hoditi z zaprtimi 
oËmi in zamaπenim nosom. 

POZOR — NEVARNOST PRETI NA VSAKEM KORAKU!!!
Lansko leto, nekako v Ëasu tekmo-

vanja za najbolj urejena mesta, je ob 
glavni avtobusni postaji na moËno 
poπkodovani pohodni povrπini padla 
neka gospa in se poπkodovala, πe do-
bro da si ni kaj zlomila. Fotografija 
naj bo v opozorilo tistim, ki hodijo 
tam mimo, naj bodo πe posebej pre-
vidni, predvsem pa in pristojnim, da 
je potrebno bolje poskrbeti za varnost 
obËanov in poπkodbe popraviti. 

V neposredni bliæini avtobusne po-
staje, malo pred trgovino s pleteninami 
©penko iz asfalta πtrli æelezna cev, ki je 
sedaj, ko je delno pokrita s snegom, πe 
nevarnejπa za mimoidoËe. Tudi na tem 
mestu je bilo æe veË padcev!!!

Smeti kazijo podobo naπe okolice
Nasproti ©CRM in v okolici takπno sliko vidimo vsak πolski dan - polno 

cigaretnih ogorkov, ostankov hrane, pijaËe in drugih smeti. Kakπna mla-
dina?! ÆALOSTNO!

Rubriko Skozi foto objektiv pripravljamo v sodelovanju z naπimi bralci. 
Povabljeni, da nam poπljete fotografijo, vaπa mnenje in komentarje...

nika in tudi drugod. Kamniπko dr-
saliπËe na prostem je bilo namreË 
ob neugodnih vremenskih razme- 
rah, obilici deæja, neobiËajno viso- 
kih temperaturah, edino, ki je πe 
delovalo. Za to se moramo zago-
tovo zahvaliti pridnim delavcem, 
ki so v dveh mesecih skrbeli za 
ledeno ploskev, jo Ëistili in vzdr- 
æevali. 

Ob moænosti drsanja so imeli 
obiskovalci srediπËa mesta tudi 
priloænost spremljati πtevilne 
raznovrstne prireditve; v letoπ- 
njem letu smo se na Agenciji za 
turizem in podjetniπtvo Kamnik 
odloËili, da k sodelovanju pova-
bimo domaËe skupine. Izredno 
smo veseli, da se je povabilu od-
zvalo veliko πtevilo kamniπkih 
druπtev, ki so s svojim prispev-
kom obogatili dogajanje ob dr-
saliπËu. Kljub mnogokrat slabim 

Ob kulturnem programu smo 
ob drsaliπËu pripravili razliËne 
delavnice za najmlajπe, πolo drsa-
nja, ki je bila v letoπnjem letu iz-
redno dobro obiskana. Nedeljski 
popoldnevi pa so bili kot æe po 
tradiciji zaznamovani z drsanjem 
z znanimi KamniËani: drsali smo 
s psihologom dr. Andrejem Per-
kom, baletnim plesalcem Æigo 
Jerebom, igralcem Zvonetom 
Hribarjem ter poslanko v dræav-
nem zboru mag. Julijano Bizjak 
Mlakar. Tudi njim gre iskrena za-
hvala, da so si vzeli Ëas in z nami 
delili marsikatero zanimivo izkuπ- 
njo iz njihovega æivljenja. 

Letos smo ob drsaliπËu prviË 
pripravili dva sejma, Miklavæe-
vega in boæiËnega. Na oba smo 
povabili domaËe izvajalce in ide-
ja je bila dobro sprejeta na obeh 
straneh. 

Homec, Vaπka pot 38a, Radomlje
tel.: 0599 58 914, GSM: 070 550 590,

e-mail: veterina.noe@siol.net
http://www.veterina-noe.net

➫ ambulanta
➫ hrana in osnovna oprema za male æivali Eno izmed divjih odlagaliπË odpadkov v neposredni bliæini mesta, na 

poti proti Rudniku. ≈Na sreËo« je nesnago prekril sneg.

728. januar 2010POGLEDI Œ ZANIMIVOSTI



Martina ©raj je svojo glas-
beno pot zaËela æe zelo zgodaj. 
Pravi, da jo glasba spremlja æe 
vse od rojstva in je njena prva 
ljubezen. Prepeva æe vse od pr-
vih besed in zlahka opazimo, 
da prepeva resniËno s srcem, 

Martina ©raj se je s pesmijo z naslovom Dovolj ljubezni, za 
katero je aranæma in glasbo napisal KamniËan Simon Skalar, 
uvrstila na letoπnji predizbor za Emo.

17-letna Martina ©raj iz Radomelj, sicer dijakinja 3. letnika 
gimnazije ©CRM Kamnik, je najmlajπa vokalistka, ki se ji je 
uspelo uvrstiti med izvajalce za predizbor Slovenske pesmi 
za Evrovizijo (EMA). Skladbo z naslovom Dovolj ljubezni, ki 
je bila izbrana med 111 prijavljenimi skladbami, je zanjo na-
pisal KamniËan Simon Skalar, producent in odliËen pianist, 
ki prihaja iz glasbene druæine violinista in izdelovalca violin 
Maksimiljana Skalarja.

Uspeh mladih glasbenikov 
Martine ©raj in Simona Skalarja 

kar je v glasbenem poslu izjem-
no pomembno. Nastopanja je 
vajena æe od malih nog — njen 
prvi odmevnejπi nastop je bil v 
muzikalu Mamma Mia! v pro-
dukciji Osnovne πole Radomlje, 
ves Ëas pa je prepevala na raznih 

πolskih in dobrodelnih 
prireditvah.

Leto 2007 oznaËuje 
kot prelomno. Ob kon-
cu leta je namreË izπel 
njen prvi album, na ka-
terem je vkljuËena tudi 
njena prva in najbolj 
znana avtorska skladba 
Jst hoËm tebe met, za 
katero je besedilo na-
pisala sama, glasbo in 
aranæma pa je prispeval 
Simon Skalar. Od takrat 
se njeni glasbeni uspe-
hi kar vrstijo. S svojo 
z izvedbo pesmi Irre-
placeable je pometla s 
konkurenco in zmagala 
na Open Mic veËeru v 
diskoteki Global. Me-
diji so mlado pevko æe 
oznaËili za talent, ki ve-
liko obeta, predvsem 
pa kot odliËno vokalist-
ko. S svojimi nastopi 
navduπuje na najraz-
liËnejπih prireditvah, 
zmagala pa je tudi na 
nateËaju MMC za mla-

de in perspektivne glasbenike, 
ki je potekal v okviru RTV SLO. 
Nagrada za zmagovalko je bilo 
snemanje videospota in Martina 
se je odloËila, da bo ga bo po-
snela za svojo prvo skladbo Jst 
hoËm tebe met, do katere goji 
posebna Ëustva, saj je to njena 
prva avtorska skladba. Trenut-
no se vrti na radijskih postajah, 
v kratkem pa bodo zaËeli pred-
vajati tudi videospot.

Martina ima za seboj 13 avtor-
skih pesmi, v manj kot dveh letih 
sta s Simonom posnela njen prvi 
album z naslovom Pravljica, 
ki je meπanica pop, rnb, jazz-a 
in rocka. V letoπnjem letu lahko 
priËakujemo tudi izid njenega 
prvega popolnoma samostoj-
nega albuma, na katerem bodo 
vkljuËene avtorske skladbe, za 
katere je besedila napisala sama, 
ta hip pa so zanjo najpomemb-
nejπe priprave na Emo 2010.

Pri Martini ne gre za eno iz-
med mnogih pevk. Navduπuje s 
svojimi pesmimi, ki so enostav-
ne, vesele, mladostne ter pro-
dukcijsko ≈sveæe«. Vsaka pesem 

je zapeta z natanËno interpre-
tacijo, ki pa se je ne da nauËiti, 
temveË jo je treba pri petju res-
niËno Ëutiti. Morda je ravno to 
tisto, zaradi Ëesar njena glasba 
ne izpade ≈poceni skomerciali-
zirana«. Vsekakor je Martina ena 
izmed najbolj talentiranih pevk 
in najveËjih upov na slovenski 
glasbeni sceni, ki vsekakor po-
trebuje mlade, perspektivne, 
simpatiËne in kvalitetne izva-
jalce. S svojo prikupnostjo in 
skromnostjo takoj oËara vse 
okoli sebe in upamo, da bo oËa-
rala tudi slovensko obËinstvo.

≈V æivljenju so se mi zaradi 
glasu kolena zaπibila le trikrat 
— ob Beyonce, ob neki temnopol-
ti pevki v Parizu in takrat, ko 
sem prviË sliπal peti Martino«, 
prizna njen glasbeni sodelavec, 
producent in pianist Simon 
Skalar, ki nam o svojem glasbe-
nem ustvarjanju pove:

≈Spomnim se, da sem si æe v 
4. razredu na poti iz πole do-
mov izmiπljeval pesmi, a jih ta-
krat πe nisem znal zapisati ali 
posneti. Poleg vadenja klavirja 
sem rad improviziral, spremi-
njal doloËene dele, jih igral po 
svojem lastnem posluhu, doda-
jal drugaËne konce.... Prve svoje 
skladbe (tekst in besedilo) sem 

zaËel pisati pred petimi leti; 
ko sedaj gledam nazaj, so bile 
v slogu Roka KosmaËa. V tem 
Ëasu sem zaËel ≈graditi« snemal-
ni studio v svoji sobi. Vse svoje 
prihranke sem usmeril v izbo-
ljπanje studia oz. studijske opre-
me. Sam sem si zgradil vokalno 
sobo... Na zaËetku sem snemal 
veËino raperje, preko katerih 
sem se spoznal z Denisom iz 
skupine Kocka ter z Majo Pra-
πnikar, naredili smo pesem U 
izi. Z Martino sodelujeva dve 
leti. Pri veËini pesmi napiπe ona 
besedilo, jaz pa glasbo, ni pa to 
pravilo. Dostikrat dobim bese-

dilo in melodijo v glavo, lahko 
je to v πoli, tudi v sanjah... Z 
Martino sva naredila æe okoli 
30 pesmi, tako v slovenπËini kot 
tudi v angleπËini. Za njen prvi 
album z naslovom Pravljica 
sva izbrala 13 pesmi. Poleg pi-
sanja popularnih sem napisal 
veliko filmske glasbe, klasike in 
seveda tudi pesmice za otroke, 
kot so Glasbena deæela ter Boæi-
Ëek ali Dedek Mraz.«

Dræimo pesti za Martino in 
Simona na predizboru (in upa-
mo da tudi na izboru) za Emo 
2010! 

SA©A MEJA»

Martina je talentirana pevka, ki s svojo 
mladostjo in prikupnostjo oËara. Upajmo, 
da tudi slovensko obËinstvo na EMI 2010!

vabi k vpisu v teËaje 

angleπkega in 
italijanskega jezika

Jezikovna πola

INFORMACIJE
IN PRIJAVE:
01 83 92 865,
031 355 071,
perko.lidija@gmail.com
www.issa-it.si/lec

Ljubljana
www.ssts.si

Tehnik mehatronike (4 leta)
Tehnik raËunalniπtva (3+2 leti)
Elektrotehnik (3+2 leti)
RaËunalnikar 3 leta
Elektrikar 3 leta

Uvajamo program solarne tehnike in
inteligentnih inπtalacij

ObiπËite nas na
vseslovenskem sejmu izobraæevanja 

INFORMATIVA 10
na GR v Ljubljani, 29. in 30. 1. 2010
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Narava se je za boæiË malo poigrala - namesto sne-
æenja je deæevalo, a boæiËni kaktus se je razcvetel 
v vsej svoji lepoti. (foto: M. Moπnik)

SMU»ARSKI SKOKI NA 
PODGORSKI ≈VELIKANKI«

Tradicija smuËarskih skokov v obËini Kamnik je zelo bogata. Æal pa so 
tekmovanja na kamniπki skakalnici in njena obnova zaπla v pozabo. Zato 
so se v ©D Podgorje odloËili, da povrnejo sloves Kamnika v smuËarskih 
skokih. V ta namen so leta 1998 zgradili skakalnico za alpski slog smuËar-
skih skokov, ki omogoËa skoke do 25 metrov.

Letoπnja bela zima je pripomogla k izvedbi tekmovanja, ki je potekalo 
v nedeljo, 17. januarja. Na dobro obiskani prireditvi se je v πtirih katego-
rijah pomerilo preko 40 tekmovalcev iz bliænje in daljne okolice (celo iz 
Idrije in z Bleda), ki so navduπevali z dolgimi in lepimi skoki. Najdlje je 
≈poletel« Domen Sitar ( 3S- ©port ) 23,5 metra. Dobra priprava skakalnice 
in odliËna izvedba prireditve sta dokaz, da delo Ëlanov ©D Podgorje in 
donacije sponzorjev prireditve niso bila zaman. Veliko πtevilo gledalcev 
je z aplavzom nagradilo zmagovalce ob prejemu medalj in pokalov. Vsak 
tekmovalec pa je dobil tudi praktiËno nagrado sponzorjev.

Kot vsako leto, se bodo Ëlani ©D Podgorje in njihovi prijatelji ponovno 
zbrali 21. marca na poletih v Planici, prihodnjo zimo pa na skakalnici v 
Podgorju.

NAJBOLJ©I TEKMOVALCI PO KATEGORIJAH:
• Kategorija od 15 do 25 let: 1. Matej Berlec, 2. Miha Jaπovec, 3. Primoæ 

JaneæiË, 4. Janez Lapajne, 5. Gaπper Jaπovec, 6. Joæe Kosem
• Kategorija od 25 do 35 let: 1. Domen Sitar 2. Anæe Poljanπek, 3. Denis 

Kemperle, 4. Damjan Lahajnar, 5. Robert Justin, 6. Luka PanËur
• Kategorija od 35 do 45 let: 1. Ivan Janko Hladnik, 2. Bojan KosmaË, 

3. Franci GostiË
• Kategorija nad 45 let: 1. Milan PotoËnik, 2. Lovro Hribar

MAJA
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Drugi januar je bil πesto leto 
zapored pravi praznik pohod-
nikov k najbolj priljubljeni po-
hodniπki toËki v naπi obËini - Sv. 
Primoæu. Janez in Peter UrπiË iz 
gostilne Pri planinskem orlu sta 
namreË pripravila tradicionalno 
sreËanje s podelitvijo pokalov in 
medalj vztrajnim pohodnikom. 
Teh pa je iz leta v leto veË, zato 
ni prav niË nenavadnega, da ne-
kateri med njimi opravijo v letu 
sto, dvesto, tristo ali veË pohodov 
k Primoæu. 

Kar tri pohodnice in πtirje 
pohodniki pa so sleherni dan 
v lanskem letu (brez izjeme 
in izgovor glede zdravja, le-
nobe ali vremena!!) dosegli 
vrh Sv. Primoæa - torej 365-
krat: Janez Vrhovnik iz Kam-
nika, Ludvik Us iz Mekinj, 
Andrej Leban iz Stahovice, 
Rudi Zore iz Kamnika, med 
æenskami Marta Mrgole iz Za-
gorice, Meta ©tefula z Zduπe 
in Anica Leban iz Stahovice. 
S pokali in zlatimi medaljami jih 
je nagradil 83-letni Ivan Urh iz 
»rne, najstarejπi in Ëastni Ëlan 
hoje k Sv. Primoæu, ki se ob ne-
deljah πe vedno odpravi do tega 
priljubljenega vrha. 

Zlate medalje za nad 300 po-
hodov so prejeli πe: Mira Gradi-
πek iz Stranj (351), Marija MoËnik 
iz Stahovice (345), Milka Lekan iz 
Domæal (320), Darinko UrπiË iz 
Mekinj (308), Joæica Rozman iz 
Praprotnega v »rni (307), Mihela 
Us iz Mekinj (304), Zalka Korit-

SE SRE»AMO PRI SV. PRIMOÆU!
nik iz Zduπe (302), Marija KoviË 
iz Most pri Komendi (302), Anica 
©tupar iz Kamnika (300);

med moπkimi: Janez Rus iz 
Stranj (356), Franc Grilc iz Go-
diËa (330), Franc Kosirnik iz 
Stolnika (325), Darko Kos z Vira 
pri Domæalah (321), Rajo Rems 
iz Kamnika (315), Franc Zajc iz 
Preserij (309), Franc Lekan iz 
Domæal (308), Jaka Rutar iz Sta-
hovice (302), Tone Gradiπek iz 
Stranj (301).

Srebrne medalje za 200 ali 
veË pohodov so se razveseli-
li: Mira Strmole iz Podstudenca 
(270), Slavka Vodlan iz Podgorja 
(255), Helena Bogataj iz Mekinj 
(240), Nataπa Urbanc iz Kamni-
ka (215), Marta Zajc iz Preserij 
(209), Kati Prelovπek iz Mengπa 
(207), Ana Kos z Vira (201), Fran-
ca Perne iz Stranj (200); 

med moπkimi pa: Marjan Str-
mole iz Podstudenca (260), Me-
tod Vodlan iz Podgorja (255), 
Marjan Grojzdek z Duplice (251), 
Franc Erjavπek - Roπ iz Stahovice 
(251), Vojko Hacler iz Kamnika 
(246), Miro PπeniËnik iz Stranj 
(225), Darko ©kofic iz ©marce 
(220), Joæe ©krabar z Æupanjih 
njiv (210), Ludvik Prelovπek iz 
Mengπa (207), Irfan BegiÊ iz »rne 
(202), Andrej JegliË z Duplice 
(202), Robert Retelj iz Domæal 
(201), Jernej Koritnik iz Mekinj 
(200).

Bronaste medalje za 100 do 
200 pohodov so prejeli: Tjaπa 
Grkman iz GodiËa (161), Joæi Hla-

stec iz »rne (153), Mihela JegliË 
z Duplice (151), ©tefka Koritnik 
iz Mekinj (151), Ana KavËiË iz 
Domæal (145), Tina ©kerjanec iz 
VolËjega Potoka (136), Nevenka 
KavËiË iz Domæal (130), Mateja 
PogaËar iz Stranj (130), Hele-
na Tuπek z Duplice (127), Anja 
Jerin iz Kamnika (123), Nives 
Burja iz Mekinj (120), Irena Mav 
iz Domæal (120), Marinka Vlaj-
niË iz Stranj (116), Joæi Tonin iz 
Mekinj (110), Nataπa VrtaËiË iz 
Mekinj (110), Marinka Bevc iz 
Kamnika (109), Alenka Gradi-
πek iz Stranj (106), Fani Slapnik 
iz Zagorice (104), Marija Kve-
der iz Mekinj (103), Joæi Rutar 
iz Kamnika (103), Joæi Trdin iz 
Kamnika (103), Mimi PogaËar 
iz Stranj (102), Silvana Rihter iz 
Kamnika (102), Alenka Ambroæ 
iz Kamnika (100), Irena Dolenc 
iz ©marce (100) in Martina Kvas 
iz Domæal (100);

med moπkimi: Stane Oraæem 
iz Domæal (150), Andrej Albreht 
iz Kamnika (146), Ivan Bogataj 
iz Mekinj (146), Mirko Kern iz 
Komende (130), Janez Tonin iz 

Mekinj (130), Joæe Veternik iz 
Kamnika (128), Viki Mav z Vira 
(125), Roman Mav iz Domæal 
(120), Vojko Vidmar iz Preserij 
(120), Marjan Novak - ©katla iz 
Kamnika (118), Gregor Lobe iz 
Kamnika (116), Duπan Fiderπek 
iz Kamnika (115), Duπan ©in-
kovec iz Kamnika (114), Peter 
Dermastja iz »rne (112), Marjan 
Bevc iz Kamnika (109), Franc 
Rutar iz Kamnika (109), Milan 
Kohek iz Domæal (104), Franci 
Jereb iz Krtine (103), Igor Tuπek 
z Duplice (103), Janez Gradiπek 
iz Stranj (101), Stane ZemljariË 
iz Krtine (101), Aleks Podgorπek 
iz Kamnika (100), Dejan ©kofic 
iz Jarπ (100), Janez BalantiË iz 
Mekinj (100), Iztok JaksetiË iz 
GodiËa (71-krat peπ in 53-krat s 
kolesom).

Pokal pa je πel tudi v roke 
najstarejπega pohodnika 78-
letnega Franca Griljca iz Go-
diËa. Za vse pohodnike, ki so 
letos prviË osvojili najælahtnejπo 
medaljo s preko tristo vzponi je 
KamniËan Andrej Albreht roËno 
izrezljal leseno palico.

Medalje in pokali tudi 
za 24 ur sv. Primoæa

Najboljπi na majski vzdræ-
ljivostni tekmi 24 UR SV. PRI-
MOÆA so, kot je æe v navadi, 
medalje in pokale prejeli na 
tradicionalnem januarskem 
sreËanju. O njihovih doseækih 
smo v Kamniπkem obËanu pi-
sali maja, po tekmi, ko so v 24. 
urah skuπali opraviti ËimveË 
vzponov k Sv. Primoæu in se-
veda tudi spustov.

Medalje in poka-
le je podelil Darko 
Kos z Vira pri Do-
mæalah, pobudnik 
v z d r æ l j i v o s t n e 
preizkuπnje. Po-
kal zmagovalca 
za 22 vzponov 
( p r e m a g a n i h 
176 kilometrov 
in 9.262 metrov 
v i π i n s k e  r a z -
like!) je prejel 
Andrej VavpetiË 
iz Kamnika, sre-
brno medaljo za 
19 vzponov je pre-
jel Miro Reæonja 
iz Orehove vasi, 
bronasti medalji 
za 18 vzponov pa 
Zdravko »ufar iz 
Radizelj ter Jani 
Marn iz Vuzenice.

Med æenskami 
je pokal in zlato 
medaljo prejela 
Marjeta Jensterle 
iz Æeleznikov za 
17 vzponov, sre-
brni medalji Darja 

VavpetiË iz Kamnika in Sonja De-
lavec iz Mengπa s po 16 vzponi, 
bronasto medaljo pa Helena Bo-
gataj iz Kamnika za 15 vzponov. 

Najstarejπi udeleæenec je bil 
Ludvik Us (letnik1938) iz Mekinj, 
najmlajπi pa 11-letni Tine ©trajhar 
iz ©marce.

Vsem pohodnikom Ëestitke 
tudi iz naπega uredniπtva ter 
sreËno na poteh k Sv. Primo-
æu!

SA©A MEJA»
Foto: DU©AN ©TRAJHAR



O zbirki in njenem 
nastanku

»uden preËudeæ pomeni nekaj, 
kar je veË kot Ëudeæ. S to oznako 
bi lahko oznaËili tudi folklorno 
pripoved in to, da πe vedno æivi, 
a jo je treba poiskati, posneti, za-
pisati, urediti in izdati. Pravljice, 
bajke, legende in drugo, kar so 
si med seboj pripovedovali, sva 
zbrali Irena Kotnik in Breda Pod-
breænik. 

Knjiga »uden preËudeæ je izπla 
v letoπnjem letu v zbirki Glasovi v 
Celjski Mohorjevi druæbi. Zbirko 
æe dvajset let ureja prizadevna 
dr. Marija Stanonik. Za Kamnik 
in okoliπke kraje, od ©marce do 
BistriËice, od Podgorja do Motni-
ka, je pomembna, saj prinaπa kar 
500 folklornih pripovedi iz naπe 
daljne in bliænje preteklosti, ki jih 
je pripovedovalo kar 80 pripove-
dovalcev. 

Gradivo se je zbiralo poËasi, 
z vmesnimi postanki, kar deset 
dolgih let. Svoje posnetke je po-
sredoval tudi Vlado Motnikar, za-
pise pa tudi Vilko Rifel, ki skrbno 
zbira folklorne in zgodovinske 
drobce iz svojega domaËega 
okolja, to je iz doline »rne. TonË-
ka Marinπek je odstopila zapise 
svojega oËeta Ivana JeriËa, svoje 
zapise povedk sta posredovala 
tudi France Hvale, raziskovalec 
lokalne zgodovine iz RoæiËnega, 
in Ivan Nograπek, raziskovalec tu-
njiπke preteklosti, nekaj zapisov 
pa so posredovali πe sodelavki Sa-
bina Zore in Milena Kodra, Mija 
in Janez MajcenoviË. Dr. France 
MaleπiË nama je nesebiËno pri-
skoËil na pomoË z dragocenimi 
nasveti, pregledovanjem gradiva 
in preverjanjem stvarnih poda-
tkov, prispeval pa je tudi nekaj 
povedk. V knjigo smo vkljuËili 
tudi zapise dr. Toneta Cevca. Po-
sebnost je πe slovarËek nareËnih 
besed, s katerim smo se kar na-
muËili, saj je æe marsikaj pozablje-
no. Vse pripovedi so zapisane v 
nareËju, kar je terjalo kar nekaj 
Ëasa in odloËanja, kako zapisati 
nareËne posebnosti. V nareËno 
podobo govorov se je poglobila 
dr. Helena Dobrovoljc, ki je med 
drugim opozorila na posebnosti 
tuhinjskih govorov.

Od pravljic in 
bajËnih povedk do 
zgodovinskih in 
anekdotiËnih zgodb 

Knjiga je razdeljena na devet 
poglavij. V prvem so pravljice. 
ZaËenjajo se seveda s kamniπko 
Veroniko, ki je najbolj prepozna-
ven pravljiËni lik v naπem okolju. 
V drugem razdelku so bajËne 
povedke. Njihova znaËilnost so 
bajËna bitja. Na zaËetku so veli-
koplaninski dovji moæje in bele 

»uden preËudeæ - zbirka folklornih  
pripovedi iz Kamnika in okolice

deklice, ki so æiveli na Veliki pla-
nini in so pastirjem tudi pomaga-
li, vËasih pa jih spravljali v grozo. 
Tem bajËnim bitjem, ki imajo za-
gotovo zgodovinsko ozadje, sledi-
jo ajdovske deklice, torka, pehtra 
baba, razliËne pojavne oblike hu-
diËa, πkratje, ki so zahtevali duπo 
v zameno za denar, sledi veliko 
povedk o coprnicah. Sledijo mo-

vasovanju, do povedk, povezanih 
s smrtjo. V razdelku anekdot se 
sreËamo s posamezniki, ki so se 
vtisnili v kolektivni spomin. Med 
njimi so nekateri vaπki posebneæi, 
predvsem pa Jurij Humar, zdravi-
lec in duhovnik, ter Svatenπkov 
Johan, ki je imel dar napovedo-
vanja. V naslednjem, etnoloπkem 
razdelku je razporeditev povedk 

povezana s koledarskim le-
tom od Miklavæa naprej in 
z æivljenjskim krogotokom 
od otroπkih iger do smrti - 
mladi so komaj Ëakali, da je 
kakπen stric umrl, da so se 
lahko dobili in ponoËeva-
li. Smrt je namreË gviπna in 
sigurna! Na koncu se lahko 
bralec pouËi, kako kaj po-
jejo zvonovi cerkva v Kam-
niku in okolici. Knjigo za-
kljuËujejo πaljive povedke: 
o tunπkem moËeradovcu, 
o Korbarju in Grkmanu, 
ki je bil vojak in je nekoË 
s svojimi sovojaki tri dni 
pa tri noËi skupaj korakal, 
potem pa naslednje jutro 
zgodaj vstal in πel naprej in 
je bil v krajih, kjer je bila 
takπna megla, da so πli πe 
ptiËi peπ. 

Posluπanje zgodb je 
posebno doæivetje: 
≈Jest to vem, ker so 
pravle«

NihËe ne more zanikati, da je 
posluπanje zgodb posebno do-
æivetje. Prav zaradi tega so se 
tudi ohranile, v svojem jedru pa 
imajo prastare, arhetipske sledi, 
ki so skupne tudi drugim ljudem 
πirom po svetu. Tudi zato so del 
naπe kulturne dediπËine. A po-
sluπanje zgodb je πe dandanaπnji 
posebnost, zato naj vam za poku-
πino zapiπemo, kaj vse smo sliπali 
in posneli na terenu ter potem 
prenesli v knjigo. Upam, da bo  
branje gladko steklo - znak e je 
polglasnik.

VËasih so po naπih krajih hodi-
la bajËna bitja, med njimi πkratje, 
ki so v zameno za duπi nosili de-
nar. To nam je povedal Milan ©u-
πtar (Markovo): ≈Keko so nosíl 
πkratje dnar, to je neπ oËe veËkat 
pravu. Eden je neπtimu pa v æa-
kel so ga nenusil. Zdej pa, eden 
je biv pa tok pregnan, de j na 
enga ubesu tist æakel, spodi pa 
lukno udrezev. Ga j blo dnarja 
celo reË! Poj so pa tolk cajt nusil, 
de j biv æakel pevhen, spodi je blo 
ko el ko povhne dnarja. Teket, k 
so nusil πkratje, je neπ ata zme-
ram sliπu. »e so prazne vreËe, 
so æviægel kole (kratki æviægi), 
keder so pa nusil zeklade skupi, 
so pa kôla (kratki æviægi in iz-
dihi). Zeto, k-so teæko nusil, so 
bli mejhne! In midva sva pol tok 
pusluπava, keko πkratje hodjo pa 

dnar nosjo.« 
V teh recesijskih Ëasih bi nam 

takπni πkratje prav priπli! Tudi ka-
kπen zaklad, ki je buril domiπljijo 
in spodbudil iskalce, kakor nam 
je povedal Franc Hvale (Roæi-
Ëno): ≈KopaËi so v jami æe pri-
πli do zaklada, toda na njem je 
sedel sam hudiË, ki je kopaËem 
rekel: ≈Pojdite domov, ker vam je 
æivina v hlevu poginila!« KopaËi 
mu niso odgovorili, pa se je za-
klad vseeno pogreznil globlje v 
zemljo. HudiË jih je spet ogovoril 
(ni veË znano kaj), kopaËi niso 
odgovorili, pa se je zaklad vse-
eno pogreznil globje. In πe tretjiË 
jim je hudiË rekel: ≈Raje pojdite 
domov, ker so vam pomrli vsi v 
hiπah!« Takrat so kopaËi vsi zav-
pili na hudiËa, v tistem hipu se je 
v jami naredila tema in hudiË z 
zakladom je izginil.«

A smisel za pravico in resnico 
je bil od nekdaj temelj skupnosti, 
morda tudi od tod vera, da je kri-
va prisega vedno kaznovana, kot 
nam je z zgodbico povedala Ivana 
PanËur iz Zgornjega Tuhinja: ≈To 
so pa moja mama πe pômnel. 
Neki so se toævàl, toæárel. In on 
je persegu, Ëe to ni res, kar je on 
trucov, de ga naj pa z jasenga 
strela ubije. In pol ga je res stre-
la ubila z jasenga. »ist jasne je 
blo, se j pa ker ena megla po-
tegnila, pa ga je strela. Sam on 
je po krivem priËu. In to je bla 
kazen.« FranËiπka Brnot nam je 
leta 2000 v Domu upokojencev 
povedala zelo znano pripoved o 
tem, kako so kuhali boga - z raz-
pela so namreË vzeli korpus in iz 
njega hoteli skuhati juho: ≈Jest 
to vem, ker so pravle. Dèj so na 
Pvanin boga kuhal, je pa en reku 
tkola, k je probov: ≈Dèj πe ni, tolk 
cajt ga mormo kuhat, de bo me-
hek gratov. Dèj je πe ker trd.« In 
pol ga j pa res Bog kaznovov, de 
mu je jezik otrpnu, de ni mogu 
govort. Je reku, de Ëe bo mehek 
gratov, bo vérvov. »e pa ne, pa 
ne. In sevede, les ni mehek gra-
tov, kje pa!«

V kolektivni spomin so se vtis-
nile razlage imen krajev in tudi 
daljna preteklost. Joæe Sempri-
moænik iz Motnika je povedal: 
≈Ime Motnik nèj bi nestov iz 
Motniπnice, iz Motniπnice zaradi 
tega, ker ob neurjih Motniπnica 
silno naraste in ko una teËe, ne, 
in to nèj bi ludje iz tega razmi-
πlal, de matiti, nej bi matna bla, 
matna, in iz tega je nestov Mot-
nik. Motnik ma dvej cerkve. Eno 
motniπko cerku in zgorno mot-
niπko cerku, to se prav iz grajske 
kapele je nastala pol ta mala cer-
ku. Pripovedka pa prav tako, da 
so ta peru te malo cerku sezidal, 
po j pa tok materjala ostal, de so 
πe ta veliko.«

Marija MuhiË iz Kamnika se 
je za nas spomnila na veselice in 
sprevode nekdaj: ≈Tam, kjer je 
bil kip svete Barbare pred purfl-
fabriko, je bil park narejen. Tam 
noter so bile poleti veselice. Naj-
veËkrat so jih imeli Sokoli. Orli 
so bili bolj na Kamniπki dom ve-

Cerku svete Ane
Od svete Ane vem, de jo 

j delu Peter Pavel Glavar. 
Komi πter leta so jo delal.

Kadar je bla suπa, so vsi 
KomendËan gor hodil. In 
Ëe u Tuncah ni zvonil k 
hudi uri, so bli KomendË-
an zmeri hud. Ke je zvon 
na tej viπin in da tiste va-
love, zvoËne, de hudo uro 
odæene.

Taket, k so to cerku zi-
dal, so z voli vse gor vozil, 
z Mengπa kamen za cokel, 
apen pa iz Stran. »ez Tun-
co taket ni blo mostu. Je 
pelov voz apna in se mu 
je lépel zlomu in apen u 
vodo padu. Pa se ni ugas-
nu. So peπle pa so ga po-
bral pa naprej pelal. Zato, 
ke j blo to za cerku, se ni 
ugasnu. (povedal Andrej 
Koæelj, Oπevek, 2004)

Turka je podiva
V vasi Gozd se ena od 

JerπiËevih njiv imenuje 
Podiva. Ime izvira πe iz 
Ëasov, ko so po sloven-
skem ozemlju  ropal i 
Turki. Tudi v vas Gozd so 
priπli. Eden od Turkov se 
je bliæal JerπiËevi kmetiji. 
DomaËa gospodinja ga je 
opazila æe od daleË, saj je 
æe sliπala od drugih ljudi 
govorice o krutosti Tur-
kov, a se ni prestraπila. 
Urno je pograbila burkle 
in ga priËakala na pragu 
hiπe. Ko se je Turek pribli-
æal hiπi, je zagnala takπen 
vik in krik in se pogumno 
pognala v preseneËenega 
Turka, da obrani dom. 
Turek se je zaËel umikati, 
prestraπen nad tako div-
jostjo æene, ki je neusmi-
ljeno udrihala z burklami 
po njem. Tako ga je æena 
podila Ëez bliænjo njivo in 
tako se je te njive prijelo 
ime Podiva.« (Zapisal Vilko Rifl, povedala Milka Senoæetnik, 2004)

Gradnja cerkve svete Ane v Tunjicah.  
Ilustratorka Mojca Fo SekuliË

Turka je podiva, ilustracija Mojca  
Fo SekuliË

zani. Veselice so bile zmeraj. Ga-
silske veselice so bile tam, kjer je 
zdaj æivilski trg. Pa sprevodi sko-
zi Kamnik so bili. Sokolski ali pa 
orlovski. Pa narodne noπe so bile 
zraven, tako kot danes. Ampak 
ne toliko, samo nekaj. Tudi gasil-
ci so imeli sprevode. Na gasilskih 
veselicah in vseh sprevodih je ig-
rala pleh muzika. Enkrat je na 
trgu, kjer je bil Kamniπki dom, 
Finægar govoril. O, koliko je bilo 
Orlov, za cel Kamnik.«

Pokojni Alojz Jagodic iz Pod-
gorja pa se je spomnil na Svaten-
πkovega Johana: ≈Spominjam se 
enega Svatenπkega Johana. Ke 
sem biv star ene pet let, je biv πe 
æiv. To je ta spoden Svatenπek. Se 
spomnem, k je enket perπu. Tak, 
Ëist skluËen pa suh, s palco. Tok 
de se jest spominam, kaπen je 
biv ta Svatenπk Johan. On je biv, 
be reku, med takratnem ludmi 
fenomen, kuker en prerok, so 
rekel. On je imu, so rekel, baje 
eno knigo, eno staro, mogoËe 
Nostradamusovo, al ne vem kaj. 
On je brav, je biv pismen Ëlovk. 

So rekel: ≈Svatenπk Johan je pre-
rokvov, de bojo hiπe tko rasle ke 
gobe po deæje in de bo πe tko perπ-
vo, de bo use prazen, de bo Ëlovk 
Ëloveka s hriba na hrib klicov. In 
de bojo ldje tko obleËen hudil, de 
Ëe ga boπ od zad gledov, de novπ 
vedu, a je moπki al æenska.« Tko. 
To je dones res. ©e od spréd komi 
videπ, kogà je, a je moπki al æen-
ska. Res je to. Ker je reku, se je 
pol uresniËle. So ldje govorle: 
≈Lejte, Svatenπk Johan je dober 
vedu, kogà bo.«

Pomembno je, da smo zapisali 
in ohranili marsikatero pravljico 
in pripoved, ki ne bi bila tuja niti 
modernim otrokom in oboæeval-
cem spletnih strani ter facebooka. 
Res je bilo æivljenje vËasih druga-
Ëno in da je danes tako, ≈kuker 
de b blo vse skep per Merkatorje«, 
ampak spremembe so se dogaja-
le vedno, vËasih na boljπe, drugiË 
na dobro, tretjiË na slabπe. Kaj je 
dobro in kaj slabo, nam lahko po-
maga spoznavati tudi ta knjiga. Pa 
na branje!

Breda Podbreænik

Letoπnja sezona se je za MePZ 
Cantemus zaËela precej delavno. 
V zaËetku novembra smo se Kam-
niËanom predstavili s koncertom 
slovenskih ljudskih pesmi z naslo-
vom Zapojmo, zapleπimo. Med 
16. in 20. decembrom pa smo se 
Cantemusovci odpravili na gosto-

CANTEMUSOVCI GOSTOVALI V BERLINU
vanje v Berlin na povabilo Vele-
poslaniπtva Republike Slovenije 
v Berlinu, da pojemo na novolet-
nem sprejemu za predstavnike 
veleposlaniπtev, predstavnike 
nemπkih ministrstev ter Sloven-
ce, æiveËe v Berlinu.

Na veleposlaniπtvu nas je spre-

jel g. Marko ©tucin, ki je bil vse-
skozi naπa kontaktna oseba. Ne-
kaj minut Ëez 19. uro se je zaËel 
uradni del novoletnega sprejema, 
ki ga je s krajπim pozdravnim 
govorom otvoril nj. eksc. Mitja 
DrobniË, slovenski veleposlanik v 
NemËiji. Sledil je naπ nastop pod 

umetniπkim vod-
stvom Andreje Mar-
tinjak. Najprej smo 
zapeli nekaj sloven-
skih pesmi na temo 
petja in plesa,  v 
drugem delu pa 
smo se predstavili 
s slovenskimi bo-
æiËnimi pesmimi. 
Po uradnem delu 
programa je vele-
poslanik zbrane 
povabil na klepet 
in druæenje ob od-
liËnem domaËem 
slovenskem vinu in 
potici. Poklepetali 
smo s predstavni-
ki veleposlaniπtev 
Velike Britanije, 
Nove Zelandije in 
Ekvadorja ter z na-
πimi rojaki, ki æivijo 

v Berlinu, na katere je naπ nastop 
naredil odliËen vtis.

Obisk Berlina smo izkoristili 
tudi za ogled tega lepega nemπ-
kega mesta, ki nam ga je na du-
hovit naËin predstavil Mitja Za-
krajπek iz Slovenskega doma sv. 
Elizabete, kjer smo stanovali, nato 
pa smo si nekaj glavnih znameni-
tosti, pravljiËno zasneæenih, v 
precejπnjem mrazu ogledali peπ. 
OËarali so nas Brandenburπka 
vrata, zgradba parlamenta Reich-
stag s stekleno kupolo, berlinska 
katedrala, ostanki berlinskega 
zidu, moderno srediπËe na Pots-
damskem trgu, spomenik ubitim 
Æidom, slikovita ulica Pod lipami, 
spominska cerkev cesarja Viljema 
ter πtevilne druge zanimivosti, ki 
jih obiskovalec Berlina ne sme 
zamuditi.

Berlinski izlet je bil tako pri-
meren uvod v prazniËni Ëas, ki 
smo ga 26. decembra popestrili s 
koncertom boæiËnih pesmi v æup-
nijski cerkvi na ©utni. Ob orgelski 
spremljavi Marjetke »imæar smo 
zapeli petnajst boæiËnih skladb, 
koncert pa ob jaslicah in pred 
polno cerkvijo zakljuËili s Sveto 
noËjo.

PEVSKE JASLICE  
V ZGORNJEM TUHINJU
BoæiËni koncert kamniπke LIRE

BoæiËni Ëas se izteka, a skrbno izdelane jaslice v æupnijski cerkvi Marije 
Vnebovzete v Zgornjem Tuhinju nas bodo vse do sveËnice spominjale na 
BoæiË, na rojstvo naπega Odreπenika.

Æe nekaj let jih postavljata Tine Komatar in Vojko Tonin. Jaslice se raz-
tezajo od egiptovske puπËave s piramidami in kamelami, preko morja, ko 
se pokrajina zaËne vzpenjati v hrib, kjer stojijo makete tuhinjske æupnijske 
cerkve, starega æupniπËa - nekdanjega lovskega dvorca celjskih grofov, 
do cerkvice sv. Vida na planini nad vasjo. 

Ob teh jaslicah je v nedeljo, 10. januarja, moπki zbor Prvega slovenske-
ga pevskega druπtva LIRA iz Kamnika pod vodstvom dr. Andreja Missona, 
pripravil koncert z naslovom PEVSKE JASLICE V ZGORNJEM TUHINJU. Po-
leg domaËih in tujih boæiËnih pesmi so zapeli tudi nekaj pesmi kamniπkih 
skladateljev (tudi tuhinjskega skladatelja, rojaka p. Angelika Hribarja), 
ki so na tak ali drugaËen naËin povezani z Liro. Koncert je z izbranimi 
mislimi obËuteno povezala Barbara BoæiË. 

Pevci Lire so v goste povabili πe tri odliËne pevke, pianista Roka Rakarja 
ter solistko Katarino Rakar. Koncert so zakljuËili z Avsenikovo Zvezde 
na nebu æare ob spremljavi harmonike in posebno izvedbo pesmi Sveta 
noË, ki se je zaËela z didæiridujem, inπtrumentom avstralskih domorodcev 
(Joæe Prezelj), se nadaljevala ob spremljavi pianista, pevcev Lire in vseh 
posluπalcev... Za posluπalce je bilo to nekaj novega, a lepega. Prava obo-
gatitev prazniËnih dni.

MARINKA MO©NIK

tivi môre, kopanja zakladov, maπe 
≈od ta mrtvih« in divja jaga. Vsi ti 
motivi so neposredno vezani na 
posamezne kraje. Ta razdelek je 
po πtevilu povedk najbolj bogat. 
Tretji razdelek sestavljajo stra-
πljive povedke. Po πtevilËnosti 
komaj kaj zaostaja za prejπnjim. 
Velikokrat je straπenje povezano 
z umorom, krivo prisego, slutnjo 
smrti ali pa s spominom, ki je po-
vezan s smrtjo bliænjega. 

»etrti razdelek je namenjen 
legendnim povedkam, ki se na-
naπajo na svetopisemske motive 
in krπËanske duhovne koreni-
ne: o nastanku sveta, o Mariji in 
svetnikih. Na koncu je nekaj spo-
minskih pripovedi, ki govorijo o 
bogoskrunskih dejanjih in boæji 
kazni in ki so moËno vtisnjene 
v kamniπki kolektivni spomin. 
Zgodovinski razdelek, ki sledi le-
gendnemu, je spet πtevilËno zelo 
bogat. Pa tudi vsebinsko! Poved-
ke so razporejene kronoloπko od 
pradavnine preko Ëasov, ko so v 
naπe kraje vdirali Turki, ki so ho-
teli priti celo na Sveti Primoæ, do 
rokovnjaπkih Ëasov, nastankov 
posameznih vasi, rudarjenja, Ëa-
sov v stari Jugoslaviji in hudih tre-
nutkov med drugo svetovno voj-
no. Dve povedki se nanaπata na 
povojni Ëas. Razdelek socialnih 
povedk se ujema z æivljenjskim 
krogom: od rojstva do smrti, od 
povedk o tem, da je dojenËke pri-
nesla voda, do povedk o revπËi-
ni, stiskah, druæinskih razmerah, 
o raubπicih z Velike planine, o 
treh kmetih, ki so se ≈zgovorle, de 
bojo v treh tedneh æene uniËle«, o 
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Ljudje se v vsakdanjem æivljenju 
poklicno in privatno druæimo, si 
izmenjavamo izkuπnje in se med-
sebojno spoznavamo. V zaËetku 
januarja je potekalo prav posebno 
sreËanje. Ravnateljica Srednje eko-
nomske πole Kamnik mag. Tatjana 
Novak, profesorji kemije in fizike 
ter dijaki ©olskega centra Rudolfa 
Maistra Kamnik so gostoljubno 
sprejeli uËitelje in uËence viπjih 
razredov Osnovne πole Roje.

Naπi uËenci niso kar tako. Kljub 
temu, da obiskujejo πolo s prilago-
jenim programom, se morajo kot 
vsi otroci veliko uËiti. NauËijo se 
raËunati, pisati, opazovati okolje 
in pravilno presojati vsakdanje 
pojave. Tudi oni potrebujejo iz-
kuπenjsko uËenje, kamor spadajo 
razni poskusi. Nadvse zanimivo pa 
je to poËeti v pravem okolju, v la-
boratorijih. 

Profesorji so skupaj z dijaki 
predstavili poskuse iz sklopa gi-
banja in snovi. Najprej je prijetna 
profesorica fizike Suzana Perhavec 
demonstrirala in razloæila pojave 
razliËnih gibanj. Na mizah so bili 
pripravljeni pripomoËki, ob ka-
terih so uËenci razvijali ustrezne 
predstave. Morali bi videti, kakπen 
vrveæ je bil po uËilnici, ko so lahko 
vse sami preizkusili in v tem dobe-
sedno uæivali. Vse jih je zanimalo, 
spraπevali so in se Ëudili. Zagotovo 
so to opazili tudi dijaki, ki so jim 

POSEBNO DRUÆENJE UËenci in uËitelji smo bili nad 
organizacijo in izvedbo tega sre-
Ëanja navduπeni. Naπi ravnateljici 
smo namigovali, kako fino bi bilo, 
Ëe bi tudi na naπi πoli imeli poseb-
no naravoslovno uËilnico oz. labo-
ratorij. Svoj obisk smo dijakom in 
profesorjem ©CRM najavili tudi za 
prihodnje πolsko leto, morda pa 
bodo takrat oni obiskali nas.

DRAGICA LANGERHOLC
O© Roje, Domæale

Srednja πola 
Centra za izobraæevanje,
rehabilitacijo in usposabljanje Kamnik
prijazno vabi vse zainteresirane

na informativni dan,
ki bo 12. 2. 2010 ob 9. in 15. uri

ter 13. 2. 2010 ob 9. uri
v prostorih CIRIUS, Novi trg 43 a, 1241 Kamnik.

Izvajamo naslednje prilagojene programe:

- niæji poklicni program POMO»NIK V 
TEHNOLO©KIH PROCESIH

- niæji poklicni program POMOÆNI ADMINISTRATOR

- srednji poklicni program ELEKTRIKAR ELEKTRONIK

- srednji poklicni program RA»UNALNIKAR

- srednji poklicni program ADMINISTRATOR

- strokovno-tehniπki program EKONOMSKI TEHNIK

- poklicno-tehniπki program EKONOMSKI TEHNIK

- poklicno-tehniπki program ELEKTROTEHNIK

- posebni program (POST)REHABILITACIJSKI 
PRAKTIKUM

Za vpis v prilagojene programe in v posebni program je 
potrebna odloËba o usmeritvi (gibalna oviranost), v programe 

s podroËja elektro stroke ter v programe raËunalnikar, 
administrator in ekonomski tehnik pa se glede na 

razpoloæljivo πtevilo prostih mest lahko vpiπejo tudi dijaki 
brez odloËbe. 

V naπih programih nudimo sodobne vsebine, ki jih izvajamo s 
strokovnim kadrom v prenovljenih in dobro opremljenih prostorih!

Biotehniπki center Naklo ∑ Srednja πola

BIOTEHNI©KA GIMNAZIJA
(nadaljevanje πolanja na vseh univerzitetnih programih)
NARAVOVARSTVENI TEHNIK

ÆIVILSTVO
PomoËnik v biotehniki in oskrbi
Mlekar
Pek
SlaπËiËar 
Æivilsko prehranski tehnik (4-letni)

KMETIJSTVO
Gospodar na podeæelju
Kmetijsko podjetniπki tehnik (4-letni, 3+2)

HORTIKULTURA
Vrtnar
CvetliËar
Hortikulturni tehnik (4-letni, 3+2)

Biotehniπki center Naklo ∑ Viπja strokovna πola
Razpisujemo dva viπjeπolska πtudijska programa:

Upravljanje podeæelja in krajine ∑ inæenir kmetijstva in krajine
redni πtudij (45 vpisnih mest) 
izredni πtudij (30 vpisnih mest)

NOVO! 
Naravovarstvo ∑ inæenir naravovarstva 

redni πtudij (45 vpisnih mest) 
izredni (30 vpisnih mest)

IZOBRAÆEVANJE ODRASLIH
vpisujemo v srednjeπolske in viπjeπolske programe, 
z udeleæencem pa lahko pripravimo 
tudi individualni naËrt izobraæevanja. 

Organiziramo tudi teËaje in strokovna predavanja.

VeË informacij najdete na naπi spletni strani: www.bc-naklo.si
T: 04 277 21 24 (srednja πola)
T: 04 277 21 45 (viπja πola)
T: 04 277 21 20 (izobraæevanje odraslih)

Vljudno vabljeni v Strahinj v Ëasu informativnih dni:
v petek, 12. 2. 2010, ob 9. in 15. uri, ter v soboto, 13. 2. 2010, ob 9. uri.

Vabljeni na predstavitev programov viπje strokovne πole:
v petek, 12. 2. 2010, ob 17. uri in v soboto, 13. 2. 2010, ob 11. uri.

Strahinj 99, Naklo

VI©JA STROKOVNA ©OLA ZA
GOSTINSTVO IN TURIZEM BLED

Kakovostno izobraæevanje za
potrebe turizma na
edinstveni lokaciji.

Informativna dneva:
- petek, 12. februarja,

ob 10. in 15. uri
- sobota, 13. februarja,

ob 10. uri

Informacije:
http://www.vgs-bled.si
e-po�ta: vgs@vgs-bled.si
tel. 04 575 34 00 VI©JA STROKOVNA ©OLA ZA GOSTINSTVO IN TURIZEM BLED

Pre�ernova 32, 4200 Bled, SLOVENIJA
tel. 04 575 34 00, faks 04 575 34 38,
e-po�ta: vgs@vgs-bled.si, http://www.vgs-bled.si

Vi�je�olski �tudijski program

Gostinstvo in turizem
Prenovljen program ima veË izbirnih modulov za
podroËja hotelirstva in turizma, med njimi tudi za
kongresni turizem.

Vsako leto v zimski sezoni fran-
cosko mesto Nimes gosti veËino 
najboljπih svetovnih lokostrelcev 
na velikem mednarodnem loko-
strelskem turnirju, za katerega 
lahko reËemo, da po obsegu, 
πtevilËnosti in kakovosti sodi v 
sam vrh svetovnih lokostrelskih 
tekem.

Letos se je nekaj predstavnikov 
Lokostrelskega kluba Kamnik od-
loËilo, da se tega turnirja, ki je po-
tekal od 22. do 24. januarja, tudi 
udeleæi. Tja so odpotovali kadet 
Klemen ©trajhar, deËek Ga-

VELIK USPEH KAMNI©KIH LOKOSTRELCEV 
NA TURNIRJU V FRANCIJI

πper ©trajhar, Ëlanica Mateja 
Andrejka, Ëlan Boris Andrej-
ka, Ëlan Matej Fiderπek in ka-
detinja Maja Fiderπek. Turnirja 
se je udeleæilo 1227 lokostrelcev 
iz 270 klubov.

Prva dva dni so se vsi lokostrel-
ci, ki so bili razdeljeni po spolu, 
slogu in po starostnih skupinah, 
streljali kvalifikacije, ki so pote-
kale v treh dvoranah. Klemen 
©trajhar, Gaπper ©trajhar in 
Mateja Andrejka so zaËeli od-
liËno in se na koncu kvalifikacij 
uvrstili: Klemen ©. na 4. mesto 

pri izvedbi poskusov pomagali in 
jim pojasnjevali zakonitosti. Kako 
med seboj reagirajo snovi, kako 
se to vidi in kje preæijo nevarnosti 
so doæivljali v kemijski uËilnici pod 
budnim oËesom profesoric Rena-
te Capuder in Bernarde Trstenjak. 
Hkrati so spoznavali tudi poklice, 
kjer so potrebni znanje in spretno-
sti s podroËja kemije in fizike.

(143 tekmovalcev), Mateja A. 
na 16. mesto (150 tekmovalk), 
Gaπper ©. pa je pometel z vso 
konkurenco v svoji kategoriji in 
se uvrstil na 1. mesto (54 tekmo-
valcev), Matej F. je v Ëlanski kon-
kurenci zasedel 123. mesto (329 
tekmovalcev), Maja F. je zasedla 
34. mesto (82 tekmovalk), Boris 
Andrejka pa je pristal na 324. 
mestu (338 tekmovalcev).

Naslednji dan so potekali dvo-
boji med 16. najboljπimi tekmo-
valci v kvalifikacijah. Klemen 
©trajhar in Gaπper ©trajhar 

Uspeπni na mednarodnem lokostrelskem turnirju v Franciji: Mateja 
Andrejka (9. mesto med Ëlanicami), Gaπper ©trajhar (5. mesto deËki 
do 15 let), Klemen ©trajhar (1. mesto moπki do 21 let) in klubski trener 
Matej Zupanc.

Kaj so povedali naši športniki:
KLEMEN ©TRAJHAR je dijak 1. letnika Gimnazije 

©iπka - πportni oddelek. Lokostrelstvo trenira 6 let in 
pol. Tekmuje v kategoriji kadetov z ukrivljenim lo-
kom. Po tekmi in osvojeni zlati medalji je povedal: 
≈Na to tekmo sem priπel prviË, Ëeprav imam æe kar 
nekaj izkuπenj z mednarodnih tekmovanj. Pred to tek-
mo sem imel visoke cilje. Nekatere konkurente sem 
poznal æe s tekem za evropski pokal in mladinskih 
svetovnih prvenstev. Vedel sem, da bo konkurenca 
huda. Kvalifikacije sem zaËel zelo dobro in konËne 
zmage v dvobojih sem se resniËno veselil. Hvala vsem, 
ki me podpirajo, trenerju Mateju Zupancu, klubu in 
starπem«.

GA©PER ©TRAJHAR je uËenec 7. razreda O© Frana 
Albrehta v Kamniku. Za lokostrelstvo ga je navduπil 
starejπi brat Klemen in pred dobrima dvema letoma je 
postal Ëlan Lokostrelskega kluba Kamnik in tekmuje 
v kategoriji deËkov z ukrivljenim lokom. 

≈Ta turnir je bila moja druga velika mednarodna 
tekma. Prva je bila lansko leto na Slovaπkem, kjer kon-
kurenca ni bila tako huda in sem brez teæav zmagal. 
Za turnir v Franciji sem sliπal od drugih lokostrelcev, 
ki so mi povedali, da je to zelo velika tekma z moËno 

konkurenco. Udeleæbe sem se veselil. V kvalifikacijah 
sem streljal zelo dobro in naredil svoj najboljπi re-
zultat do sedaj. Pri streljanju v dvoboju za uvrstitev 
med prve πtiri me je æal izdala trema. S konËnim 5. 
mestom sem zelo zadovoljen, Ëeprav sem prepriËan, 
da bi lahko dosegel veË«, pravi mlad, zelo nadarjen 
in perspektiven lokostrelec.

MATEJA ANDREJKA je absolventka Fakultete za 
varnostne vede in lokostrelstvo trenira 4 leta. 

≈Nastop na mednarodnem turnirju v Franciji je ne-
dvomno velika izkuπnja ter potrditev pridobljenega 
lokostrelskega znanja. Nikoli nisem priËakovala, da mi 
bo uspelo priti med prvih 10 tekmovalk, kajti pona-
vadi so v vrhu samo tisti najboljπi in svetovno znani. 
Æe po kvalifikacijah sem bila zelo zadovoljna s svojim 
rezultatom in pridobljenim mestom. Ko pa sem zma-
gala prvi dvoboj z 1/16, sem bila pa nepopisno vesela. 
Æe uvrstitev med 16 najboljπih je bila zame nepriËa-
kovana. S streljanjem v dvoboju z 1/8 sem zelo zado-
voljna, saj sem ustrelila svoj osebni rekord, vendar je 
bila sreËa na strani nasprotnice.

Za uvrstitev pa se moram zahvaliti druæini in tre-
nerju Podræaj Marjanu, ki zaupajo vame ter klubu, 
ki mi nudi prostor za streljanje«, nam je povedala 
simpatiËna lokostrelka.

sta prvi dvoboj gladko dobila in 
se uvrstila med prvih 8., Mateja 
Andrejka pa se je z najboljπim 
rezultatom med poraæenkami 
uvrstila na odliËno 9.mesto. Ga-
πper ©trajhar je drugi dvoboj 
izgubil in se uvrstil na odliËno 5. 
mesto.

Klemen ©trajhar je nadaljeval 
zmagoviti niz dvobojev in na ve-
selje navijaËev s tribun v polfinalu 
izloËil francoskega tekmeca. Ostal 
mu je πe dvoboj za zlato medaljo, 
ki ga je konËal neodloËeno proti 
πpanskemu nasprotniku. Obema 
je ostal πe zadnji strel, ki se v ta-
kem primeru imenuje shoot off, 
ki naj bi odloËil o zmagovalcu. 
Napetost v dvorani je naraπËala, 
ko je ©panec Salmeron zadel 8, 
Klemen pa Ëisto 10 in veselje je 
bilo popolno.

KLEMEN ©TRAJHAR je po-
stal veliki zmagovalec v moπki 
konkurenci do 21 let z ukriv-
ljenim lokom, kar predstavlja 
velik uspeh tako za Lokostrel-
ski klub Kamnik kot tudi za 
slovenski πport.

Uvrstitev treh kamniπkih loko-
strelcev in lokostrelk med prvih 
10 na takπnem tekmovanju po-
meni rezultat dobrega sodelova-
nja trenerjev z mladimi in veliko 
odrekanj πportnikov samih. Vsem 

æelimo πe veliko takπnih uspehov, 
zaradi katerih upamo, da bo ta lep 
πport postal bolj znan javnosti. 
Uspeπne kamniπke lokostrelce 
je v svojem in v imenu ObËine 

Kamnik v torek, 26. januarja, na 
treningu obiskal in jim Ëestital 
za uspehe tudi podæupan Brane 
GoluboviË.

LKK
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V prvih januarskih dneh nas je 
prijetno presenetil sneg. In prav je 
tako. Ker v mrzlih zimskih dneh πe 
bolj pazimo na vitaminsko oboga-
teno hrano - v mislih imam pred-
vsem sadje in zelenjavo - naj vam 
predstavim, kako smo se v VVZ 
Antona Medveda tega lotili. Æe 

BOLJ ZDRAVI - BOLJ VESELI
drugo πolsko leto je vrtec vklju-
Ëen v projekt ≈Eko πola kot naËin 
æivljenja«. Poleg zbiralnih akcij in 
ostalih dejavnosti v tem letu ak-
tivno sodelujemo na nivoju celot-
nega zavoda v krovnem projektu 
≈Zgodnje naravoslovje temelj za 
trajnostni razvoj«.

Tu se æe pribliæujemo sadju in 
zelenjavi na jedilniku. Vodja pre-
hrane pripravlja jedilnike z razno-
vrstno hrano. Ob tem omogoËamo 
otrokom, da se seznanjajo tudi 
z ekoloπko pridelano hrano, saj 
imajo le redko moænost okusiti 
pristnost hrane, kot smo jo imeli 
mi. Da bodo otroci vzljubili razno-
vrstno sadje in zelenjavo, je za nas 
odrasle velika odgovornost. Veliko 
je naËinov, kako jim to pribliæati. 
Veliko se o tem pogovarjamo, izde-
lujemo plakate o zdravi prehrani 
in πe in πe.

Otroci nam sami pokaæejo, kaj 
jih veseli. Pomembno je, da smo 

obËutljivi in dojemljivi za nji-
hove pobude. Otroci si sami 
vzamejo sadje ali zelenjavo, 
ki jo imajo radi, si jo sami pri-
pravijo - nareæejo, nataknejo 
na nabodala, stisnejo... niti ni 
pomembno na kakπen naËin 
pojedo ponujeno hrano, po-
membno je, da jih spodbujamo 
in smo jim vzgled. Naπa priza-
devanja pa se tu ne konËajo, 
saj æelimo, da zaËutijo, kako 
pomembno je gibanje v naravi 
za zdrav telesni in duπevni raz-
voj. »e smo zdravi, smo polni 
æivljenjske energije in posledi-
Ëno s tem bolj veseli.

Da bi bili bolj veseli tudi vi, naj 
vam zaupam anekdoto: Za malico 
smo imeli suhe krhlje. Skuπala 
sem jim razloæiti, da so to jabolka, 
ki niso tako soËna kot sveæa, ven-
dar imajo vseeno v sebi vitamine. 
≈Ja a mokrga jabuËka pa nimaπ. 
Jez bi rajπ tazga,« se je oglasil eden 

izmed deËkov.
Kakorkoli æe, obiπËite nas, pri-

jetno boste preseneËeni, ker je po 
vseh igralnicah polno nasmejanih 
otrok. Zakaj, pa zdaj æe veste. 

»lanica ekoprogramskega 
sveta VVZ

Edvarda »adeæ

©PORTNA ZVEZA KAMNIK
v sodelovanju z

organizira najugodnejπe

AKTIVNE PO»ITNICE
za osnovnoπolce od 6 do 14 let

V Ëasu zimskih poËitnic od 15. 2. - 19. 2. 2010

SmuËanje/bordanje na Veliki planini ∑120 ¤
(v ceni: 5x smuËarska karta, prevoz, prehrana in uËenje

smuËanja/bordanja z izkuπenimi uËitelji smuËanja)

Aktivnost poteka vseh pet dni od 8. do 16. ure,
Prevoz iz Kamnika do gondole organizira ©Z Kamnik

VeË informacij in prijave pa dobite na:
gsm: 041/760-469 ali na

e-mail sz.kamnik@gmail.com

Prijave zbiramo do 9. 2. 2010.

Ob prijavi je potrebno poravnati plaËilo programa.

V primeru premalo prijavljenih oz. slabega vremena si 
pridræujemo pravico do odpovedi posameznega paketa.

12 28. januar 2010 MED MLADIMI

IZ KOTLOVNICE
Pestro in æivahno v novo leto

Ekipa mladinskega centra Kotlovnica je polna idej in zagona vstopila 
v novo leto, prostori v kleti Doma kulture Kamnik so æivahni in nabiti s 
pozitivno energijo. V Domu kulture so se na ©olski impro ligi pomerili tudi 
Ëlani naπe ekipe Druæinska terapija, za nami so Dnevi kulture, v sklopu 
katerih sta MD KID in MC Kotlovnica v sodelovanju s ©tudentskim klubom 
Kamnik pripravila literarno-glasbeni dogodek. S stand up komedijo sta 
nas tokrat zabavali Ana Marija MitiË in VanËi Æoræ, ki sta svoje vsakdanje 
peripetije prikazali na duhovit naËin, nato pa se je publika prepustila πe 
enemu iz serije Fusion night flight ≈jamov« - tokrat so bili z nami odliËni 
glasbeniki iz skupine Moonlight Sky. 

Naslednji koncert je na sporedu v petek, 5. februarja. K nam se vraËajo 
ShoeShiners, lanski zmagovalci predizbora za Rock OtoËec, Ëez teden dni 
pa prideta k nam v goste dva vznemirljiva, hrupna, psihadeliËna hrvaπka 
benda Fjodor in Joe 4. Z najmlajπimi æe nestrpno priËakujemo pustne, 
valentinove in zimskopoËitniπke ustvarjalne, druæabne, vesele, ... urice 
- veË na naπi spletni strani www.kotlovnica.si. 

Prostori kreativnosti
DoËakali smo tudi naπo novo prostovoljko Austro, ki je priπla k nam 

v okviru Evropske prostovoljne sluæbe (EVS) programa Mladi v akciji, ki 
ga podpira Evropska komisija. Zagotovo vas zanima, kaj bo pri nas osem 
mesecev poËela mlada notranja oblikovalka iz Latvije. Njo in projekt, ki 
smo ga poimenovali Create your space, boste lahko spoznali ta petek, 29. 
januarja, na EVS æuru, kjer boste lahko poskusili tudi kakπno tradicionalno 
latvijsko dobroto. Prav kmalu pa boste o njenih doæivetjih in vtisih lahko 
brali tudi na blogu na naπi spletni strani www.kotlovnica.si. 

Tjaπa PetroËnik, MC Kotlovnica

Za vse se najde kaj na ©KK-ju
Novo leto, novi izzivi - tudi za ©tudentski klub Kamnik. Vsako leto se 

trudimo biti πe boljπi, kamniπkim dijakom in πtudentom ponuditi πe veË 
moænosti kvalitetnega in produktivnega preæivljanja prostega Ëasa po 
πtudentom dostopnih cenah. Tako so na primer smuËanja vedno zelo 
dobro obiskana, saj je tovrstna aktivnost precej draga, s ©KK-jem pa dobiπ 
prevoz, karto in πe kosilo po zelo ugodni ceni. »e ne verjamete preverite 
na www.skk.si.

V letu 2010 smo æe smuËali na Tromeji in imeli fantastiËno vreme, snega 
je bilo dovolj, proge so bile odliËno pripravljene, zato smo se odloËili, da 
bomo za Valentinovo svoje najdraæje peljali na romantiËno smuËanje 
prav na Tromejo.

V ©KK-ju vedno poskrbimo za vse naπe Ëlane, zato smo tistim, ki ne 
smuËajo, a oboæujejo sneg in sneæne vragolije, ponudili noËno sankanje 
na Veliki planini. Udeleæilo se ga je rekordno πtevilo sankanËev, ki so dobri 
2 uri uæivali na snegu. Vsi v en glas so nam povedali: ≈©e bi sankali« in mi 
se bomo potrudili uresniËiti njihove æelje.

Poznamo pa tudi take ©KK-jevce, ki jih le s teæavo spraviπ na sneg in 
so pozimi raje na toplem, doma za peËjo - tudi na njih nismo pozabili. 
Povabili smo jih na cosmic bowling, kjer so podirali keglje kot za stavo, 
tekmovali in se smejali, uæivali in pozabili, da je zunaj sneg in mraz.

»e v teh dneh po izpitih nimate idej kam z odveËnim Ëasom obiπËite 
©KK-jevo sobico v Kamniku ali www.skk.si, poglejte ponudbo in se nam 
pridruæite na vrtiljaku zabave.

Na O© Toma Brejca so uËenci inte-
resne dejavnosti ustvarjalni gib gostili 
uËenke iz O© Marije Vere. Aja Zajc, Sara 
Okorn, Saπa Romaniuk in Vanesa Manuela 
Reid so obiskale 11 uËenk in uËenca, ki ob-
iskujejo ustvarjalni gib. Ustvarjalni gib je 
metoda pouËevanja, ki omogoËa zabavno 
raziskovanje lastnega gibanja s pomoËjo 
glasbe in drugih izraznih sredstev, razvija 
telesne spretnosti, usmerja energijo, sti-
mulira domiπljijo in poveËuje kreativnost. 
Ima funkcijo udejanjanja spoznavnih vse-
bin z doæivljanjem in je sredstvo ustvarjal-
nega izraæanja uËnih vsebin. UËenke iz O© 
Marije Vere, so predstavile trebuπni ples, 
jih nauËile nekaj osnovnih gibov, ki pa so 
jih nato sestavili v koreografijo, ki je bila 
predstavljena na πolski prireditvi na O© 
Toma Brejca v mesecu decembru. 

Mateja GraπiË in Andreja Æavbi

Sodelovanje O© Marije Vere in O© Toma Brejca

Zabavno raziskovanje lastnega gibanja 
ob glasbi

Izmenjava eTwinning na Osnovni πoli Frana Albrehta

Spoznavali smo naËin æivljenja
na Nizozemskem in v Franciji

©olsko leto 2009/10 je za O© 
Frana Albrehta v smislu medna-
rodnih sodelovanj nekaj poseb-
nega, saj prviË hkrati sodelujemo 
z dvema πolama iz tujine: z Le 
Collège des Bruyères iz Valenti-
gneyja v Franciji in z Visser‘t Hooft 
Lyceum iz Leidna na Nizozemskem. 
Tema naπega sodelovanja so prazni-
ki v decembru, prazniki okoli velike 
noËi in spoznavanje æivljenja in dela 
znanstvenikov. UËenci in uËitelji 
smo decembra bivali pri druæinah 
gostiteljicah, ki so nas toplo in go-
stoljubno sprejele medse. Tako smo 
lahko spoznali njihov ritem in naËin 
æivljenja. Pred veliko noËjo se bomo 
ponovno sreËali v Kamniku.

Preden smo se decembra od-
pravili v tujino, smo se na sreËanjih 
eTwinning kluba najprej na blogu 
predstavili svojim gostiteljem, nato 
pa smo poiskali gradivo o izbranih 
znanstvenikih. V tujini smo skupaj 
z vrstniki sestavili intervjuje v an-
gleπËini, jih zaigrali in se posneli. 9. 
12. 2009 je konËno napoËil Ëas, ko 
smo se πtiri uËiteljice in 22 uËencev z 
avtobusom odpeljali v Celovec, nato 
z manjπim letalom na Dunaj, tam pa 

se je vsaka skupina odpravila na svo-
jo pot. Eni na Nizozemsko, drugi v 
Francijo.

Na Nizozemskem
Na letaliπËu v Amsterdamu nas je 

priËakal njihov uËitelj in z vlakom 
smo se odpeljali v mesto Leiden, 
kjer so nas æe nestrpno priËakovale 
druæine gostiteljice. PriËakali so nas 
z vrtnicami, liËno izdelanim progra-
mom izmenjave in nasmehom na 
obrazih.

Pripravili so nam zanimiv pro-
gram: spoznali smo njihovo πolo, 
tipiËno nizozemsko hrano, posneli 
intervjuje z znanstveniki, si ogledali 
mesta Haag, Amsterdam in seveda 
Leiden. Obiskali smo muzej Corpus, 
kjer je na zanimiv naËin prikazano 
delovanje Ëloveπkega telesa, muzej 
slikarja Mesdaga in njegovo never-
jetno panoramo, kjer imaπ obËutek, 
da si del slike. Kasneje smo na istem 
kraju posneli tudi lastno panoramo, 
ki bo kmalu krasila hodnik naπe πole. 
V Amsterdamu smo s pomoËjo Anne 
Frank podoæiveli grozote druge sve-
tovne vojne, v otroπkem judovskem 
muzeju pa spoznali marsikaj novega 

o tej veri. Tudi πportno smo bili zelo 
aktivni, saj smo prav vsi vsak dan 
kolesarili v πolo, Ëetrtkov veËer smo 
preæiveli na bowlingu, v soboto pa 
smo drsali. Skupina se je med seboj 
odliËno ujela in kar prehitro je pri-
πla sreda, dan slovesa. Dan prej smo 
πe raziskovali in primerjali obiËaje v 
mesecu decembru, zveËer pa smo 
imeli poslovilno zabavo s tekmova-
njem v uæivanju surove ribe.

V Franciji
Prvi dan smo preæiveli v πoli. Do-

poldne smo si ogledali πolo in so-
delovali pri pouku. V Franciji je πola 
celodnevna, πolska ura traja 55 mi-
nut. Po dopoldanskem pouku veËina 
uËencev in uËiteljev odide domov na 
kosilo. Nekateri kosijo v πolski kan-
tini. V πoli nimajo organizirane ma-
lice, zato doma redno zajtrkujejo. 
Pouk se po navadi konËa ob 16.30. 
Francozi imajo veË dni poËitnic kot 
mi, vendar so njihovi delovni dnevi 
daljπi. Ocenjevalna lestvica se giblje 
od 1 do 20, z istimi ocenami oce-
njujejo tudi vedenje. Osnovnoπolski 
fantje zelo radi igrajo nogomet. Ve-
liko uËencev obiskuje glasbeno πolo. 
Popoldne smo posvetili slovenskim 
znanstvenikom. 

Naslednji dan smo preæiveli v me-
stu Montbèliard, ki se ponaπa z eno 
najlepπih boæiËnih trænic v Franciji. 
Poleg znamenite trænice smo si ogle-

dali πe grad z mestnim muzejem in 
πli po sledeh znamenitega franco-
skega naravoslovca in paleontologa 
Georgesa Cuvierja ter se sprehodi-
li po zanimivem naravoslovnem 
parku Près-La-Rose s Foucaultovim 
nihalom, Galilejevo fontano in mo-
delom OsonËja.

Vikend smo preæiveli z druæina-
mi gostiteljicami. Izkoristili smo ga 
za noËne in dnevne oglede bliæ-
njih mest in naravnih znamenito-
sti, za nakupe, za oglede πportnih 
ali kulturnih prireditev, za obisk 
sorodnikov naπih prijateljev in za 
prijateljsko druæenje.

Ponedeljek je bil poseben dan, saj 
smo prav vsi z lokalnega letaliπËa po-
leteli s helikopterjem. Prav na tem 
letaliπËu je prviË s helikopterjem po-
letel znan francoski letalec Etienne 
Oemichen. Na letaliπËe so priπli celo 
novinarji francoske televizije in lo-
kalnega Ëasopisa, ki so naπa doæivet-
ja strnili v reportaæo. ZveËer nas je na 
televiziji opazil naπ rojak iz Mekinj, 
ki æe veË kot 40 let æivi v Franciji. 
Veseli smo bili, ko smo se naslednji 
dan sreËali z njim. Ves teden bivanja 
v tujini so nas starπi, drugi uËenci in 
uËitelji lahko spremljali preko bloga: 
http://internationalweeksandfesti-
vals.blogspot.com/

Zadnji dan pred odhodom smo 
posvetili primerjavi navad in tradicij 
ob boæiËu. Ta praznik tudi Francozi 

preæivijo z druæino, ob tem pa kot 
pravi gurmani uæivajo v tradicio-
nalnih jedeh in sladicah. Nekatere 
izmed njih smo tudi sami poizkusili. 
Ustvarili smo tudi veËjeziËni boæiËni 
slikovni slovar. 

Vse prehitro je priπla sreda, ko 
smo se na baselskem letaliπËu po-
slovili od gostiteljev in se pozno po-
poldne v Celovcu sreËali s skupino, 
ki je teden preæivela na Nizozem-
skem. Skupaj smo se z avtobusom 
odpravili domov v Kamnik. Pot je 
hitro minila, saj smo si imeli toliko 
povedati. Doma pa so nas pred 
πportno dvorano æe nestrpno pri-
Ëakovali starπi.

Takπna sreËanja so za uËence in 
uËitelje priloænost, da doseæejo ali 
izboljπajo znanja in spretnosti, ne 
samo na vsebinskem podroËju, tem-

veË tudi na podroËju timskega dela, 
medosebnih odnosov, naËrtovanja 
in izvajanja projektnih aktivnosti 
ter uporabi informacijsko komuni-
kacijske tehnologije. Sodelovanje v 
partnerstvu πol iz razliËnih dræav je 
tudi priloænost, da spodbudimo za-
nimanje za uËenje tujih jezikov. Na 
ta naËin promoviramo lastno kultu-
ro ter se uËimo sprejemanja in spo-
πtovanja drugih kultur, æivljenjskih 
slogov in navad.

Vsi æe komaj Ëakamo mesec ma-
rec, ko bomo naπim gostiteljem 
vrnili prijaznost in jim pripravili za-
nimiv program v naπi lepi Sloveniji. 
Takrat boste zopet lahko prebirali 
o naπih dogodivπËinah! 

Anita Rusak Kastelic,
Lidija Vidmar, Simona Koæelj in 

Danica Mati Djuraki
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Informacije in rezervacije:
01 83 44 100 - recepcija,

o1 83 44 221 - rezervacije
info@terme-snovik.si
www.terme-snovik.si

VRO» VALENTINOV VE»ER
romantiËno noËno kopanje s savno (od 20. do 22. ure) v petek ali soboto
kozarec penine z melono, valentinov Ëokoladni srËek

od 12. 2. do 14. 2.
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Cena za dva: 35,00 ¤

VALENTINOV TERMALNI POLJUB
romantiËno noËno kopanje (od 20. do 22. ure) v petek ali soboto
Ëokoladni srËek, valentinov cocktail
Cena za dva: 28,00 ¤



KamniËanke so po dveh teæ-
kih tekmah na Finalnem turnirju 
v Pokalu OZS tretji dan zapovrst-
jo igrale πe prvenstveno tekmo 

Interlige proti Vitalu iz Ljublja-
ne. KamniËanke kljub utrujenosti 
niso poznale milosti do najslabπe 
ekipe v Interligi in so slavile s 3:0, 
kar je bila prva zmaga s takπnim 

CALCIT VOLLEYBALL BLIZU NAJBOLJ©IH
Odbojkarice Calcit Volleyballa so bile do zadnje tekme pred 

domaËim obËinstvom najbolj vroËa ekipa v Interligi. Zmaga-
le so kar na πtirih tekmah zapored in se ≈nevarno« pribliæale 
zakljuËnemu turnirju najboljπih πtirih ekip. Na æalost pa so v 
zadnjem krogu pred domaËimi navijaËi izgubile proti boljπi 
ekipi iz Bratislave in tako po vsej verjetnosti zapravile uvrstitev 
na Final four.

Fantje so v zadnjih treh krogih dvakrat zmagali in enkrat 
izgubili. Uspeπni so bili v gosteh pri Olimpiji in Krki, izgubili 
pa so odloËilno tekmo doma za drugo mesto po prvem delu 
proti Galex - Miru.

rezultatom v tej sezoni. Kamni-
Ëanke so bile enostavno boljπe 
v vseh elementih igre, tako da 
so priloænost za igro dobile tudi 

mlajπe igralke.
Bolj napeto pa se je 

zaËela pot na gostovanje 
v Split, saj jim je neod-
govorni voznik, ki se je 
zaletel v njih, prepreËil 
mirno potovanje v Dal-
macijo. NajveËja sreËa 
je bila, da so vse igralke 
ostale nepoπkodovane 
in da je ≈totalko« doæivel 
le kombi, tako da so pot 
nadaljevale z avtomobili. 
In πe kako se je splaËala. 
Pred sezono visokolete-
Ëe SplitËanke so imele 
ogromno teæav s spreje-
mom kamniπki servisov 
in le Ëudeæ jih je reπil v 
prvem setu. V drugem so 
KamniËanke le vnovËile 
boljπo igro in zlahka do-
bile set. V tretjem setu so 
nekoliko popustile, tako 
da so domaËe povedle 
z 2:1, kar pa je bilo tudi 
vse, saj so se Calcitovke 
zbrale in tekmo dobile s 

3:2 in se tako zavihtele na tretje 
mesto. Na æalost pa teh zmag niso 
nadaljevale na domaËem terenu. 
Kljub dobri igri blokerk Toonove 
in Strel KosmaËeve druge doma-

Ëe igralke niso prispevale svojega 
deleæa in ekipa iz Bratislave je to 
znala kaznovati v prvem in dru-
gem setu. V tretjem setu so bile 
domaËe veliko boljπe in izid zni-
æale na 2:1. V Ëetrtem setu, ko so 
mnogi priËakovali πe boljπo igro 
domaËih, pa so KamniËanke po-
pustile in gostje so zlahka priπle 
do pomembne zmage v boju za 
Final Four. Igralke Calcit Volley-

balla sedaj Ëakajo πe πtiri tekme: v 
gosteh pri Rijeki in Æilini in doma 
proti Dunaju (sreda, 10. februar) 
in Celovcu (sobota, 20. februar). 

V soboto, 30. januarja, ob 
20. uri, KamniËanke priËnejo 
s tekmovanjem v Dræavnem 
prvenstvu, v goste prihaja eki-
pa Luke Koper. Æe naslednji 
teden, 6. februarja, pa igrajo 
doma ob 20. uri proti ekipi 
Alianse.

Odbojkarji so letoπnje leto 
zaËeli z zmago na Brezovici 
proti Duol Olimpiji. KamniËani 
æe nekaj Ëasa igrajo brez poπkodo-
vanih Kaliπnika in Makovca, zato 
se je v ekipo vrnil Gaπper RibiË. 
Kljub vsemu pa si KamniËani ne 
bi smeli privoπËiti tako slabe igre 
v prvem setu. Kot kaæe, je zalegla 
ostra Kotnikova beseda in igralci 
Calcit Volleyballa so dobili na-

slednje tri sete in tako v 
Kamnik odnesli tri toËke. 
Veliko bolj pomembna 
tekma v boju za Ëim bo-
ljπe izhodiπËe v drugem 
delu (modra liga) pa je 
bila domaËa tekma proti 
Pokalnim podprvakom iz 
Murske Sobote, ki so tudi 
v Kamniku pokazali, zakaj 
so imeli celo igralci ACH 
Volleya teæave z njimi. 
OdliËno so zaigrali Tot, 
Horvat in libero Hrasto-
vec, kar je bilo ob slabem 
kamniπkem sprejemu do-
volj za zmago s 3:1. Pri 
KamniËanih gre pohvaliti 
DjordjeviËa, ki je dosegel 
kar 22 toËk. Na zadnjem 
gostovanju v prvem delu 
v Novem mestu so Kam-
niËani pokazali drugaËen 
obraz in brez teæav od-
pravili ekipo Krke s 3:0, 
kar pa vseeno ni bilo do-

volj za kaj veË kot Ëetrto mesto, 
do tretjega sta zmanjkala le dva 
seta, kar v nadaljevanju prven-
stva ne prinaπa toËk. V soboto, 
30. januarja, ob 17.30 uri pa 
boste lahko v kamniπki ©port-
ni dvorani spremljali pravo 
poslastico, saj v Kamnik pri-
haja ekipa ACH Volleya, igralci 
Calcit Volleyballa pa obljubljajo, 
da se ne bodo zlahka predali. Te-
den dni kasneje, 6. februarja, ob 

V nadaljevanju prvenstva bo veliko odvis-
no od napada Turnπkove.

Servisi Nike Obolnar so velikokrat neulov-
ljivi za nasprotnice.

17.30 uri bo v Kamniku gostila 
ekipa Marchiol Vodi. KamniËa-
ne Ëaka torej teæak razpored, saj 

Teniπki klub Kamnik

ÆAN ÆMAVC TRETJI NA 
DRÆAVNEM PRVENSTVU

Mesec januar je mesec zimskih dræavnih teniπkih prvenstev. Prvi so v 
Rogaπki Slatini nastopili igralci do 14 let, kjer KamniËani nismo imeli pred-
stavnikov, sledili sta dræavni prvenstvi do 16 let (Rogaπka Slatina) in do 
12 let (OtoËec). V Rogaπki Slatini sta nastopila Denis DurakoviË in Eva 
RihtarπiË. Denis, ki se je kot zadnji neposredno uvrstil v glavni turnir, je 
æe v prvem kolu naletel na precej viπje rangiranega in zelo neugodnega 
Æigo Gabra iz Murske Sobote in gladko izgubil s 6/1 in 6/1. Eva je v glav-
nem turnirju nastopila kot druga nosilka, zato je njen trenerski πtab z 
Maticem ©ulinom na Ëelu upraviËeno priËakoval vrhunsko uvrstitev. Eva 
je v prvem krogu s 7/5 in 6/2 premagala Saro Sirπe iz Trzina, v drugem s 
6/4 in 6/4 Simono Rejc iz Idrije, v Ëetrtfinalu pa se je zataknilo. V dvoboju 
proti peti nosilki LjubljanËanki Tini MohorËiË je dolgo kazalo na zmago, 
saj je Eva dobila prvi niz in v drugem vodila s 4/1, v nadaljevanju dvoboja 
pa je MohorËiËeva zaigrala precej bolj zanesljivo in natanËno, tako da je 
na koncu slavila s 4/6, 7/5 in 6/1. Eva je skupaj z MohorËiËevo nastopila 
tudi v konkurenci dvojic in po polfinalnem porazu s 6/3 7/5 proti paru 
Pislak/Rejc osvojila konËno tretje mesto. 

NajveË predstavnikov so imeli 
KamniËani na dvoranskem dræav-
nem prvenstvu do 12 let, saj sta Jan 
Rode in Larisa Breznik nastopila v 
kvalifikacijah, Æan Æmavc pa v glav-
nem turnirju. Jan je v finalu kvalifi-
kacij zaigral proti Gabru Zajcu, kate-
rega je nekaj dni prej presenetljivo 
premagal v drugem krogu odprtega 
prvenstva Ljubljane. Tokrat je Ljub-
ljanËan zaigral precej bolj zanesljivo 
in se Janu maπËeval za poraz - ko-
nËni rezultat je bil 9/5 za Zajca. V 
finalu kvalifikacij je zaigrala tudi 
Larisa Breznik, a z 9/5 izgubila proti 
MariborËanki Urπki Velec, Ëeprav je 
vodila s 5/4. 

Æan Æmavc, Ëlan TK Triglav Kranj, 
je v prvem dvoboju glavnega tur-
nirja s 6/3 6/2 premagal kvalifikan-
ta iz Radovljice Marka Vezzosija, v 
drugem pa s 6/3 6/1 KoprËana Æana 
Gorenca. V Ëetrtfinalnem dvoboju proti drugemu nosilcu MariborËanu 
Tinu KovaËiËu nihËe ni dajal prav veliko moænosti za zmago Æanu, ki je 
dokazal, da je iz ≈pravega testa« in da ne zmagujejo vedno favoriti. Po 
zmagi v prvem nizu s 7/6 je Æanova samozavest naraπËala in KovaËiË je bil 
v nadaljevanju povsem brez moËi proti moËnim forhandom KamniËana, 
ki je na koncu slavil s 7/6 6/2. V polfinalu je Æan æe precej utrujen s 7/5 
6/3 izgubil proti klubskemu kolegu KranjËanu Klemnu Nikolaπu, a je z 
osvojitvijo tretjega mesta presegel vsa priËakovanja in z OtoËca prav go-
tovo odhaja zelo zadovoljen. Z 240 toËkami, ki jih je osvojil na dræavnem 
prvenstvu, bo kar za nekaj mest izboljπal svoj poloæaj na jakostni lestvici, 
kjer trenutno zaseda 9. mesto.

Tudi dræavno prvenstvo do 18 let se je dogajalo na OtoËcu, na kate-
rem je Denis DurakoviË v drugem krogu kvalifikacij z 9/4 izgubil proti 
LjubljanËanu Sebastijanu GorπiËu, Nejc LemiË in Eva RihtarπiË pa sta na-
stopila v glavnem turnirju. Nejc je æe v prvem dvoboju s 5/7 6/4 6/2 iz-
gubil proti Nejcu MariËu iz Krπkega, Eva RihtarπiË pa je v prvem kolu s 
6/1 6/0 premagala kvalifikantko Maruπo »uk iz Medvod, v drugem kolu 
Metko KelbiË iz Ljubljane s 6/4, 7/5, v Ëetrtfinalu pa je s 6/1 6/2 izgubila 
proti prvi nosilki Mileni Rmuπ iz Maribora. »lani bodo dræavno prvenstvo 
igrali februarja, v igri za najviπja mesta pa bosta tudi KamniËana Klemen 
KovaËiË in Matic Moæek.

MATJAÆ POGA»AR

Æan Æmavc je s 3. mestom na dræ-
avnem prvenstvu do 12 let prijet-
no presenetil.

Kamnik bo 5. septembra prizo-
riπËe enega najveËjih πportnih do-
godkov v Sloveniji, saj bo KGT Pa-
peæ pod okriljem AZS organiziral 
26. svetovno prvenstvo v gorskih 
tekih - tek na Veliko planino. 

Kamnik bo septembra prizoriπËe 
svetovnega prvenstva v gorskih tekih

Trasa proge svetovnega prvenstva teka na Veliko planino.

Ideja za kandidaturo se je rodila 
na lanskem svetovnem prvenstvu 
v Italiji vodji slovenske reprezen-
tance Duπanu Papeæu, ki je Ëlan 
odbora za gorske teke pri AZS, 
prisoten pa je bil tudi Tomo ©arf, 
predsednik odbora Zdruæenja za 
gorske teke pri AZS. Po odpovedi 
Norveπke sta prijavila kandidatu-
ro Slovenije. Bruno Gozzelino, 
predsednik WMRA, je bil nad 
predlogom teka na Veliko plani-
no navduπen. KGT Papeæ je v sve-
tovni zvezi æe znan zaradi odliËne 
organizacije ekstremnega teka na 
Grintovec, ki velja kot odliËna tek-
ma v Grand Prix tekmovanju. 

Priprave so se takoj zaËele. 
Organizirali smo enodnevni ob-
isk ekipe WMRA (Svetovne zveze 
za gorske teke). S strani WMRA so 
bili prisotni predsednik Gozzeli-

no (ITA), tajnik Woods (GBR), 
Hobbs (USA), Balico (ITA); AZS 
so zastopali direktor Boris Mi-
kuæ, organizator Duπan Papeæ in 
predsednik odbora Zdruæenja za 
gorske teke Tomo ©arf. SreËali 

so se tudi z Antonom Tonetom 
Smolnikarjem, æupanom ObËine 
Kamnik, ki je obljubil moralno 
in finanËno podporo, saj bo pri-
reditev velika promocija tako za 
Kamnik kot Slovenijo. Ogledali 
so si kljuËne lokacije posamez-
nih dogodkov. Start teka na Ve-
liko planino bo pri O© Stranje. 
Prehodili so celotno traso od 
starta do cilja: proga bo potekala 
po tradicionalni poti do cerkvi-
ce sv. Primoæa, se nadaljevala po 
planinski poti preko Pasjih peËin 
mimo planπarskega naselja do ci-
lja na vrhu GradiπËa. Dolæina pro-
ge za Ëlane bo 12 km. Start za Ëla-
nice in mladince bo na Prelesju, 
za mladinke pa na Kisovcu. Nad 
progo in lepoto Velike planine so 
bili vsi navduπeni, saj se je v tistih 
jesenskih dneh planina preobla-

Ëila v Ëudovite jesenske barve in 
se kopala v soncu, prav tako so 
bili oËarani nad znamenitostmi 
Kamnika. Glavni trg naj bi bil pri-
zoriπËe otvoritvene in zakljuËne 
slovesnosti s Ëastnimi gosti. Ekipa 

WMRA je bila ob obisku izredno 
zadovoljna. 

KGT Papeæ je do kongresa atle-
tike v Budimpeπti pripravil vlogo 
za kandidaturo s prospektom. Po 
πmarnogorskem teku so si traso 
ogledali πe najboljπi gorski tekaËi 
sveta, saj jim pomeni velik izziv 
za prihodnje svetovno prven-
stvo. Pripravili smo tudi obπirno 
πtudijo o organizaciji prireditve z 
zgodovino gorskega teka v svetu 
in Sloveniji, se natanËno seznanili 
s pravili o organizaciji svetovnega 
prvenstva, sestavili Ëastni organi-
zacijski in tehniËni odbor, pred-
stavili prizoriπËa, izvedbo tek-
movanja, logistiko, promocijo v 
medijih in predviden proraËun. 

PriËakujemo namreË okoli 43 
ekip iz razliËnih dræav sveta, oko-
li 400 najboljπih tekaËev sveta, ki 

jih bo organizator gostil tri dni v 
prenoËitvenih kapacitetah v bliæ-
nji okolici Kamnika. Tudi logisti-
ka v zvezi s prevozi na prizoriπËe 
protokola in tekme so v domeni 
organizatorja. Tako velik dogo-
dek, kot je svetovno prvenstvo, 
je povezan tudi z zahtevnim pro-
tokolom, ki bo obsegal otvorit-
veno in zakljuËno slovesnost na 
Glavnem trgu. VIP sprejem (ekip, 
Ëastnih gostov), kongres WMRA 
in tehniËni sestanek ekip pa bo v 
Domu kulture v Kamniku. 

Vlogo za kandidaturo smo po-
sredovali tudi krovni organizaci-
ji AZS, ki je vlogo ugodno reπila, 
prav tako tudi Ministrstvo za πol-
stvo in πport. 

Prireditev bo ogromen finanË-
ni zalogaj (okoli 200.000 evrov), 
zato smo pripravili tudi podro-
ben sponzorski program za pri-
dobitev sponzorjev in donatorjev 
prireditve, saj se sedaj oblikujejo 
proraËuni in delijo sredstva za 
leto 2010. 

V prireditev je bilo vloæeno æe 
veliko dela, vkljuËenih je veliko 
ljudi in organizacij. Duπan Papeæ 
se kot predsednik prireditve zave-
da veliËine in pomena prireditve 
na svetovnem nivoju, dela in sred-
stev, ki jih bo potrebno pridobi-
ti. Zagotavlja, da bo prireditev v 
organizaciji KGT Papeæ kvalitetna 
πportna prireditev, ki bo odmev-
na tako doma kot v svetu. 

Mira Papeæ

imajo æe na zaËetku za na-
sprotnika dve trenutno 
najboljπi slovenski ekipi, 
velik del letoπnje naloge 
pa so opravili æe z uvrstit-
vijo med πest najboljπih 
slovenskih ekip.

V mlajπih kategori-
jah so s tekmovanjem 
zaËeli tudi v kategoriji 
mini in male odbojke. 
V teh kategorijah nasto-
pa kar osem kamniπkih 
ekip, najbolje so zaËele 
deklice v mini odbojki, ki 
so se kot prve uvrstile v 
drugi krog, tako kot tudi 
deklice v mali odbojki, ki 
v prvem in drugem kro-
gu πe ne poznajo poraza 
in so se æe uvrstile v tretji 
krog. V soboto, ob 10. 
uri bo v Stranjah po-
tekal turnir deËkov v 
mali odbojki, kjer bo-
sta nastopili tudi dve 
kamniπki ekipi. 

S tekmovanjem v A ligi 
pa so zaËeli tudi starejπi deËki in 
deklice ter kadeti in kadetinje. 

Cico1.

Strel KosmaËeva dokazuje zakaj je med 
najboljπimi slovenskimi blokerkami.

PUSTOVANJE OB ÆIVI GLASBI
v soboto, 13. februarja

Sprejemamo rezervacije.
Poleg razliËnih jedi po naroËilu vas vabimo na dnevno

 sveæe malice in dnevna ter nedeljska kosila.

Ne pozabite na rezervacije za
PRAZNOVANJA POROK, JUBILEJEV, BIRM . . . !

Pogostimo do 100 ljudi

Gostilna pri »ibru, Potok 9, Laze v Tuhinju, Tel.: 01/8392-718, Mobi 031/877-769

Najlepπe maske bodo nagrajene.

1328. januar 2010©PORT



Vabilu so se prijazno odzvali: 
Viki Groπelj, vrhunski alpi-

nist, himalajec, gorski reπevalec 
in gorski vodnik. Sodeloval je pri 
πtevilnih vzponih in odpravah v 
tuja gorstva. Stal je na vrhu dese-
tih od πtirinajstih osemtisoËakov 
sveta. Je prvi Slovenec, ki se je 
povzpel na najviπje vrhove vseh 
kontinentov, avtor 11 knjig in 
πtevilnih Ëlankov, sodeluje pri 
filmih in reportaæah; 

Aleπ Koæelj, alpinist in gorski 
reπevalec iz Zgornjih Stranj pri 
Kamniku. Pleza 11 let, za njim 
je veliko odmevnih vzponov in 
smeri, zadnja leta je veliko ple-
zal s Tomaæem Humarjem. Za 
vzpon na Aconcaguo sta bila s 
Tomaæem leta 2003 nominirana 

STENE POVEDO VE» ...
Pogovor o plezanju, knjigah in Tomaæu 
Humarju v kamniπki knjiænici 
Æe jeseni so v MatiËni knjiænici Kamnik naËrtovali veËer s To-
maæem Humarjem, namenjen pogovoru o knjigah z naslovom: 
Tomaæ Humar, avtorice Bernadette McDonald in o Tomaæevi 
avtorski knjigi Ni nemogoËih poti. A usoda je hotela drugaËe... 
V njegov spomin je 12. januarja v dvorani MKK potekalo po-
govorno sreËanje z naslovom STENE POVEDO VE» o plezanju, 
knjigah in gorah, pa tudi o Tomaæu.

KRVODAJALSKA AKCIJA 
10. in 11. februarja 

Vas zanima, kako so se lansko leto odrezali krvodajalci obËin Kamnik 
in Komenda? VeË kot odliËno, saj je kri darovalo 1.764 krvodajalcev, 
kar je 250 veË kot leta 2008!

Pred nami je æe prva od treh letoπnjih krvodajalskih akcij. Potekala 
bo 10. in 11. februarja med 7. in 13. uro v prostorih Doma kulture Kam-
nik. Upamo, da se je boste udeleæili, saj je preskrba s krvjo v zimskih 
mesecih zaradi razliËnih obolenj veËkrat motena.

Krvodajalec je lahko vsak, ki je star 18 let, ima veË kot 50 kg, pred 
odvzemom se mora poËutiti zdravega, zauæiti MORA lahek, nemasten 
obrok, po odvzemu pa malico, ki jo pripravijo transfuzijci, s seboj na 
odvzem mora prinesti veljavni osebni dokument s fotografijo.

V lanskem letu smo veliko pozornosti namenili reπevanju stisk dru-
æin, ki jih je prizadela recesija, saj smo razdelili vel kot 30 ton razliËnih 
prehranskih artiklov in veË kot 2,5 tone higienskih artiklov. Vse to 
smo lahko naredili zaradi posameznikov, ki so prostovoljno prispevali 
preko 2.800 EUR, ObËine Kamnik, ki je poveËala proraËunska sred-
stva, kamniπkih Lionsov, ki so namenili 1.650 EUR za nakup prehrane, 
Mercatorja, ki je omogoËil prevzem prehrane v skupni vrednosti 3.700 
EUR. Hvala vsem!

V veselem decembru nismo pozabili na starostnike, predstavniki 
krajevnih odborov so jih obiskovali in skromno obdarovali, socialno 
ogroæenim smo razdelili pomoË v prehrambenih paketih, otrokom 
pa smo prav tako, kot vsako leto, s pomoËjo uËencev O© F. Albrehta 
pripravili darila, igrico in priklicali Dedka Mraza. Vsem sodelujoËim 
uËencem in uËiteljicam Dragici, Moniki, socialni delavki Tini ter seveda 
g. ravnatelju se πe enkrat zahvaljujemo!

O drugih aktivnostih v lanskem letu smo vas sproti obveπËali, zato 
zakljuËujemo: 

VABLJENI NA KRVODAJALSKO AKCIJO 16. in 17. februarja med 7. 
in 13. uro v prostorih Doma kulture Kamnik.

nekaj znanih kamniπkih alpini-
stov: Bojan Pollak, France Male-
πiË, Cene Griljc in Miro ©tebe.

Pogovor se je priËel z vpraπa-
njem: ≈Kaj je pravzaprav alpi-
nizem? Tudi vas pokliËe stena, 
kakor se je veËkrat izraæal Tomaæ 
v svojih knjigah, intervjujih in 
vsakdanjem æivljenju, in veËnim 
vpraπanjem za tiste, ki ne obisku-
jejo gora - kaj vas vleËe tja gor?«

Viki Groπelj pravi: ≈Odgovor je 
odvisen od posameznika, verjet-
no pa je vsem skupno obËutenje, 
da so gore kraj, kjer pride na 
plan tvoj pravi jaz, saj ko si v 
steni, ko si odvisen od same-
ga sebe in te obdaja narava, 
spoznaπ samega sebe in svoje 
zmoænosti. Mene stena ne po-

ima poseben Ëar in teæko se ji 
je odreËi, ko te zasvoji. ≈»e ne 
bi imel drugega dela, drugih 
obveznosti, bi bil v Himala-
ji vsak dan, ne le enkrat na 
leto,« pravi Viki Groπelj.

≈Alpinisti  smo posebni 
ljudje, nas navadni smrtniki 
ne bodo nikoli razumeli,« mi 
je nekoË rekel kamniπki gorski 
reπevalec Jane Volkar. To pa ne 
pomeni, da so egoisti, neodgo-
vorni do druæine, kakor vËasih 
misli javnost. Iz lastnih izkuπenj 
vem, da jim druæina veliko pome-
ni, le da so gore njihov naËin 
æivljenja in razmiπljanja. Viki 
je povedal, da je po rojstvu sina 
precej omejil tvegane odprave, 
Aleπ pravi, da bo rojstvo hËerke 
zagotovo vplivalo na njegove od-
loËitve. Tudi Tomaæ Humar je v 
obeh knjigah iskreno opisal, ko-
liko mu pomeni druæina. 

Toda Tomaæ je bil v vseh po-
gledih poseben Ëlovek. Vrhunski 
plezalec, ekstremist na vseh po-
droËjih, Ëlovek, ki bi se raztrgal 
za to, da bi pomagal Ëloveku v 
stiski. Tistim, ki so ga kritizirali 
zaradi izzivanja nesreËe, je ne-
koË odgovoril: ≈»e bi vsi Ëaka-
li na druge, bi πe danes tolkli 
s kamenjem, da bi priπli do 
ognja.« Ob njegovem slovesu se 
je nekdanja vrhunska smuËarka 
Mateja Svet v kolumni v Poletu 
vpraπala, kdo daje ljudem pra-
vico obsojati dejanja ljudi, ki 
jih osebno ne poznajo, ki se 
na alpinizem ali vrhunski πport 
ne razumejo? NajveËkrat so to 
ljudje, ki vse æivljenje sedijo na 
kavËu, gledajo televizijo, brskajo 
po internetu in piπejo æaljive ko-
mentarje in se bodo πele na sta-
rost vpraπali - Ëe se sploh bodo: 
≈Ali sem jaz v æivljenju sploh kaj 
naredil??« 

Pogovor se je navezal tudi na 
vlogo medijev pri odpravah, 
vpliv Tomaæa Humarja na alpi-
nizem, odnosu med alpinisti in 
seveda o smrti, ki je sestavni del 
æivljenja in s tem tudi alpinizma. 
O tem je veliko napisanega v knji-
gi z naslovom Tomaæ Humar. 

Ko se zgodi kakπna nesre-
Ëa, se Viki Groπelj pogosto 
pojavi v medijih, podobno, kot 
je to nekoË poËel Tomaæ TerËek. 
Ob tej moji misli in o tem, da so 
mediji æeljni senzacij z mast-
nimi naslovi, se nasmehne in 
pravi: ≈Tudi sam sem æe to sliπal. 
Ne vem, mogoËe me pokliËejo, 
ker mi je dolgoletno pedagoπko 
delo pustilo izkuπnje, da zmorem 
medijem sporoËiti bistvo stvari. 
Res je, da so mediji vËasih vsilji-
vi, pretiravajo, toda Ëe jim po-
veπ resnico, dejstva, ti lahko 
pomagajo. Tak je bil primer za-
dnjega reπevanja Tomaæa Humar-
ja iz Langtang Lirunga. ©vicarski 
reπevalci so bili æe iz medijev 
obveπËeni o Tomaæevi nesreËi 
na gori, niË jim ni bilo potrebno 
razlagati, takoj so bili pripravlje-
ni iti na pot. Imajo pa mediji πe 
drugo pozitivno plat - po sreËni 
reπitvi Tomaæa iz Rupalske stene 
so v Pakistanu zaËeli razmiπljati o 
tem, da bodo morali veË energi-
je usmeriti tudi v organizacijo in 
usposabljanje gorskih in drugih 
reπevalcev.« 

Aleπ Koæelj je povedal, da se 
je Tomaæ v soju reflektorjev po-

Ëutil zelo domaËe, niso mu bili v 
napoto ali ovira. To je bil zanj πe 
dodatni adrenalin. V nasprotju 
z njim pa on medijev pravza-
prav ne mara, a ve, da brez njih 
ne gre. Zanj je bilo najteæje za-
gotovo ob Tomaæevi ujetosti na 
Nanga Parbatu, ko je bil pod veli-
kim pritiskom, kaj storiti. Tomaæ 
je iz stene æelel konkretne odgo-
vore, Aleπ pa mu jih ni mogel 
dati, saj je bila stena v oblakih, pa 
vendar ga je moral opogumljati. 
Ko je s pakistanskima pilotoma v 
helikopterju poletel proti steni, 
se je zavedal svoje odgovornosti, 
pa tudi svoje majhnosti in nemo-
Ëi - vsi so si oddahnili, ko je bil 
Tomaæ konËno reπen. Do zadnje-
ga je verjel, da se bo Tomaæ vrnil 
æiv tudi z zadnje odprave. 

Mirjam JegliË je spregovorila 
o obËutkih ob oËetovi smrti, Ëe-
prav je bila takrat komaj 5-letna 
deklica. Kot je dejala, πele sedaj 
spoznava oËeta in njegove al-
pinistiËne doseæke. Tomaæ je 
takrat zbiral sredstva za pomoË 
druæini, ki je ostala brez oËeta. 
Mirjam pravi, da je velikokrat 
poklical, se oglasil, povpraπal, Ëe 
kaj rabijo. ≈Mislim, da je ves Ëas 
mislil, da nam je nekaj dolæan, 
ker se je domov vrnil sam.« Viki 
Groπelj je ob tem povedal, da je 
bil Janez v tistem Ëasu zagotovo 
najbolj vsestranski slovenski al-
pinist in Ëe bi bil Tomaæ danes 
πe æiv, bi tudi njemu povedal, da 
nikakor ni bil kriv za Janezovo 
nesreËo; Janez je plezal prvi, bil 
je zelo izkuπen plezalec, res pa je, 
da se nesreËe dogajajo tudi naj-
boljπim, da ga je Janezova smrt 
obremenjevala vse æivljenje in da 
je navsezadnje tudi sam za vedno 
ostal v Himalaji.«

Ob smrtnih nesreËah se po-
stavlja vpraπanje, kako ravnati. 
VeËina alpinistov bi si æelela 
ostati na gori, ki jih je vzela v 
svoje naroËje, svojci pa jih ne-
malokrat æelimo domov. Groπelj 
pravi takole: ≈Prevoz domov je 
v nekaterih primerih nemogoË 
ali pa bi trajal predolgo... Deæe-
le pod Himalajo niso Evropa in 
svojega sina, oËeta, brata je naj-
bolje ohraniti v takem spominu, 
kot je bil, ko je odhajal.« Posku-
πajmo razumeti alpiniste, ki jih 
srce vodi v gore.

Ob koncu pogovornega veËera 
je Viki Groπelj predstavil svojo 
zadnjo knjigo Everest - sanje 
in resniËnost, ki opisuje njegovo 
himalajsko æivljenjsko zgodbo in 
zgodovino slovenskega alpiniz-
ma v Himalaji. Napisal je tudi 
æe dvanajsto knjigo, v kateri bo 
govora tudi o reπevalnih akcijah 
v Himalaji.

Novinar Miro ©tebe je razve-
selil Mirjam JegliË z izjavo, da 
je njen oËe pred odhodom na 
Nuptse leta 1997 v intervjuju po-
vedal, da bo zaradi druæine poËa-
si nehal plezati. Ni se vrnil... Bo 
pa Miro poiskal zapis na kaseti in 
ji ga izroËil. 

Aleπ Koæelj pa pravi, da bi 
si rad Ëimprej pozdravil hude 
ozebline na nogah in se bo v 
naslednjih mesecih najbolj po-
svetil svoji prvorojenki... Vsem 
pa, kakor je v svoji knjigi zapisal 
Tomaæ Humar: ≈Stene povedo 
veË...«

MARINKA MO©NIK

V prijetnem pogovoru v kamniπki knjiænici, ki ga je vodila Marinka 
Moπnik, so sodelovali (z leve): Mirjam JegliË, 17-letna dijakinja kam-
niπke gimnazije, hËi pokojnega alpinista Janeza JegliËa - Johana; Viki 
Groπelj, vrhunski alpinist, himalajec, gorski reπevalec in gorski vodnik. 
Sodeloval je pri πtevilnih vzponih in odpravah v tuja gorstva. Stal je na 
vrhu desetih od πtirinajstih osemtisoËakov sveta. Je prvi Slovenec, ki se 
je povzpel na najviπje vrhove vseh kontinentov; Aleπ Koæelj, alpinist in 
gorski reπevalec iz Zgornjih Stranj pri Kamniku z mnogimi odmevnimi 
vzponi (zadnja leta je veliko plezal s Tomaæem Humarjem).

za Zlati cepin. ©irπa javnost ga je 
pobliæje spoznala leta 2005, ko 
je bil ena kljuËnih oseb, hkrati 
pa junak v senci helikopterske-
ga reπevanja Tomaæa Humarja iz 
Rupalske stene; 

Mirjam JegliË, 17-letna dija-
kinja kamniπke gimnazije, hËi 
pokojnega alpinista Janeza Je-
gliËa - Johana. V prostem Ëasu se 
ukvarja s padalstvom in πportnim 
plezanjem. Ima πe mlajπo sestro 
in brata, ki je bil rojen nekaj me-
secev po oËetovi smrti.

Tematika je v dvorano MatiËne 
knjiænice Kamnik privabila veli-
ko posluπalcev, med njimi tudi 

kliËe, to pa ne pomeni, da Tomaæ 
stene dejansko ni tako Ëutil, saj 
je vse dojemal zelo globoko, du-
hovno. Ko sem ga po reπitvi iz 
Rupalske stene vpraπal, kje je 
bilo tokrat njegovo ≈tretje oko«, 
mi je odgovoril, da mu je najbræ 
padlo na tla...«

Tako Groπelj kot Koæelj se 
strinjata, da je pri plezanju in 
vzponih vaæna celotna pot, ne 
le cilj. Priprave, odhod, potova-
nje, vse to so delËki, ki vodijo do 
cilja, do neke toËke, ki jo lahko 
doseæeπ ali pa ne. Ko si enkrat v 
alpinizmu, te gore prevzamejo, 
πe posebej Himalaja je mamljiva, 

UGODNO - sluænostno klanje æivine:
cca 15% niæja cena klavnine in niË stroπkov prevoza.
©e vedno ugoden odkup krav, bikov in telic za izvoz.

Izvoæeno æivino plaËamo v 10 dneh.
Tel.: 831-76-28, GSM: 041/612-646

KMETIJSKO GOZDARSKA ZADRUGA z.o.o.
Trg talcev 1, Kamnik
Tel.: 839-73-45

V TRGOVINI JE PESTRA IZBIRA:
* VSE ZA KOLINE: kolofonija, ovitki za salame, naravna 

Ëreva, kaπa, proso, jeπprenj, zaËimbe, mesoreznice, noæi ...
* SEMENSKI KROMPIR in SEMENSKA KORUZA ÆE  

V PRODAJI
* gozdarskega programa (zagozde, verije, olja ...) in 

ostalega programa po ugodnih cenah

UGODNA PONUDBA:
- ÆIT, KRMIL in pesnih rezancev

- UMETNIH GNOJIL
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PLANINSKI KOTI»EK
ZIMSKA VAJA - IZPITI GRS KAMNIK

V skladu s predpisi morajo Ëlani GRS redno obnavljati svoja znanja 
iz reπevanja - tako prve pomoËi kot tudi tehnike in vsaki dve leti delati 
izpite oz. preizkuse znanja. Vaja oziroma izpiti iz zimske tehnike reπe-
vanja so potekali v soboto, 16. januarja, na vzhodnem poboËju Gojπke 
planine, vzhodno od Dovje ravni pod Babnikom. Na prvi delovni toËki 
je bilo grobo sondiranje in sondiranje v veË sonderskih vrstah, ker se 
je izkazalo, da je grobo sondiranje v veË vrstah hitrejπe in skoraj enako 
uspeπno kot fino sondiranje. Druga delovna toËka je bila priprava akija za 
spust, izdelava sidriπËa in nato πtafetni spust, ki omogoËa precej hitrejπe 
spuπËanje ponesreËenca, saj se med spustom za eno dolæino vrvi pripravi 
sidriπËe za naslednji spust in tako prihrani ves Ëas za izdelave sidriπËa. Na 
tretji delovni toËki je bilo iskanje s plaznimi æolnami dveh zasutih æoln, 
skupaj s preskusom samega delovanja plaznih æoln in njihovega dometa 
- oddaje in sprejema. »etrta delovna toËka je bila seznanitev z novostjo 
- namestitvijo plazne æolne pod helikopter za iskanje in ponovitev izkopa-
vanja v V sistemu. Vaje oz. izpita, ki ga je vodil Genadij ©tupar ob pomoËi 
inπtruktorjev GRS Boπtjana Griljca in Vilota Rifla, se je udeleæilo 20 Ëlanov 
GRS Kamnik, poleg njih pa tudi 6 udeleæencev letoπnje alpinistiËne πole, 
ki so praktiËno preizkusili delovanje GRS v zimskih razmerah.

Grobo sondiranje (foto: G. ©tupar)

SODELOVANJE Z GRS ÆELEZNA KAPLA
Sodelovanje med GRS Kamnik in GRS Æelezna Kapla sega æe v 80. leta 

prejπnjega stoletja. Reπevalci iz Koroπke sicer redkeje prihajajo na vaje 
kamniπke GRS, zato pa se KamniËani bolj redno udeleæujejo vaj na Koro-
πkem. To je koristno za obe 
strani, saj si tako izmenjujejo 
praktiËne izkuπnje, obenem 
pa se vzpostavlja pristna po-
vezava, ki bi bila πe posebej 
koristna, ko bi bilo potreb-
no ob primeru veËje naravne 
katastrofe ali ob nesreËi na 
mejnem obmoËju, delovati 
skupaj. 

Letoπnja vaja je potekala 
16. in 17. januarja na Obirju 
v okolici Kapelske koËe in 
nad Mrzlo vodo. S kamni-
πke strani so se je udeleæili 
Janez Aæman, Franc Miπ in 
Bojan Pollak. Zaradi specifi-
ke v njihovi organizaciji, ki 
mora sama poskrbeti tudi za 
alpinistiËno predznanje svo-
jih Ëlanov (pri nas je to do-
seæeno z alpinistiËno vzgojo 
v okviru PZS), je bila vaja za 
nas malo drugaËna. Poleg 
klasiËnih reπevalnih zadev 
(izdelava sidriπËa v snegu, 
spust nosil, podaljπevanje vrvi, oskrba in priprava ponesreËenca za povr- 
πinski in/ali zraËni transport, sondiranje plazu, iskanje z lavinskimi æolnami 
enega in/ali veË zasutih in podobno) so imeli tudi zaustavljanje smuËarjev 
pri padcih Ëez opast in njihovo reπevanje, pa tudi osnove orientacije z 
uporabo zemljevida, kompasa in GPS. Pri tem je bilo opaziti doloËene 
razlike v nekaterih tehniËnih podrobnostih, predvsem pa je bilo oËitno 
dejstvo, da naπi reπevalci precej bolje obvladajo alpinistiËne veπËine. Zato 
je bilo dogovorjeno, da se bodo KapelËani ob naslednjem obisku v Kam-
niku podrobneje seznanili z naπim sistemom alpinistiËnega usposabljanja. 
Jezik sporazumevanja med KamniËani in KapelËani je bila slovenπËina, za 
tiste, ki so jo ≈pozabili«, pa angleπËina ali nemπËina. 

USPE©EN TE»AJ VARNEJ©E HOJE
Letos je Vodniπki odsek PD Kamnik æe trinajstiË zapored organiziral 

kratek teËaj osnov za varnejπo hojo v planine v snegu. Predavanja o opre-
mi, nevarnostih in pripravi ture so potekala 16. decembra v prostorih PD 
Kamnik. Preizkus teoretiËnega znanja v praksi je potekal v dveh skupinah, 
poleg tega pa so se uËili pravilne hoje v snegu, uporabo palic, cepina, 
derez, lavinske æolne, sonde, lopate, ugotavljali nevarnost sproæenja plazu 
in druge nevarnosti. Prva tura je potekala 19. decembra, ko je bilo zelo 
mrzlo in vetrovno, kar je pomenilo posebno izkuπnjo. Druga skupina pa 
je turo opravila 10. januarja, ko je bilo precej topleje in je bil zato boljπi 
prikaz nevarnosti sneænih plazov. Obe turi in vaje so potekale na relaciji 
Kamniπka Bistrica - Na sedlu (Pri pastirjih). Pri tem so inπtruktorji, ki so 
vodili teËaj (gorska vodnika z mednarodno licenco Marjan Kregar in Bojan 
Pollak in alpinistiËna inπtruktorja Frane Kemperle in Lojze Jerman), po-
vedali πe veliko drugih praktiËnih napotkov za varnejπo hojo.

BojË

Oskrba ponesreËenca in priprava za 
transport.

Znanje zaustavljanja zdrsa nam lahko koristi tudi v gozdu.



GostiπËe
GTC 902
»RNIVEC
Tirosek 73

Sobotni veËeri pri nas so prijetni - ob dobri hrani, æivi glasbi in plesu.
To je tudi odliËna priloænost za praznovanje rojstnih dni, obletnic, Abrahamov ...

% 03/83 94 602
041/689 865

****

Vabimo vas tudi na nedeljska in prazniËna kosila.

PravoËasno si zagotovite rezervacijo za 
 VALENTINOVO IN PUSTOVANJE ob æivi glasbi
v soboto, 13. februarja 
 PLES OB DNEVU ÆENA 6. marca
IN OB MATERINSKEM DNEVU 27. marca
 PRAZNOVANJA OBHAJILA, BIRME, OBLETNICE ...

Za jesenske poroke le πe nekaj prostih terminov:
rezervirajte si datum, da bo vaπa poroka takπna, 

kot si æelite.

TEHNI»NA TRGOVINA
ÆELITE ZA SVOJ DENAR KUPOVATI NAJCENEJE?!

UGODNO PONUDBO SI OGLEJTE V NA©I PRODAJALNI
AKCIJSKE CENE IN POPUSTI VELJAJO PRI PLA»ILU Z GOTOVINO DO PRODAJE ZALOG

• BREZPLA»NA DOSTAVA • BANKKREDIT 1+3 DO 1+24!

Usnjarska 9, Kamnik (nasproti nekdanje tovarne Utok) tel.: 83-17-203

UGODNA PONUDBA 
do 11. 2. 2010!

MALI GOSP.
 APARATI

-15%
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POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13

4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424
GSM: 041/624-685

Opravljamo storitve: 

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliπko 
veæico, na upepelitev ∑ po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NARO»IL IN DOSTAVA CVETJA 
• NARO»ILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVE»AVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ÆARNIH IN KLASI»NIH JAM 
• UREJANJE POKOPALI©» IN GROBOV
• VZDRÆEVANJE POSLOVILNIH VEÆIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE »RK 
• OZVO»ENJE PRI POGREBU
• NOSA»I 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matiËni, ZZZS),
• SVETOVANJE 

NO»EMO DA LJUDJE UMIRAJO, TODA, KO DO TEGA 
PRIDE, JIM SKU©AMO NUDITI KAR NAJBOLJ©E. 

www.pogrebnik.com

BIRO OPRAV© d.o.o., druæba za projektiranje in 

tehniËno svetovanje

Maistrova ulica 16, Kamnik
tel.: 839 28 44, gsm: 031 604 082
www.opravs.si

PROJEKTIRANJE VSEH VRST OBJEKTOV:
STANOVANJSKE HI©E, PRIZIDKI, 
INDUSTRIJSKI OBJEKTI, VSE VRSTE
POMOÆNIH OBJEKTOV, TIPSKI PROJEKTI ...

PRISKRBIMO VSO POTREBNO 
DOKUMENTACIJO ZA GRADBENO 
DOVOLJENJE, ZASTOPAMO STRANKE 
V UPRAVNEM POSTOPKU, UREDIMO 
SLUÆNOSTI ...

ZAHVALA

V 58. letu æivljenja je odπel od nas 
naπ dragi moæ, oËe in dedek

HASIB »AU©EVI∆
Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, prijateljem, njegovim 
sodelavcem iz Graditelja in naπim sodelavcem iz Ete za 
spremstvo na njegovi zadnji poti, podarjeno cvetje in sveËe 

ter izraæena ustna in pisna soæalja. 

Hvala Mehdiji ©abotiÊu za vso pomoË in ganljive besede ob 
slovesu.

ÆalujoËi: æena Mira, sinova Denis in Elvis, vnukinja Irma in 
drugi njegovi
Januar 2010

V SPOMIN 

BINETU

Moje prijateljstvo s Teboj je bilo najveËji blagoslov v 
mojem æivljenju. Pokazal si mi, kako se poËuti Ëlovek, 
ki ga ima nekdo rad. To je najlepπe darilo za vse 

æivljenje.
Hvala tudi za Tvojo ljubezen mojim najdraæjim.

Hvala vsem, ki se ga spomnite in se mu poklonite ob 
njegovem grobu.

Æena Poldi in vsi Tvoji
Januar 2010

ZAHVALA

Poslovili smo se od naπe drage

IVANE MALI
tete Ive

Vsem, ki ste jo poznali, jo spoπtovali in imeli radi se 
iskreno zahvaljujemo.

Hvala tudi osebju Doma starejπih obËanov v 
Kamniku.

Njeni: neËakinja Stana, Vojko, Alenka in Polona z 
druæinama
Januar 2010 Ne jokajte ob mojem grobu,

le tiho pristopite,
spomnite se, kako trpel sem
in veËni mir mi zaæelite.

ZAHVALA

V 75. letu starosti nas je zapustil naπ 
dragi moæ, ati, ata, tast, brat, svak in 

stric

JAKOB NOVAK
(2. 5. 1935 ∑ 13. 1. 2010) z Vrhpolj

Iskrena hvala vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, 
znancem, njegovim nekdanjim sodelavcem Svilanita, naπim 
sodelavcem podjetja Kam-les d.o.o. in Fakultete za varnostne 
vede v Ljubljani za izreËena soæalja, darovano cvetje, sveËe 
in denarno pomoË. Zahvala dr. Ahlinu in dr. Divjaku ter 
patronaæni sestri Darji za pomoË v Ëasu njegove bolezni. 

Hvala gospodu æupniku Vinku Podbevπku za lepo opravljen 
pogrebni obred, pevcem, gasilcem PGD Nevlje, govornici Ivici 
ZupanËiË za tople besede slovesa, trobentaËu za zaigrano 
Tiπino in vsem, ki ste ga v tako velikem πtevilu pospremili 

k veËnemu poËitku. 
Vsem πe enkrat iskrena hvala.

ÆalujoËi: æena Francka, hËerki Bernarda in Darja z druæinama, 
vnuki Nives, Rok, Mateja in Primoæ ter sestra Francka

Vrhpolje, RoæiËno, Dolenje pri Radomljah, Spodnje PalovËe, 
januar 2010

Trdo delo in trpljenje
spremljalo te je vse æivljenje.
Ljubil si polje, druæino in dom,
prekmalu odzvonil ti stranjski je zvon.

ZAHVALA

Tiho je v 70. letu æivljenja odπel od 
nas naπ ljubi

FRANCI SLEVEC
NivËarjev Franci iz BistriËice

Zahvaljujemo se sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti, podarili 
cvetje, sveËe, darove za svete maπe in cerkev ter nam izrazili 

soæalja. 
Hvala g. æupniku Tonetu Prijatelju za lepo opravljeno zadnje 
slovo, pevcem, trobentaËu, pritrkovalcem ter vsem gasilcem 

za spremstvo na zadnji poti in besede slovesa.
©e enkrat hvala vsem in vsakemu posebej, ki ste ga imeli radi 

in se ga spominjate tudi v molitvi. 
V æalosti: æena Slavka, sinova Darko in Tomaæ ter hËerka Mateja 

z druæinami, brat Andrej in sestra Veronika z druæinama
Januar 2010

Zaman je bil tvoj boj,
zaman vsi dnevi upanja, trpljenja,
bolezen je bila moËnejπa od æivljenja.

ZAHVALA

V boju s teæko boleznijo nas je 
mnogo prezgodaj zapustila naπa æena, 

mamica, babica, hËi, sestra, teta 

IVICA BURJA
iz Kamnika, Medvedova 5b

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom, znancem in naπim sodelavcem podjetij Koviles, 
podjetja Inisa in picerije Napoli, ki ste nam v teh teækih 
trenutkih stali ob strani, izrekali soæalje, darovali sveËe, cvetje 
ter jo v tako velikem πtevilu pospremili na njeni zadnji 
poti. Posebna zahvala dr. Ambroæevi iz ZD Kamnik, dr. Al 
Mawedu iz KC Ljubljana in dr. Mirjani Rajer z onkoloπkega 
inπtituta Ljubljana za ves trud in poærtvovalnost, ki ste ju 
namenili naπi Ivici. Najlepπa hvala æupniku za lepo opravljen 
obred, pevcem kvarteta Krt za ganljivo petje in trobentaËu 

za zaigrano Tiπino. 

Hvala vsem, ki ste naπo Ivico imeli radi! 

ÆalujoËi: vsi njeni 
Januar 2010

Nobena beseda
nas ne more veË zdruæiti,
le misel, da je bilo z njo nekoË lepo,
naj pomaga tolaæiti.

V SPOMIN

MATEJI ROSTAN
©estnajsto leto teËe, ko si nas zapustila, zelo te 
pogreπamo, a æal povzroËitelja za tvojo smrt πe 

vedno niso naπli in je ostal nekaznovan. 

Mami Iva v imenu druæine

Kamnik, januar 2010

OPREMLJENO DVOSOBNO 
STANOVANJE V KAMNIKU 

ODDAM V NAJEM.

TEL.: 031-395-142 
(kliËite po 15. uri)

V Kamniku - starem 
mestnem jedru

(videoteka Metulj)
ODDAM V NAJEM 

POSLOVNI PROSTOR 56 m2.

Tel.: 031/684-716



Mery moda
TRGOVINA S PERILOM
na ©utni 16 v Kamniku

Mery modaMery moda
TRGOVINA S PERILOMTRGOVINA S PERILOM
na ©utni 16 v Kamniku

TRGOVINA S PERILOMTRGOVINA S PERILOM
na ©utni 16 v Kamniku

STEKLARSTVO IRMI
HOMEC  -  DOMÆALE

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* bruπenje stekla in ogledal
* izdelava izboËenih stekel
* peskanje stekel
* fuzije - vitraæi
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net
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 • Pestra izbira dnevno sveæega 
kruha, peciv in slaπËic

• PUSTNI KROFI
• BUREK
• KEBAB

Odprto vsak dan, tudi ob nedeljah, od 6h do 22h

NaroËila tudi po tel.: 051/447 766

V centru Kamnika, Glavni trg 11
nekdanja mesarija Podgorπek

Ljubljanska 3/d, v Svetilniku

www.peugeot.si

PEUGEOT 5008.
NOVI ENOPROSTOREC ZA BOLJ SPROŠČENA POTOVANJA.

NOVI PEUGEOT 5�8

HEAD UP ZASLON ZA VOZNIKA
Peugeot 5008 postavlja nove standarde pri varnosti in udobju v kategoriji enoprostorcev. Z vgrajenim 
Head Up zaslonom, lahko voznik na prosojnem zaslonu vseskozi gleda na cesto in hkrati spremlja vse 
pomembne informacije (hitrost, opozorilo za varnostno razdaljo, potovalni računalnik itd.). 

Poraba (kombiniran način vožnje, l/100 km): od 5,3 - 7,4. Izpuh CO2 (g/km): od 140 - 181.
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